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روزنامه صبح ایران
 حضرت آیت الله خامنه ای با تاکید براینکه طرح ده ماده ای جنبش جهاد 
اسلامی باید اجرایی شود، خاطر نشان کردند: بی تردید کسانی هستند که 
مأموریت دارند مانع تحقق مفاد این طرح شوند، بنابراین باید مراقب بود این 
طرح، برروی کاغذ نماند و در پس تحسین های اولیه و تاکتیکی، بتدریج 

فراموش نشود. 
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، رهبر 
انقلاب عامل اصلی مشکلات فراوان منطقه را »مستکبر اعظم و شیطان 
اکبر« یعنی امریکا خواندند و با اشاره به دخالت شیطانهای کوچک 

منطقه در ایجاد بحرانهای موجود افزودند: هدف همه آنها این است که مسئله 
فلسطین در افکار عمومی منطقه کمرنگ شود و از یاد ملتها برود.

رهبر انقلاب اسلامی افزودند: جمهوری اسلامی با وجود درگیر بودن در 
برخی قضایای منطقه، همواره و به طور صریح اعلام کرده فلسطین مسئله اول 

دنیای اسلام است و به تکالیف خود در این زمینه عمل می کند.
به وظایف »گروههای فلسطینی، علما، روشنفکران و  با اشاره  ایشان 
نویسندگان عرب« در زنده ماندن مسئله فلسطین در افکار عمومی ملتها 

خاطرنشان کردند...

رهبر انقلاب در دیدار دبیرکل جهاد اسلامی فلسطین: 

رژیم صهیونیستی 25سال آینده وجود نخواهد داشت

سردار سلامی:

  آزادی حلب به معنای شکست 
همه قدرت استکبار است 

فاضل میبدی خبر داد:

توافق دو تشکل اصلاح طلب در حمایت از روحانی

قاچاق دختران توسط برخی آرایشگاه ها 

رئیس سازمان خصوصی سازی:

خرید و فروش سهام عدالت باطل است

محمدرضا باهنر  خبرداد

تشکیل ائتلاف بزرگ 
اصولگرایان

جانشین فرمانده سپاه پاسداران گفت: آزادی حلب 
به معنی شکست همه قدرت سیاسی و نظامی استکبار 
در یک نقطه از جهان اسلام و به اهتزاز درآمدن پرچم 
مجاهدت اسلامی و فروپاشی پرچم استکبار بوده و این 
معیار حیات سیاسی مسلمانان در عصر انقلاب اسلامی 

است.
سردار سرتیپ حسین سلامی در اولین کنگره شهدای 
بعد  راحل  امام  بی شک  گفت:  مرکزی  استان  کارگری 

و  نام آورترین  نافذترین،  بزرگ ترین،  اطهار)ع(  ائمه  از 
شجاع ترین شخصیت روحانی تاریخ اسلام و ایران است 
که با بیرق داری یک انقلاب شکوهمند شیرازه نظام کفر 
و استکبار جهانی را در هم شکست. وی افزود: امام )ره( 
مسلمانان را با هویت حقیقی خود آشنا کرد و خورشید 
نورانی اسلام را بر صفحه قلب ها و دل های مسلمانان عالم 
طلوع داد. برای مسلمانان و بخصوص ملت ایران اعتبار، 

عزت، آبرو و شرف آفرید.

رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری از تشکیل 
ائتلاف اصولگرایان تا دو هفته دیگر با حضور طیف های 

گسترده اصولگرایان و سازکار بروز شده، خبر داد.
ائتلاف  تشکیل  زمان  به  اشاره  با  باهنر،  محمدرضا 

بزرگ اصولگرایان برای انتخابات 96 گفت: تلاش می کنیم 
همان سازوکاری که را در مجلس دهم بوجود آوردیم، در 
انتخابات پیش رو حفظ، به روز رسانی و گسترده تر کنیم. 

وی با بیان اینکه در حال رایزنی با اصولگرایان هستیم
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 علی لاریجانی: 

نباید حرف ناصحیح زد و 

ذهنیت ها را تغییر داد 

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم  خبرداد

احداث بزرگترین 
هایپر ماركت قم

احداث  از  قم  شهرداری  میادین  سازمان  مدیرعامل 
فروشگاه بزرگ عرضه مایحتاج عمومی )هایپر مارکت( با 

مشارکت بخش خصوصی خبر داد .
علیرضا مظفری با اشاره به احداث بزرگترین هایپر 
مارکت استان قم با مشارکت بخش خصوصی، گفت: یکی 
از بزرگترین مراکز تامین مایحتاج عمومی با مشارکت 
سازمان میادین و بخش خصوصی در بلوار محتشم کاشانی 
و در زمینی به مساحت 4 هزار و 300 مترمربع احداث 

خواهد شد.
وی با اشاره به اعتبار 100 میلیارد ریالی برای احداث این 
هایپرمارکت با مشارکت بخش خصوصی، تصریح کرد: این 
مجتمع دارای یك طبقه پارکینگ اختصاصی و همچنین 
یك طبقه با کاربری فروشگاه به مساحت 2 هزار و 500 متر 

مربع است.

تذکر  به  پاسخ  در  اسلامی  شورای  مجلس  رییس   
نماینده مردم تهران در مجلس گفت: نباید در کشور 
حرف ناصحیح زد و ذهنیت ها را تغییر داد حال چرا 
برخی ها خلاف می گویند و افکار عمومی را خراب می 

کنند. 
 بهروز نعمتی در جلسه علنی روز چهارشنبه، مجلس 
شورای اسلامی در تذکری با استناد به ماده 79 آئین 
نامه داخلی مجلس گفت: یکی از نمایندگان طی روزهای 
اخیر اظهاراتی را در رابطه با حقوق نمایندگان مطرح کرد 
که براساس آن نمایندگان بین 17 تا 21 میلیون حقوق 
دریافت می کنند از این رو باید بگویم که اولا این موضوع 
یک دروغ است و نمایندگان بیشتر از 5 میلیون و 400 

هزار تومان حقوق دریافت نمی کنند.
 از طرف دیگر فردی که این موضوع را مطرح کرده 
از دانشگاه حقوق دریافت می کند و به مراتب حقوق 
دانشگاه به عنوان عضو هیات علمی از حقوق نمایندگان 
بیشتر است.وی افزود:البته مجلس و هیات رئیسه پولی 
نیروهای همراه و کارمندان دفاتر  بابت اجاره دفتر،  را 
نمایندگان پرداخت  به  و هزینه های آب، برق و تلفن 

می کنند.

در مقابل تحریم های آمریکا 
عجولانه اقدام نکنیم
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بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم دانشگاه علوم پزشکی قم 

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قمروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی استان قم

آگهی مزایده عمومی املاک تجاری و کارگاهی واقع در روستای صرم)نوبت اول(آگهی مناقصه عمومی )نوبت دوم(

در نظر دارد،  احداث ساختمان خانه بهداشت روستای مبارک آباد را از 
طریق مناقصه عمومی انجام نماید.

رشته و زمینه تخصصی : پایه 5 رشته ابنیه.
برآورد اولیه : 2/531/477/168 ریال. 

مهلت خرید اسناد : از تاریخ انتشار آگهی نوبت دوم به مدت 4 روز کاری
قیمت اسناد و نحوه واریز وجه : واریز مبلغ : 500/000 ریال،  به حساب 

همراه بانک رفاه 2137753510003 ) قابل واریز در کلیه شعب(. 
مدارک مورد نیاز جهت دریافت اسناد :  اصل فیش واریزی به همراه معرفی 

نامه کتبی. 
مهلت دریافت پیشنهاد :   حداکثر 10 روز کاری پس از پایان مهلت خرید 

اسناد. 
میزان سپرده شرکت در مناقصه : 125/000/000 ریال که به صورت وجه 

نقد و یا ضمانت نامه بانکی با اعتبار سه ماه. 
محل خرید اسناد و تحویل پیشنهادات :  قم، خیابان شهید لواسانی )ساحلی(، 

دانشگاه علوم پزشکی قم، واحد دبیرخانه. 
زمان گشایش پیشنهادها : 95/10/12.

هزینه آگهی مناقصه: هزینه آگهی مناقصه به عهده برنده مناقصه 
می باشد.

تذکر1: صرفاً برای کسب اطلاعات بیشتر به سایت پایگاه ملی مناقصات به نشانی  
http://iets. Mporgمراجعه نمایید.  

 تذکر2: الزاماً تهیه اسناد مناقصه همراه با معرفی نامه معتبر، حضوری و از طریق 
دبیرخانه مرکزی دانشگاه قابل قبول می باشد.

در نظر دارد املاکی با کاربری تجاری و کارگاهی واقع در روستای صرم 

به شرح جداول پیوست را از طریق مزایده عمومی به فروش برساند.

متقاضیان می توانند از تاریخ 1395/9/25 تا پایان وقت اداری مورخ 

1395/10/9 همه روزه در ساعات اداری برای دریافت اسناد شرکت در 

مزایده به نشانی قم، انتهای بلوار امین، ابتدای بلوار غدیر، کوچه شماره 

11، ساختمان بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم، واحد امور قراردادها 

مراجعه نمایند.

خلاصه شرایط مزایده:

1. لزوم خرید اسناد مزایده و ارائه سپرده تضمین شرکت در مزایده به 

مبلغ 10 % ارزش قیمت پایه کل ملک مورد نظر.

2. پیشنهادات فاقد سپرده، مخدوش، مبهم و مشروط از درجه اعتبار 

ساقط و رعایت ضوابط شرکت در مزایده الزامی است.

3.  زمین مورد نظر با مبایعه نامه واگذار می شود و اخذ سند پس از طی 

کلیه مراحل قانونی و به هزینه و بعهده متقاضی می باشد.

4. زمین های فوق الذکر فاقد پروانه ساخت میباشد و صدور پروانه ساخت 

از طریق مراجع قانونی مربوطه و به هزینه و بعهده متقاضی می باشد.

آیت الله مکارم شیرازی:

میلاد با سعادت حضرت رسول اکرم)ص( و امام جعفر صادق )ع( را تبریک می گوییم



 حضرت آیت الله خامنه ای با تاکید براینکه طرح ده 
ماده ای جنبش جهاد اسلامی باید اجرایی شود، خاطر 
نشان کردند: بی تردید کسانی هستند که مأموریت دارند 
مانع تحقق مفاد این طرح شوند، بنابراین باید مراقب بود 
این طرح، برروی کاغذ نماند و در پس تحسین های اولیه و 

تاکتیکی، بتدریج فراموش نشود. 
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم 
رهبری، رهبر انقلاب عامل اصلی مشکلات فراوان منطقه 
را »مستکبر اعظم و شیطان اکبر« یعنی امریکا خواندند 
و با اشاره به دخالت شیطانهای کوچک منطقه در ایجاد 
بحرانهای موجود افزودند: هدف همه آنها این است که 
مسئله فلسطین در افکار عمومی منطقه کمرنگ شود و 

از یاد ملتها برود.
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: جمهوری اسلامی با وجود 
درگیر بودن در برخی قضایای منطقه، همواره و به طور 
صریح اعلام کرده فلسطین مسئله اول دنیای اسلام است و 

به تکالیف خود در این زمینه عمل می کند.
ایشان با اشاره به وظایف »گروههای فلسطینی، علما، 
روشنفکران و نویسندگان عرب« در زنده ماندن مسئله 
فلسطین در افکار عمومی ملتها خاطرنشان کردند: باید 
برای »ایجاد فضای فکری و گفتمان عمومی در جهان 
اسلام، درباره اولویت قضیه فلسطین« تلاش مضاعفی شود 
به گونه ای که مسئولان سازشکارِ برخی کشورها از عکس 

العمل ملتها در هراس باشند.

حضرت آیت الله خامنه ای، با یادآوری تلاش امریکا 
و همراهان منطقه ای آن برای ایجاد حوادث گوناگون و 
وارد کردن عامل مذهب در بحرانها افزودند: برخلاف این 
تبلیغات، مردم سُنی حلب، موصل و شهرهای دیگر بدست 
تکفیریهای جنایتکار قتل عام شده و می شوند، بنابراین این 

بحرانها ربطی به شیعه و سُنی ندارد.
رهبر انقلاب سران گروههای تکفیری را همچون ائمه 
کفر خواندند و افزودند: یکی از مهمترین مسائل منطقه، 
مقابله همگانی با گروههای تکفیری نظیر داعش، جبهه 
النصره و دیگر گروهها است، چرا که در غیر اینصورت، به 
علت بحران آفرینی مستمر تکفیریها، مسئله فلسطین در 

حاشیه خواهد ماند.
حضرت آیت الله خامنه ای با ضروری خواندن مبارزه 
افزودند:  اشغالی  فلسطین  در  تکفیریها  نفوذ  با  قاطع 
مأموریت این گروهها، ایجاد فتنه است و باید با هوشیاری و 

قاطعیت کامل با آنها مقابله کرد.
را  پیروزی  سخنانشان،  از  دیگری  بخش  در  ایشان 
الهی در صورت استمرار مبارزه و  ناپذیر  »وعده تردید 
تحمل سختی ها« خواندند و خاطرنشان کردند: دشمنی با 
جبهه حق، طبیعت مستکبران است بنابراین نباید از ادامه 

دشمنی ها دچار تعجب شد.
رهبر انقلاب ادامه مبارزه را نیازمند باز بودن چشمها و 
تحلیل صحیح از حوادث دانستند و افزودند: این روش عقلا 

است و باید با هوشیاری کامل به مبارزه ادامه داد.

رهبر انقلاب اسلامی، با یادآوری توطئه های مستمر 
سلطه گران بر ضد جمهوری اسلامی ایران افزودند: ما با 
اطمینان قلبی به وعده یاری پروردگار، به تکالیفمان در 
همه زمینه ها عمل می کنیم و از مخالفت هیچ زورگویی 

نمی ترسیم.
جمعیت  بودن  جوان  ای،  خامنه  الله  آیت  حضرت 
فلسطین را مهم برشمردند و با اشاره به اهمیت زنده بودن و 
حرکت کرانه باختری رود اردن افزودند: رژیم صهیونیستی 
همچنانکه قبلًا گفته ایم به شرط مبارزه همگانی و متحد 
فلسطینی ها و مسلمانان با صهیونیستها در 25 سال آینده 

وجود خارجی نخواهد داشت.
ایجاد  برای  دشمنان  تلاش  از  کامل  مراقبت  ایشان 
انشقاق و مشکلات داخلی در درون جنبش جهاد اسلامی 
را ضروری خواندند و افزودند: اهمیت جنبش جهاد اسلامی 

اکنون از گذشته نیز بیشتر است.
در این دیدار رمضان عبدالله دبیرکل جهاد اسلامی 
فلسطین ضمن تشکر از مواضع شجاعانه و خردمندانه 
رهبر انقلاب و جمهوری اسلامی و همچنین پشتیبانی و 
حمایتهای برادران حزب الله لبنان از آرمان و ملت مظلوم 
فلسطین، به اوضاع آشفته منطقه اشاره کرد و گفت: 
متأسفانه برخی دولتهای عرب از قضیه فلسطین دست 
کشیده و برای هم پیمانی با رژیم صهیونیستی از یکدیگر 

سبقت می گیرند.
رمضان عبدالله، افزایش سرکوب ملت فلسطین و ادامه 
اشغال اراضی به دست صهیونیستها به ویژه در کرانه غربی را 
نتیجه همین اوضاع نابسامان دانست و با انتقاد از همکاری 
دولت خودگردان با رژیم صهیونیستی افزود: خوشبختانه 
جوانان فلسطینی امروز بیدار هستند و ابتکار عمل را به 

دست دارند و انتفاضه را دنبال می کنند.
دبیرکل جهاد اسلامی فلسطین، ادامه محاصره بیش از 
دو میلیون فلسطینی در غزه و محروم کردن آنها از امکانات 
اولیه زندگی را از دیگر مشکلات خواند و گفت: جنبش 
جهاد اسلامی بر اساس طرح 10 ماده ای که اخیراً منتشر 
کرد و مورد استقبال روشنفکران و نویسندگان جهان عرب 
نیز قرار گرفت، معتقد است تنها راه پیروزی، مقاومت در 
غزه و حمایت از انتفاضه در کرانه غربی است و دولت 

خودگردان نیز باید موافقتنامه اسلو را لغو شده اعلام کند.
رمضان عبدالله با اشاره به افزایش چندین برابری توان 
رزمی گروههای مقاومت در مقایسه با جنگ 51 روزه با 
رژیم صهیونیستی و ارتقاء برد و دقت موشکهای مقاومت، 
افزود: فلسطین، سرزمینی سرنوشت ساز است و تا حق 

صاحبان آن بازگردانده شود، منطقه آرام نخواهد گرفت.

اخبار پنجشنبه -بیست وپنجم آذر ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 24169

رهبر انقلاب در دیدار دبیرکل جهاد اسلامی فلسطین: 

رژیم صهیونیستی 25سال آینده وجود نخواهد داشت
به شرط مبارزه و اتحاد 

 علی لاریجانی: 

نباید در کشور حرف ناصحیح زد و ذهنیت ها را تغییر داد 

همکاری ایران و اندونزی به نفع امنیت منطقه و جهان اسلام است 

نامه های برجامی رئیس جمهور آخرین گام نخواهد بود

فاضل میبدی خبر داد؛ 

توافقدوتشکلاصلاحطلب
درحمایتازروحانی

عضو مجمع و محقیق مدرسین حوزه علمیه قم گفت: نشست مشترکی بین مجمع 
روحانیون مبارز و محققین و مدرسین حوزه علمیه قم با حضور سید محمد خاتمی 

تشکیل شد. 
حجت الاسلام محمدتقی فاضل میبدی در گفت وگو با ایلنا درباره نشست مشترک 
بین مجمع روحانیون مبارز و مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم گفت: اخیرا 
روحانیون مبارز و مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم به ریاست حجت الاسلام 
والمسلمین سید محمد خاتمی تشکیل جلسه داد. در این نسشت بحث های انتخاباتی 
مطرح شد هر دو مجمع بر سر حمایت از روحانی در انتخابات اردیبهشت سال 96 به 
توافق رسیدند.این عضو مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم خاطرنشان کرد: 
البته ما نقدهایی به آقای روحانی و دولت یازدهم داریم؛ کابینه یازدهم به خوبی نتوانسته 
آن طور که باید و شاید انتظارات مردم را برآورده کند، همین مسائل در این جلسه نیز 
مطرح و قرار شد که پیگیری های لازم به عمل آید.وی در ادامه تصریح کرد: مشکلات 
و نقدهای موجود که اغلب نگرانی های ما و مردم است ماحصل یک سری شرایط دورنی 
و بیرونی است. این معضلات به خاطر وجود ضعف های دستگاه های اجرایی که پیرامون 
روحانی وجود دارد، شکل گرفته و باید هرچه زود تر برطرف شود.فاضل میبدی تاکید 
کرد: تنها گزینه موجود در بین اصلاح طلبان برای انتخابات سال 96 آقای روحانی 
خواهد بود و جریان اصلاحات از وی حمایت خواهند کرد مگر اتفاق و شرایطی پیش 
بیاید که روحانی نتواند در انتخابات شرکت کند.وی در پاسخ به این سوال که آیا در این 
نشست بحث در مورد انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا نیز مطرح شد، عنوان 
کرد: موضوع دیگری که در این نشست مطرح شد انتخابات شواراهای اسلامی شهر و 
روستا بود، طبق قرار گذاشته شورای عالی سیاست گذاری قرار است در مراکز استان ها 
فعالیت خود آغاز کند و افراد اصلح را انتخاب کند.وی در خاتمه گفت: اصلاح طلبان در 
انتخابات ریاست جمهوری و شوراهای شهر و روستا به دنبال حضور حداکثری هستند و 

تمام تلاش و توان خود را به کار خواهند بست تا انتخاباتی با شکوه برگزار شود.

معاون وزیر کشور: 

مصممبهحراستازآرامردم
برمبنایقانونهستیم

معاون سیاسی وزارت کشور گفت: مصمم هستیم آرا مردم را به عنوان امانت حفظ 
و حراست کنیم و در این راستا معیار و مبنای عمل قانون است. 

علی اصغر احمدی افزود: به تاکید امام خمینی)ره( میزان رای ملت است و رهبر معظم 
انقلاب اسلامی نیز رای ملت را حق الناس خوانده اند. بر این اساس مجریان انتخابات باید 
بسیار مراقب باشند و این دو محور را مبنای عمل قرار داده و رعایت کنند. وی ادامه داد: 
باید تلاش کنیم بار امانتی که مردم به ما می دهند با نهایت امانتداری به دوش کشیده 
و به خوبی از آن حفاظت و حراست کنیم. معاون وزیر کشور گفت: آنچه انجام می شود 
بر پایه قانون فعلی انتخابات ریاست جمهوری، شوراها و مجلس شورای اسلامی است 
لذا همه امور برگزاری انتخابات بر پایه قانون فعلی تنظیم می شود. وی به پیگیری دولت 
پیرامون لایحه جامع قانون انتخابات اشاره و بیان کرد: بعد از ابلاغ سیاستهای کلان 
انتخابات از سوی رهبر معظم انقلاب اسلامی این لایحه بازنگری شد و هم اکنون بعد 
از تطبیق با آن سیاستها در حال بررسی است. احمدی ابراز امیدواری کرد این فرصت 
فراهم شود که لایحه در دولت نهایی شده و هرچه سریعتر به تصویب مجلس شورای 
اسلامی برسد. وی افزود: هم اکنون در مجلس شورای اسلامی دو مورد دیگر شامل 
برنامه ششم توسعه و بودجه سال 1396 نیز باید در مهلت قانونی بررسی و مصوب 
شود لذا اگر لایحه جامع انتخابات به موقع از سوی دولت ارائه شود و مجلس به صورت 
فشرده آن را بررسی نموده به انتخابات برسد و قید لازم الاجرا را داشته باشد، در همین 
انتخابات مکلف به اجرای قانون هستیم. معاون سیاسی وزارت کشور در ادامه همچنین 
گفت: برخورد با تخلفات تبلیغاتی و انتخاباتی نمی تواند بر پایه بارش فکری رقم بخورد 
و یا بر اساس استنباط شخصی باشد بلکه نیازمند چارچوب و حدود است. حدودی که 
شیوه مقابله با اقداماتی که انتخابات سالم را به خطر می اندازد و اعم از نوع پولها، نحوه 
تبلیغات و نیز جلوگیری از مداخله خارجی را محدود کند. وی افزود: به ویژه بنا بر تاکید 
رهبر معظم انقلاب اسلامی در حوزه مداخله خارجیها باید اگر راه نفوذی وجود دارد بسته 
شود زیرا ملت ایران نیاز به قیم ندارد و ملاک ما باید قانون باشد.  احمدی همچنین گفت: 
باید پذیرفت در فضای خرد جمعی و عقل جمعی همه به نقطه ای برسیم که باور کنیم 

جز کلام الله هیچ قانونی نمی تواند کامل باشد.

تابش: 

دستوربرجامیرئیسجمهوریهوشمندانهبود
نماینده مردم اردکان در مجلس شورای اسلامی، دستورهای رییس جمهوری به 
وزیر امور خارجه و رییس سازمان انرژی اتمی در واکنش به تمدید تحریم های 
آمریکایی را هوشمندانه دانست و گفت: متناسب با اقدامات طرف مقابل تصمیم گرفته 

می شود که البته نباید شتاب زده عمل کنیم. 
محمدرضا تابش اظهار داشت: همان طوری که رییس جمهوری بیان کرد با تمدید 
تحریم ها نقض برجام شد و در این راستا بنا شد کمیته ای برای بررسی موضوع تشکیل 
شود و مشخص کند که نقض برجام در چه سطحی بوده است و اقدام متقابل ما چه 
می تواند باشد، که این بررسی ها انجام شد و متناسب با آن ها رییس جمهوری این دو 
دستور را صادر کردند.وی دستورات رییس جمهوری به آقایان ظریف و صالحی را مثبت 
و هوشمندانه ارزیابی کرد و گفت: باید منتظر بمانیم که آیا رییس جمهوری آمریکا می 
خواهد این تصمیم کنگره را وتو کند یا خیر؟ در این راستا ما به تناسب اقدامات آن ها، 
تصمیم خواهیم گرفت؛ البته نباید شتاب زده عمل کنیم.  نایب رییس فراکسیون امید 
مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: مهم ترین دستاورد این دولت در عرصه سیاسی، 
توافق برجام بوده است و همچنین زدودن ذهنیت منفی خصوصا از طرف کشورهای 
غربی علیه ایران. از این رو شتاب زده عمل کردن ممکن است بخشی یا همه این 
دستاوردها را از بین ببرد. تابش تصریح کرد: در حالی که ما از منافع ملی دفاع می کنیم 
و تا پای جان هم ایستاده ایم، در عرصه دیپلماسی نیز باید هوشمندانه عمل کنیم و 
اقداماتی انجام دهیم که بار منفی برای ما نداشته باشد. ما باید اجازه دهیم اگر برجام را 
هم نقض کردند، آن ها نقض کرده باشند و باید از تصمیم آمریکا به عنوان یک اهرم بین 
المللی علیه آنان استفاده کنیم. ما می توانیم همه کشورهای دیگر که در این مذاکره 
حضور داشتند را علیه این اقدام آمریکا متحد کنیم و بگوییم که نقض برجام از سوی 
آمریکا بوده است. وی خاطرنشان کرد: این کار دیپلماتیک قشنگی است که فکر کنم 
رییس جمهوری هم هوشمندانه این مسیر را دنبال می کند و مسلما رهبر معظم انقلاب 

حامی این تفکر هستند.

آیت الله جنتی:

شیعهوسنیدرایرانوحدتکلمهدارند
دبیر شورای نگهبان گفت: با درایت حضرت امام خمینی)ره( و رهبر معظم انقلاب 

اسلامی و با هوشمندی علمای اسلام، شیعه و سنی در ایران وحدت کلمه دارند. 
آیت الله احمد جنتی روز - چهارشنبه - در آغاز جلسه هفتگی اعضای شورای 
نگهبان ضمن تبریک میلاد با سعادت پیامبر بزرگ اسلام)ص( و حضرت امام 
صادق )ع( اظهارداشت: »هفته وحدت« سنت بسیار مبارکی است در نظام اسلامی 
بنا شد و فرصتی فراهم کرد تا وحدت شیعه و سنی مورد تاکید بیشتر قرار گیرد.وی 
تصریح کرد: البته به لطف خداوند و درایت حضرت امام خمینی)ره( و رهبر معظم 
انقلاب و با هوشمندی علمای بزرگوار، وحدت شیعه و سنی در این کشور، مشکلی 
ندارد و نظام اسلامی با تفرقه افکنان برخورد می کند.به گزارش اداره کل روابط عمومی 
شورای نگهبان، رییس مجلس خبرگان رهبری ابراز امیدواری کرد در دیگر کشورها 
و بلاد اسلامی نیز شاهد وحدت امت اسلامی باشیم و جریان های تفرقه افکن وابسته 

به دشمنان اسلام با تدابیر علما و اندیشمندان مهار گردند.

محمدرضا باهنر  خبرداد

تشکیلائتلافبزرگاصولگرایان
 

رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری از تشکیل ائتلاف اصولگرایان تا دو هفته 
دیگر با حضور طیف های گسترده اصولگرایان و سازکار بروز شده، خبر داد.

محمدرضا باهنر رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری، با اشاره به زمان تشکیل 
ائتلاف بزرگ اصولگرایان برای انتخابات 96 گفت: تلاش می کنیم همان سازوکاری که 
را در مجلس دهم بوجود آوردیم، در انتخابات پیش رو حفظ، به روز رسانی و گسترده تر 
کنیم. وی با بیان اینکه در حال رایزنی با اصولگرایان هستیم، ابراز امیداوری که ظرف 2 
هفته آینده سازوکار جامع کشوری و تشکیلاتی اصولگرایان تشکیل و سپس اعلام شود. 
عضو ائتلاف اصولگرایان در تشریح جزئیات سازوکار این ائتلاف تصریح کرد: افراد ائتلاف 
اصولگرایان همان اعضای قبلی هستند با این تفاوت که افرادی که در گذشته یا حال نیز 
فعال سیاسی داشته و دارند با ساز و کاری جامع، به ائتلاف اصولگرایان می پیوندند. باهنر 
ادامه داد: پس از تشکیل ائتلاف اصولگرایان، برنامه دعوت از فعالین اصولگرایان سراسر 
کشور برای شرکت در یک نشست یا همایش منطقه ای یا کشوری در دستور کار است.

وحدت؛ستارهدرخشان
سپهرسربلندی

واژه قدرت آفرین وحدت و همدلی، واژه ای بنیادین 
در قاموس عزت و اقتدار و ستاره ای درخشان در آسمان 

سربلندی جامعه اسلامی و امت مسلمان است، مفهوم گسترده ای که پیامبر مکرم 
اسلام)ص( بعد از بیان فلسفه بعثت خویش یعنی اتمام مکارم اخلاق، به استناد 
رهنمودهای مکرر قرآن کریم مبنی بر اعتصام و امت واحده، به دنبال تحقق آن در 
بین امت مسلمان و پرهیز از هرگونه تشتت و پراکندگی و جلوگیری از نفوذ دشمنان 

در پیکره جهان اسلام بودند.
وحدت و یکپارچگی مسلمانان در شرایط حساس امروزی که بروز و ظهور 
جریانات خودساخته و دروغین، مرزهای جهان اسلام را تهدید میکند، مقتدرترین 
سلاح براي مبارزه با تفرقه افکنان و تحرکات دشمنان محسوب می شود که سعی 
دارند با حمایت از گروه های تروریستی که همگی داعیه دار نام اسلام هستند لکن 
هیچ نشانه اي از اسلام در عمل و رفتار آنها وجود ندارد، سیاست تفرقه  افکنی، 
واگرایی، افتراق و وادادگی را میان امت ها و دولت هاي مسلمان اجرا سازند و 
در نتیجه، سرمایه های مادی و معنوی آنان را به غارت برده و با خودمشغولی 
مسلمانان، مانع از ترویج تفکرات اسلام ناب در جهان و مبارزه با رژیم صهیونیستی 

و استکبار جهانی شوند.
تاثیر وحدت و انسجام حول محور ولایت، در دوران انقلاب و هشت سال دفاع 
مقدس روشنی عینیت یافت و حضور مسئولان و قشرهای مردمی و قومیت ها و 
مذاهب مختلف در کنار نیروهای مسلح و به عنوان نمونه حضور رزمندگان پنج استان 
در لشکر 17 امام علی بن ابی طالب)ع( تحت فرماندهی سردار رشید اسلام سرلشکر 
پاسدار شهید زین الدین، اکسیر حیات بخشی بود که در سایه رهبری های ولایت، 
عبور امن کاروان انقلاب از گذرگاه های صعب و پیچ های خطرناک تا به امروز و دفاع 
همه جانبه از آرمان ها و ارزش های انقلاب و دستاوردهای خون شهدا را میسور 
ساخت؛ وحدت و همدلی که مصداق اتم و اهم آن حول محور اطاعت پذیری از 
رهنمودهای مدبرانه، روشنگرانه، دشمن شکنانه و عزت آفرین مقام عظمای ولایت، 
در همه عرصه های دفاع از آرمان های انقلاب، علاوه بر آحاد مردم، در بین مسئولان 

خدمتگزار نظام، بایسته تر و زیبنده تر است.
نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران علیرغم توطئه های مسموم رسانه های 
ضدانقلاب، توجه به وحدت اسلامی و یکپارچگی در برابر نفوذ و کید و مکر دشمنان 
را با خون و ایثارگری عزیزان خود به اثبات رسانده است که در این راستا، نام منادیان 
وحدت همچون شهید شوشتری و نیز هزاران شهید از ادیان و مذاهب و کشورهای 
مختلف در دوران دفاع مقدس به چشم می خورد که ضرورت دارد از این جان مایه 
های وحدت اسلامی و تجربه های عملی در بحبوحه دفاع مقدس، برای اعتلای جامعه 

اسلامی حول محور ولایت، نهایت بهره را برد.
 وحدت حوزه و دانشگاه نیز از مصادیق وحدت جامعه در حساس ترین و 
تاثیرگذارترین موقعیت هاست؛ وحدتی که استفاده از ظرفیت بالای علمی و ژرف 
اندیشی دو طیف گسترده حوزویان و دانشگاهیان را که نقش هدایتگرانه برای 
حرکت جامعه دارند، می طلبد و در سایه سار این وحدت، دسیسه دشمنانی را که 
سالهاست به کنه قدرت عظیم این دو پایگاه علمی پی برده و به خیال باطل خود 
سعی در تهدید و نفوذ در آن و ایجاد انحراف در خطوط اصلی فکری جامعه دارند، 

ناکام گذاشته است.
حضرت امام)ره( در پیام مهم خویش در آذرماه سال 67، ضرورت تشکیل بسیج 
طلبه و دانشجو را گوشزد و بیان فرمودند: "طلاب علوم دینی و دانشجویان دانشگاه ها 
باید با تمام توان خود در مراکزشان از انقلاب و اسلام دفاع کنند، فرزندان بسیجی ام 
در این مراکز، پاسدار اصول تغییر ناپذیر نه شرقی و نه غربی باشند... امروز دانشگاه و 

حوزه از هر محلی بیشتر به اتحاد و یگانگی احتیاج دارد"  
مقام معظم رهبری حضرت امام خامنه ای)مدظله العالی( نیز اهمیت وحدت حوزه 
و دانشگاه و تاثیرگذاری آن را بر حرکت کلی جامعه مورد تاکید قرار داده اند به 
طوری که موضوعاتی همچون ارتقاء شاخصه های علمی،  توسعه کرسی های نظریه 
پردازی، تعمیق ارزش های دینی اسلام ناب محمدی)ص(، نهادینه سازی مفهوم 
انقلابی بودن و انقلابی ماندن، جنبش نرم افزاری، توجه به نیازهای جامعه، ترسیم 
پایه های نوین تمدن اسلامی و حضور در فضای مجازی از جمله مطالبات ایشان از 

حوزه و دانشگاه است.
افتخار دنیای اسلام و سرچشمه رحمت است، وحدت  قرآن کریم که سند 
و همبستگی و اخوت مومنان را مورد توجه و تاکید قرار داده تا آنجا که هرگونه 
سست شدن، بی توجهی به سنگرهای مسئولیت و خدمت، نزاع کردن، دنیاطلبی و 
مردود شدن در آزمون زمان را با بیان "تذهب ریحکم" سبب از بین رفتن عظمت و 
شوکت مسلمانان می داند. از این روست که وحدت و همدلی و انسجام حوزویان و 
دانشگاهیان که گل سرسبد جامعه هستند، رحمت و برکات فراوانی را به جامعه نازل 

سرازیر می کند.
در آستانه 27 آذر سالروز شهادت شهید بزرگوار آیت الله دکتر محمد مفتح و روز 
وحدت حوزه و دانشگاه، یاد و خاطره شهدای بزرگوار روحانی و دانشجو و استاد را 
که با منش بسیجی خود، در سنگرهای انقلاب و دفاع مقدس حضور یافته و جان 
خود را تقدیم درگاه احدیت نمودند و ایثارگران حوزوی و دانشگاهی که پس از دفاع 
مقدس با حضور در عرصه های جنگ نرم، انقلابی ماندن و عمل به رهنمودهای 
ولایت را شاکله و اساس کار خود و محور وحدت و پیشرفت در جامعه می دانند، 

گرامی می می داریم.
مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم

درستایشازجایگاه
رسولاکرم)ص(

ربی  »ادّبنی  فرمود:  که  پیامبر  گفتار  استناد  به 
نیکو  و  تادیب کرد  مرا  پروردگارم  تادیبی.  فأحسن 
تأدیب کرد.« آن حضرت در سایه تعلیم و تأدیب الهی 

به مقام رسالت بلکه به مقام برترین پیامبر آسمانی نائل آمد. بر این اساس حضرت 
امیر )ع( فرمود از هنگامی که پیامبر از شیر مادر گرفته شد، خداوند بزرگ ترین 
فرشته خود را با او همراه ساخت تا به  عنوان معلم ویژه سجایای اخلاقی را به آن 

حضرت بیاموزد.
پیامبر اکرم )ص( در سایه چنین تعلیم و تادیبی به پایه ای رسید که به او خطاب 
شد که عالم به یمن وجود او آفریده  شده است. »و لولاک لما خلقت الافلاک« و 
خداوند از اخلاق او به  عنوان اخلاق عظیم یادکرده »و إنک لعلی خلق عظیم«  و 
به جان او سوگند خورده است  و از رحمت، مهربانی و  غمخواری او نسبت به 
مومنان و مسلمانان ستایش کرده و مکرّرا از او خواسته تا برای هدایت خواهی 
کافران بیش ازحد خود را به زحمت نی اندازد و از درد جانکاه عدم ایمان آنان خود 

را در معرض نابودی قرار ندهد.
شدت مهرورزی پیامبر نسبت به عموم مردم و حلم و بردباری ایشان کار را 
تا بدانجا رساند که منافقان از ایشان به عنوان »أذُن« یاد می کردند و خداوند در 
مواردی خود دخالت کرده و مردم را نسبت به رعایت حقوق و ادب در برابر ایشان 

هشدار داده است.
با چنین مقام والای معنوی و الاهی است که خداوند ده ها بار از نام رسول خدا 
در کنار نام خود یاد می کند و همگامی با پیامبر را همگامی با خداوند و مخالفت با 
او را مخالفت با خداوند دانسته است. »و من یطع الرسول فقد اطاع الله«   و »من 
یعص الله و رسوله فقد ضلّ ضلالا بعیداً«   تا بدانجا که اطاعت و پیروی از پیامبر 
را نشانه و شرط حبّ الهی معرفی کرده است: »قل ان کنتم تحبّون الله فاتبعونی 

یحببکم الله«.
مفهوم این دست از آیات آن است که پیامبر تجلیگاه اراده الهی و تبلور اسماء 
جلالیه و جمالیه خداوند و بازگوکننده اراده و خواست او به شمار می رود. فرمان 
مؤمنان به مراجعه به پیامبر برای داوری در میان مخاصمات و ضرورت پذیرش 
بی چون وچرای داوری پیامبر )ص( نیز نشانی دیگر از ارج گذاری به مقام ایشان 

است.
سرانجام بالاترین نقش و جایگاه علمی و معنوی در عرصه دین آگاهی به آن حضرت 
با آمدن آیه »ما آتیکم الرسول فخذوه و نهاکم عنه فانتهوا« احاله شده است؛ زیرا بر 
اساس این آیه تمام آموزه های صادرشده از ناحیه پیامبر )ص( به مثابه آیات قرآن از 

حجّیت کامل برخوردار شده است.
امام صادق )ع( به استناد همین آیه معتقد است که پیامبر)ص( دارای مقام تفویض 
است؛ یعنی خداوند تشریع بخشی از آموزه های دینی را به آن حضرت واگذار کرده 
است. افزودن هفت رکعت نمازهای روزانه به 10 رکعت و دستور به کاستن دو رکعت 
در نمازهای چهارگانه در سفر، افزودن سی  و چهار رکعت نمازهای مستحبی در کنار  
نمازهای واجب، اعلام استحباب روزه ماه شعبان و سه روز هر ماه، ازجمله مواردی 
است که به اذعان امام صادق )ع( در سایه مقام تفویض توسط پیامبر )ص( انجام  
گرفته و از آنجا که این تصمیم ها منطبق با خواست الهی بوده، خداوند آن ها را تائید 

کرده است.
رئیس مؤسسه معارف وحی و خرد

رئیس جمهوری همکاری ایران و اندونزی را برای منافع دو کشور مهم دانست و گفت: 
تردیدی ندارم که این همکاری به نفع ثبات و امنیت منطقه و جهان اسلام خواهد بود. 

حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز چهارشنبه پس از مذاکرات دو جانبه و 
نشست هیات های عالی ایران و اندونزی که در مجموعه فرهنگی-تاریخی سعدآباد تهران 
برگزار شد، در نشست خبری مشترک با جوکو ویدودو همتای اندونزیایی خود این مطلب 

را بیان کرد.
وی افزود: از سفر اردیبهشت سال 94 اینجانب به کشور اندونزی و ملاقات با رییس 
جمهوری آقای جوکو ویدودو تا امروز که بیش از یکسال و نیم می گذرد و به ویژه بعد از 
دوران تحریم و پسابرجام، شاهد تحرکات بسیار خوبی در روابط دو جانبه و از جمله مسایل 
اقتصادی بودیم.رییس جمهوری همچنین روابط ایران و اندونزی در زمینه مسائل انرژی را 
راهبردی ارزیابی کرد و گفت: ایران تامین کننده نیازهای اندونزی از لحاظ نفت خام، گاز 
مایع، پتروشیمی و سایر نیازمندی ها خواهد بود.روحانی ضمن خوشامدگویی به رئیس 
جمهوری اندونزی و هیات همراه افزود: این سفر را که در ایام ولادت پیامبر عظیم الشان 
اسلام)ص( تحقق یافته است به فال نیک می گیریم. ما برای روابط بین ایران و اندونزی 
به عنوان کشور اسلامی مهم در شرق آسیا و جمهوری اسلامی ایران، کشور مهم در غرب 
آسیا اهمیت قائل هستیم.وی افزود: بعد از کاهش روابط اقتصادی در چند سال گذشته، 
امروزه شاهد توسعه روابط دو کشور در همه زمینه های اقتصادی، فرهنگی، سیاسی، علمی 
وفناوری بین دو کشور هستیم.رییس دولت یازدهم گفت: ظرفیت خوبی برای توسعه 
اقتصادی دو کشور بویژه در زمینه فنی و مهندسی وجود دارد و ایران آمادگی دارد برای 
اجرای نیروگاه های برق، سدسازی، آب و فاضلاب و موارد دیگری در زمینه مسائل فنی 

و مهندسی در کشور اندونزی فعالیت کند. اندونزی نیز در زمینه نفت و گاز آماده فعالیت 
در ایران است.روحانی تصریح کرد: در جلسات امروز تصمیم گرفتیم موانعی که برای 
توسعه روابط اقتصادی وجود دارد، تسهیلات مورد نیاز برای توسعه روابط ازجمله توافقات 
روابط بانکی که انجام گرفته، نهایی شود و توافقاتی که در زمینه مسائل سرمایه گذاری و 
تعرفه های ترجیحی انجام شده، جهش خوبی را در روابط اقتصادی دو کشور بوجود آورد.

وی گفت: همچنین تصمیم گرفتیم روابط تجاری نسبت به محصولات دو کشور به طور 
مستقیم انجام شود و از طریق واسطه یا کشور ثالث نباشدرییس دولت تدبیر و امید افزود: 
درباره مسائل دانشگاهی، روابط علمی، فناوری و فناوری های نو نیز تصمیم بر این است 
که روابط دو کشور گسترش یابد؛ بویژه در زمینه نانو، بیوتکنولوژی، هوافضا و داروسازی نیز 
همکاری ها را افزایش دهیم.روحانی ادامه داد: در زمینه روابط فرهنگی دو کشور از جمله 
راجع به تعالیم عالی اسلام با توجه به این که هر دو کشور در مسیر اسلام معتدل و رهنما 
هستند و با هر گونه افراط و خشونت مخالفند، بنا شد کمیته روابط علمای دو کشور و 
مسائل فرهنگی توسعه یابد.وی اضافه کرد: همچنین روابط دو کشور در زمینه همکاری 
بین المللی و در زمینه جنبش عدم تعهد و سازمان کنفرانس اسلامی روابط نزدیکی است. 
امروز توافق شد همکاری در زمینه مسائل و مشکلاتی که امروز جهان اسلام به آن مبتلا 
است از جمله کشورهای یمن، سوریه و میانمار ثبات و امنیت منطقه را گسترش و توسعه 
دهیم.رییس جمهوری خاطرنشان کرد: برای تضمین همکاری های دو کشور تصمیم 
گرفتیم همه توافقات امروز در کمیسیون مشترک مدنظر قرار گیرد و برای اجرایی شدن، 
پیگیری شود. ظرف کمتر از دو ماه آینده نیز هیاتی از اندونزی به تهران بیاید و توافقات این 

سفر پیگیری شود تا شاهد توسعه روابط دو کشور در همه زمینه ها باشیم.

عضو هیئت نظارت بر اجرای برجام درخصوص نامه های رئیس جمهور درخصوص برجام، 
گفت: بدانید که قطعا اقداماتی صورت خواهد گرفت و این نامه ها نخستین گام است و 

آخرین گام نیز نخواهد بود.
علی اکبر ولایتی در ادامه نشست خبری خود به مناسبت برگزاری دهمین شورای 
عالی مجمع جهانی بیداری اسلامی، تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران براساس برخی 
از بندهای برجام و همچنین روح حاکم بر آن قرار بود فعالیت های هسته ای خود را برای 
مدتی محدود، محدود کند و همچنین طرف مقابل و در راس آن امریکا نیز قرار بود تحریم 
های مستقیم و غیرمستقیم علیه ایران را بردارد.  وی گفت: همچنین در برجام تصریح شده 
است که طرف مقابل هر اقدامی را به صورت مستقیم و یا غیرمستقیم بر مبنای همان علت 
های سابق و جدید انجام دهد که موجب ادامه تحریم ها شود نقض برجام صورت گرفته 
است. ولایتی با بیان اینکه قطعا طرف امریکایی براساس مبانی حقوقی برجام را نقض کرده 
است، افزود: این نمی شود که امریکایی ها هم اقدام و هم اجرا کنند و همچنین قاضی نیز 
باشند، ملاک مشروعیت اقدامات امریکا قضاوت حاکمیت آن است.  وی گفت: فرق ایران 

قبل و پس از انقلاب در همین است که زیر بار تحریم های امریکا نمی رود. رئیس مرکز 
تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: تصمیماتی در هیئت نظارت 
بر اجرای برجام گرفته شده است که مصلحت به گفتن آنها نیست و اکنون نیز بخشی 
از آن اقدامات عملی شده است و بخش های دیگر نیز بعدا عملیاتی خواهد شد.   ولایتی 
همچنین در بخش دیگری از سخنان خود و در واکنش به برخی اظهارنظرها و تهدیدات 
مقامات سعودی علیه ایران گفت: جمهوری اسلامی ایران لازم نمی داند به این سخنان 
نپخته و حاصل از بی تجربگی وزیر خارجه عربستان پاسخ دهد. وی افزود: سعودی ها در 
همه میدان ها ازجمله لبنان، سوریه، عراق، یمن و حتی اوپک علیه ملت های منطقه اقدام 
می کرده و شکست خورده اند.  ولایتی گفت: ایران به دنبال رقابت با کشوری نیست ولی از 
حقوق خود و دوستانش دفاع می کند. رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص 
مصلحت نظام همچنین درخصوص اظهارات ضدایرانی اخیر مقامات دولت انگلیس افزود: 
انگلیس قطعا نفوذ سابق را ندارد و اگر فکر می کند که می تواند به قرن 19 بازگردد، این 

رویا تعبیر نخواهد شد.

 رییس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به تذکر 
نماینده مردم تهران در مجلس گفت: نباید در کشور 
حرف ناصحیح زد و ذهنیت ها را تغییر داد حال چرا 
برخی ها خلاف می گویند و افکار عمومی را خراب می 

کنند. 
 بهروز نعمتی در جلسه علنی روز چهارشنبه، مجلس 
شورای اسلامی در تذکری با استناد به ماده 79 آئین نامه 
داخلی مجلس گفت: یکی از نمایندگان طی روزهای 
اخیر اظهاراتی را در رابطه با حقوق نمایندگان مطرح 
کرد که براساس آن نمایندگان بین 17 تا 21 میلیون 
حقوق دریافت می کنند از این رو باید بگویم که اولا این 
موضوع یک دروغ است و نمایندگان بیشتر از 5 میلیون 
و 400 هزار تومان حقوق دریافت نمی کنند. از طرف 
دیگر فردی که این موضوع را مطرح کرده از دانشگاه 
حقوق دریافت می کند و به مراتب حقوق دانشگاه به 
عنوان عضو هیات علمی از حقوق نمایندگان بیشتر 
است.وی افزود:البته مجلس و هیات رئیسه پولی را بابت 
اجاره دفتر، نیروهای همراه و کارمندان دفاتر و هزینه 

های آب، برق و تلفن به نمایندگان پرداخت می کنند.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی از 
لاریجانی خواست که از این پس هیچ پولی را بابت دفاتر 
و این موضوعات به نمایندگان پرداخت نکنند و تنها 
تا همان سقف 5 میلیون و 400 هزار تومان حقوق به 

نمایندگان بدهند.
نعمتی در ادامه افزود: ولی به جای آن برای هر نماینده 
دفتری گرفته و امکانات مربوطه فراهم شود تا مجلس از 

این مسائل پاک شود.
وی با ابراز تاسف از اینکه روز سه شنبه تاکنون صدا 
وسیما و همه رسانه ها روی موضوع حقوق نمایندگان 
کار می کنند، اظهار داشت: قطعا اینگونه اظهارات یک 
نماینده باعث کسر شان نمایندگان و مجلس می شود 

از طرفی دیگر این مساله جالب است که خیلی از افراد 
از روز گذشته به نمایندگان مراجعه و پول درخواست 
می کنند.عضو هیات رییسه مجلس خاطر نشان کرد: 
به طور مثال نماینده پلدختر به ما گفت که فردی آمده 
و گفته که 2 میلیون تومان از 21 میلیون تومان حقوق 
نماینده را به من بدهید تا برای جابه جایی میت ام که 
تازه درگذشته، استفاده کنم.وی خاطر نشان کرد: از 
هیات رئیسه مجلس خواهش می کنم که هیچ پولی 
را بابت هزینه ها به نمایندگان ندهند. در عوض همه 
نمایندگانی که در کسوت قضات و دانشگاهیان هستند 
تنها از مجلس حقوق بگیرند و حقوق خود را از جاهای 
دیگر دریافت نکنند زیرا حقوق آن دستگاه ها از مجلس 
بیشتر است و بعد افراد نسبت به حقوقی که از مجلس 
می گیرند ناسپاسی می کنند.رئیس مجلس شورای 

اسلامی نیز در پاسخ به تذکر نعمتی گفت: هیات رئیسه 
مجلس طبق آئین نامه داخلی موظف است که برای 
نمایندگان در مناطق حوزه انتخابیه شان دفتر ایجاد 
کند حال این مسئله هم زمان با خشکسالی مالی در 
کشور شد وگرنه براساس قانون ما می بایست برای هر 
نماینده در هر شهر یک ساختمان می ساختیم و آن را 
به امکانات رسانه ای و دفتری تجهیز می کردیم که این 
مسئله هزینه زیادی را برای کشور به بار داشت.لاریجانی 
ادامه داد: حال با توجه به نبود منابع اعتباری هر نماینده 
در هر شهر یک ساختمان را اجاره کرده است و ما آن 

اجاره را می دهیم و این جزء حقوق نمایندگان نیست.
وی افزود: بنابراین نباید در کشور حرف ناصحیح زد و 
ذهنیت ها را تغییر داد از این رو میزان حقوق نمایندگان 
همان است که آقای نعمتی گفت حال چرا برخی ها 

خلاف می گویند و افکار عمومی را خراب می کنند؟.
نماینده مردم قم در مجلس با اشاره به اینکه نماینده 
ای که می خواهد با مردم حوزه انتخابیه خود ملاقات 
کند حداقل به یک اتاق و یک نفر که به افراد نوبت 
دهد، نیاز دارد، گفت: از این رو ما هزینه همین مسائل 
را به نمایندگان دادیم به جای آنکه با صرف هزینه یک 
میلیاردی ساختمان برای آن ها بسازیم، از این رو به نظر 
من در حق نمایندگان دارد ظلم می شود زیرا حقوق آن 

ها شفاف است و بر کسی پوشیده نیست.
وی افزود: ممکن است یک نماینده در 5 شهرستان 
خود لازم باشد دفتر ملاقات مردمی ایجاد کند که این به 
این معنا است که طبق آئین نامه داخلی مجلس ما باید 
برای آن نماینده 5 دفتر بسازیم حال به جای این کار 
هزینه اجاره دفتر را با سقف تعیین شده به نمایندگان 
پرداخت کردیم حال اگر کسی نیازی به این اعتبارات 
ندارد آن را نگیرد تا در بیت المال بماند؛ بنابراین طرح 

این گونه اظهارات در کشور تخریب بلاوجه است.

احمد حسینی *

 حجت الاسلام
 علی نصیری *

روحانی در نشست خبری مشترک با همتای اندونزیایی :

علی اکبر ولایتی:



3 اقتصادی

وزیر جهاد کشاورزی :

برایتامینمیوهشبعیدآمادهایم
وزیر جهاد کشاورزی گفت : با توجه به سرمازدگی محصولات باغی از جمله پرتقال، 

به هیچ عنوان نگران تامین میوه شب عید مردم نیستیم.
محمود حجتی در استودیو تیتر امشب شبکه خبر سیما گفت: گرچه کشاورزان ما 
نگران محصولات شان هستند تا دچار ضرر و زیان نشوند، این نگرانی ها همیشه وجود 
دارد، ما نگران پرتقال شب عید نیستیم و پیش بینی های لازم را در این زمینه کرده 
ایم.در بخش کشاورزی دارای مزیت بالایی هستیم و حتی در برخی از محصولات مثل 

پسته، خرما، انار و چند محصول دیگر رتبه نخست جهان را دارا هستیم. 
او با بیان اینکه تولیدات ما بیش از سرانه مصرفی کشور است و قابلیت صادرات 
این محصولات را داریم ادامه داد: در تراز تولیدات محصولات دامی، کشورمان جزو 
صادرکنندگان این محصول به شمار می رود، اگر موانع رفع شود و بازار مناسب را پیدا 

کنیم می توانیم اکثر تولیدات خود را صادرات کنیم.
 حجتی افزود: بسیاری از تولیدات کشاورزیمان از مرز خودکفایی گذشته، در برخی 
از محصولات پر کالری مثل گندم که تا دیروز وارد کننده بودیم و امروز به خودکفایی 
کامل رسیده ایم که این امر نشان می دهد حمایت تمامی دستگاه ها در این زمینه 
بوده است که موفق شدیم تراز تولید گندم در کشورمان را مثبت کنیم، این میزان نیاز 

داخل را به خوبی جواب می دهد.
وزیر جهاد کشاورزی گفت:پیرو بحث بهره وری ، امسال 400 هزار هکتار از سطح 
کشت را کاهش دادیم اما میزان تولیدات ما به 14 و نیم میلیون تن رسیده که 1 و 
نیم میلیون تن اضافه بر نیاز کشور تولید داشته ایم، ما باید در برنج نیز به خودکفایی 
برسیم، معتقدیم که به مصلحت کشور است که گیلان و مازندران به کشت برنج 

بپردازد و به صلاح نیست که این محصول در سایر استان ها کشت و کار شود .
 او افزود : در شکر نیز می توانیم به خودکفایی برسیم، در مدت دو سال بیش از 40 
درصد به تولیدات خود افزوده ایم که اگر در خوزستان بتوانیم کارخانه قند احداث 

کنیم می توانیم در این محصول نیز به خودکفایی برسیم.
 وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد: در روغن به شدت وابسته هستیم ولی در تناوب 
کشتی که طراحی کرده ایم می توانیم در مدت 10 سال تا 70 درصد از احتیاج کشور 
را در داخل کشور تامین کنیم، در حال حاضر 8 درصد از تولید کشور را تامین می 
کنیم و در سالهای آینده سطوح کشت کلزا را افزایش می دهیم، می خواهیم سطح 
زیر کشت گندم را کم و به صورت تناب به کشت کلزا بپردازیم تا مشکلات علف هرز 

و غنی کردن خاک را رفع کنیم.
 حجتی گفت: با توجه به تولید جهانی ذرت ما می توانیم کشت فراسرزمین را 
دنبال کنیم که این امر در دستور کار است و ما چندین قرارداد 49 و 25 ساله 
با سایر کشورها معقد کرده ایم که موجب اشتغال زایی و تامین محصولات مورد 
نیاز کشور می باشد. از محل تولید فراسرزمینی ذرت ما 60 هزار هکتار از ذرتهای 
زیرکشت برزیل را توسط یک ایرانی در دستور کار داریم تا نیاز کشور را بدون 

دغدغه بازار تامین کنیم.
 او افزود: اساس کار ما افزایش بهره وری، اقتصادی کردن و مکانیزه کردن تولید است 
و مهمتر از همه بهینه کردن استفاده از آب است، ما می خواهیم از سیستمهای نوین 
آبیاری برای کشاورزی بیش از پیش بهره ببریم زیرا هرچه از این سیستمهای نوین 

بیشتر استفاده کنیم کشاورزی پایدارتری خواهیم داشت. 
حجتی به 2400 میلیارد تومان بودجه تعبیه شده در سال 96 برای آبیاری 
تحت فشار اشاره کرد و افزود: این بودجه در سال جاری تنها 230 میلیارد تومان 

بوده است. 
از  از اراضی سنتی ما می توانند  با بیان اینکه 4 میلیون متر مکعب  حجتی 
سیستمهای نوین آبیاری،بهره مند شوند تصریح کرد: باید سالانه 400 هزار هکتار از 
اراضی کشاورزی را زیر آبیار نوین ببریم. توسعه کشتهای گلخانه ای برنامه دیگر ماست 
که اگر تولیدات محصولات کشاورزیمان را در داخل گلخانه ببریم میزان مصرف آب 

را تا 90 درصد کاهش داده ایم. 
او تصریح کرد : در باغبانی،کشت و پرورش محصولات باغی را به صورت سنتی 
داشته ایم که به دلیل نور خوب آفتاب و تنوع اقلیمی در کشور است، ما حدود 1450 
گیاه دارویی منحصر به فرد داریم که مشخصات دارویی خاص خودشان را دارند و مورد 
اقبال جهانی نیز هستند که برخی از این گیاهان خودرو هستند که اگر بتوانیم آنها را 

تکثیر کنیم می توانیم به اشتغال زایی در کشور کمک کنیم. 
حجتی افزود: نزدیک به 10 میلیارد متر مکعب شاهد عدم تعادل در سفره های 
زیرزمین هستیم که سال به سال سطح ایستانی آن در حال کاهش است که پایداری 
کشاورزی را با مشکلات زیادی روبرو کرده که باید به تعادل برسانیم، با توجه به چهار 
محور مورد توجه دولت می توانیم این بخش را سروسامان دهیم، تلاش می کنیم تا 
بخش آبخیزداری را تقویت کنیم تا بتوانیم آب را از مرحله بارش به تقویت سفره های 

آب های زیرزمینی برسانیم.
 وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد : 10 درصد از منابع صندوق توسعه برای اعطای 
تسهیلات به کشاورزان در اختیار بانک کشاورزی است، ظرفیت مغفول در بخش 
کشاورزی شامل گیاهان دارویی و تولید کشت ماهی در قفس است که کمتر به آنها 
توجه شده، در حال حاضر میزان تولید در کشت در قفس آبزیان را بالا برده ایم و می 

خواهیم اعتبارات در این بخش را بالا ببریم.

وزارت کشاورزی اعلام کرد

قیمتمنطقیهندوانهشبیلدا
مدیر کل دفتر محصولات جالیزی وزارت کشاورزی از تولید و عرضه مناسب هندوانه 
شب یلدا خبر داد و گفت: حداکثر قیمت منطقی این محصول برای مردم کیلویی 

حدود 1700 تومان است.
حسن خدنگی اظهار کرد: سالانه حدود چهار میلیون و 300 هزار تن هندوانه در 
کشور تولید می شود که میزان تولید مخصوص پاییزه که عمده مصرف آن برای شب 
یلدا است به حدود 240 هزار تن می رسد و هیچ مشکلی برای تامین هندوانه شب 

یلدا وجود ندارد.
وی با بیان اینکه هندوانه ویژه شب یلدا عمدتا در استان های هرمزگان، خوزستان، 
فارس، جنوب کرمان و بوشهر تولید می شود، ادامه داد: هر کیلوگرم هندوانه درجه 
یک حدود 700 تومان از تولیدکنندگان خریداری می شود و در مراکز عمده فروشی 
با این وضعیت قیمت منطقی  کیلویی حدود 1200 تومان عرضه می شود که 

هرکیلوگرم هندوانه درجه یک نهایتا 1700 تومان است.
خدنگی با بیان اینکه هیچ مشکلی در زمینه تولید عرضه و حمل و نقل هندوانه 
شب یلدا وجود ندارد، گفت: با هماهنگی های صورت گرفته با سازمان میوه و تره بار 
شهرداری و برنامه ریزی های صورت گرفته بازار شب یلدا به صورت کامل رصد می شود 

و تغییرات لازم اعمال خواهد شد.
مدیر کل دفتر محصولات علوفه ای و جالیزی وزارت جهاد کشاورزی گفت: بهترین 
عامل برای انتخاب هندوانه کیفی شب یلدا محل تولید و رقم این محصول است که هم 
اکنون بهترین نوع هندوانه محصول تولیدی در مناطق جنوبی به ویژه رقم کریمسون 
استان هرمزگان است که به اصطلاح به همان هندوانه های دو رنگ گفته می شود. 
همچنین یکی از علائم رسیدگی هندوانه این است که دنباله این محصول که به بوته 

وصل می شود به رنگ زرد در می آید.

با مشارکت چینی ها؛

اولیننیروگاهذغالسنگسوزایران
احداثمیشود

یک مقام مسئول از احداث نخستین نیروگاه ذغال سنگ سوز ایران در منطقه طبس 
با فاینانس یک بانک ایرانی و مشارکت یک شرکت چینی خبر داد. 

علی رضا نصرالهی در تشریح آخرین وضعیت احداث نیروگاه ذغال سنگ سوز در 
ایران، گفت: پس از انجام مذاکرات فنی دقیق با یک بانک داخلی، این بانک موافقت 
رسمی خود را با قبول عاملیت پروژه احداث نیروگاه ذغال سنگ سوز طبس اعلام 

کرد.
مجری طرح بازتوانی نیروگاه های کشور با اعلام اینکه عملیات اجرایی پروژه 
نیروگاه ذغال سنگ سوز طبس از سال 1387 آغاز شده ولی امکان گشایش 
اعتبار اسنادی و یا LC برای پروژه میسر نشد، تصریح کرد: از سال 1390 پیمانکار 
تجهیزات جانبی در کارگاه فعالیت می کند و این بخش 50 درصد پیشرفت فیزیکی 

داشته است.
این مقام مسئول با بیان اینکه یک بانک داخلی به دلیل وجود تحریم های ظالمانه 
علیه بانک های کشور، امکان گشایش میسر نشده بود و روند احداث این نیروگاه با 
تأخیر مواجه شده بود، اظهار داشت: با توجه به افق جدید همکاری با بانک توسعه 

صادرات، مراحل اجرایی این پروژه در آینده نزدیک آغاز شود.
نصرالهی خاطرنشان کرد: نیروگاه ذغال سنگ سوز طبس با عاملیت فاینانس یک 
بانک ایرانی و مشارکت کنسرسیوم متشکل از یک شرکت داخلی و شانگهای الکتریک 

چین احداث می شود.
به گزارش مهر، پروژه نیروگاه ذغال سنگ سوز طبس اولین نیروگاه ذغال سنگی 
کشور است که به ظرفیت 650 مگاوات در 85 کیلومتری شهرستان طبس و در جوار 

معادن ذغال سنگ مزینو احداث خواهد شد.

نگاه خارجی به قرارداد ایران ایر و بوئینگ

قراردادی مهم برای دوطرف

فروند   80 خرید  تاریخی   قرارداد  امضاء  از  پس 
هواپیمای  نو از شرکت بوئینگ، رسانه های  داخلی  و 
خارجی  به شکل گسترده به موضوع پرداختند و عقد 
این قرارداد را موفقیت بزرگی  برای  ایران و همچنین 
تقویت برجام قلمداد کردند. پایگاه خبری  و تحلیلی  
قرارداد  به موضوع  نیز در گزارشی  آتلانیک کانسیل 
هما با بوئینگ پرداخته و در تحلیلی تخصصی نقاطی از 

امضاء این قرارداد را تشریح کرده است.
به گزارش ایسنا، پایگاه خبری  - تحلیلی  آتلانتیک 
کانسیل در تازه ترین گزارش خود در باره ایران نوشت: 
انتشار خبر نهایی شدن قرارداد 16.6 میلیارد دلاری 
هواپیمای  فروند   80 فروش  برای  بوئینگ  شرکت 
مسافربری به ایران، به دلایل متعدد دارای نقاط مثبتی 

است.
اسلامی،  انقلاب  از  بعد  و   1979 سال  در  آمریکا 
تحریم  هایی را بر ضد ایران وضع کرد و همواره سردمدار 
تلاش ها برای محدود کردن تجارت بین  المللی با ایران 
بوده است. قرارداد با بوئینگ، به موجب بندی در طرح 
جامع اقدام مشترک )برجام( امکان پذیر شده و از حدود 
صدهزار شغل پردرآمد در آمریکا حمایت می  کند. علاوه 
بر این، این قرارداد به طور چشمگیری امنیت پرواز را برای 
مردم ایران افزایش داده و از برجام در مقابل چالش  های 

احتمالی در آینده حمایت می کند.
آتلانتیک کانسیل در ادامه آورده است: با این حال، 
موانعی بر سر راه تحویل هواپیماها به ایران وجود دارد. 
ماه گذشته، مجلس نمایندگان آمریکا قانونی را تصویب 
کرد که به موجب آن وزارت خزانه  داری از دادن مجوز به 
بانک های آمریکایی برای انجام معاملات مربوط به فروش 
هواپیما ممنوع شده و همین طور بانک صادرات-واردات 
)اگزیم( آمریکا که پشتوانه دولتی دارد، از تامین مالی 

فروش هواپیما به ایران باز داشته می  شود.
با وجودیکه تحریم  های امریکا همچنان سد بزرگی در 
برابر تجارت و سرمایه  گذاری در ایران به شمار می  روند 
اما قرارداد با بوئینگ به عنوان اولین قرارداد تجاری میان 

ایران و شرکتی امریکایی، در فراهم  آوردن پیش  زمینه  ای 
برای برقراری روابط تجاری با ایران اهمیت دارد. این 
قرارداد موجب ایجاد تماس میان فعالان اقتصادی ایران 
و بخش خصوصی آمریکا به نحو بی سابقه  ای از حدود 
چهار دهه پیش به این سو خواهد شد و ممکن است 
به بهبود روابط دوجانبه بیانجامد. این قرارداد همچنین 
سیگنال مهمی را به سایر شرکت های بین  المللی خواهد 
فرستاد که امکان ازسرگیری روابط تجاری با ایران وجود 

دارد.
رئیس جمهور منتخب آمریکا، دونالد ترامپ، در طول 
کارزار انتخاباتی خود به شدت مخالفت برقراری مجدد 
روابط با ایران بوده و برجام را »یکی از بدترین توافقات 
انجام شده« خوانده بود. پس از پیروزی وی نیز، به دلیل 
تردیدهای موجود در خصوص سیاست های دولت ترامپ 
در برابر ایران، بوئینگ مشتاق بود که تا زمان حضور باراک 
اوباما در مقام رئیس جمهور، این قرارداد را به سرانجام 
جهت  در  ترامپ  وعده  های  به  توجه  با  البته  برساند. 
افزایش اشتغال در بخش تولید و تقویت بخش صادرات 
امریکا، نادیده گرفتن برجام یا تصویب قانونی برای اعمال 
تحریم  های جدید، ناقض برجام و بند مربوط به فروش 
هواپیمای مسافربری و در عمل به ضرر ترامپ و اقتصاد 

امریکا خواهد بود.
این موضوع، با در نظر داشتن این امر که ایران به تمامی 
تعهدات خود در قبال مفاد توافق هسته  ای پایبند بوده 

است، اهمیت دوچندان می  یابد.
پایگاه خبری  و تحلیلی  آتلانتیک کانسیل در ادامه 
گزارش خود آورده است: آخوندی، وزیر راه و شهرسازی 
در بخشی از بیانیه  ای که بعد از امضای قرارداد قرائت کرد، 
گفت: »بازرگانان و فعالان اقتصادی به ویژه در صنعت 
حمل و نقل با امضای این قرارداد این علامت را به جهان 
می دهند که ما پشتیبان صلح، آرامش، امنیت و توسعه 
روابط انسان دوستانه و همچنین اقدام بر مبنای سیاست 
برد- برد هستیم، امضای این قرارداد در این شرایط که 
برنامه جامع اقدام مشترک در فضای سیاسی در مرحله 

تردید جدی قرار گرفته است، یکبار دیگر اهمیت حفاظت 
و مراقبت از دستاوردهای بدست آمده را گوشزد می کند.«

البته قرارداد با بوئینگ می  تواند از لحاظ داخلی نیز 
انتخابات ریاست جمهوری پیش رو در  به  با توجه 
سال آینده، امتیاز مثبتی برای دولت حسن روحانی 
به حساب آید. تحریم  های اعمال شده علیه ایران در 
قبال رعایت مفاد توافق هسته  ای از جانب این کشور 
برداشته شد و ایران قادر به ازسرگیری صادرات نفت به 
اروپا و آسیا گشت. اما به دلایل مختلفی از جمله تداوم 
کاهش قیمت نفت و عدم تمایل بانک های خارجی 
ایران،  برای تامین مالی تجارت و سرمایه  گذاری در 
اثرات رفع تحریم  ها برای مردم ایران چندان محسوس 

نبوده است.
قرارداد با بوئینگ )و قرارداد با ایرباس( تاثیر چشمگیری 
بر رفاه مردم ایران خواهد داشت. برای سالیان متوالی، 
ایران  هوایی  صنعت  جدی  مشکلات  از  پرواز  امنیت 
بوده است. به دلیل تحریم  های وضع شده بر ضد ایران 
از جانب امریکا، ایرلاین کشوری ایران، ایران ایر، قادر به 
خرید هواپیماهای نو نبوده و به استفاده از هواپیماهای 
فرسوده ادامه داده است. در نتیجه و با وجود نبوغ و ابتکار 
خلبانان و مهندسان ایرانی، این کشور متحمل خسارات 
بسیاری به دلیل سقوط  های متعدد هواپیما شده است. 
بر اساس آمار بنیاد ایمنی پرواز )flightsafety.org(، نبود 
هواپیما و قطعات یدکی نو باعث شده تا ایرلاین های ایرانی 
با گرفتن جان 1700 نفر در سوانح مختلف هوایی از سال 
1979 بدین سو، در زمره ناامن  ترین ایرلاین  های جهان 

قرار گیرند.
در ناوگان هوایی فعلی ایران، 9 فروند هواپیمای بوئینگ 
بوئینگ 747 به چشم می  خورد که  727 و تعدادی 
تولید سال 1979 بوده و تولید آنها از سال 1986 بدین 
سو متوقف شده است. اما اکنون ایران مالک 50 فروند 
هواپیمای نو بدنه باریک از نوع Max8-737 و 30 فروند 
هواپیمای نو پهن پیکر از خانواده 777 خواهد شد که به 

تدریج از سال 2018 به ایران ایر تحویل داده می  شود.
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قائم مقام وزیر کشور: 

دولتیازدهماقتصادکشوررا
بهریلاصلیبرگرداند

قائم مقام وزیر کشور گفت: دولت تدبیر و امید، اقتصاد از ریل خارج شده را با اقدامات 
درست و اصولی به ریل اصلی خود برگرداند. 

محمدحسین مقیمی روز چهارشنبه در اولین همایش ملی پدافند غیرعامل در 
حوزه دریای خزر در دانشگاه گیلان بیان کرد: در ارتباط با سالم سازی اقتصاد، دولت 
یازدهم اقتصاد از ریل خارج شده را به ریل برگرداند و اقدامات علمی و تخصصی 

خوبی انجام داد.
وی ادامه داد: در زمینه اقتصادی، اقداماتی انجام شده که جامعه علمی کشور آنها 
را قبول دارد.مقیمی یادآور شد: ما هیچگاه حاضر نشدیم از بانک مرکزی پول قرض 
کنیم، بلکه به سمت تک رقمی کردن تورم، مهار بیکاری و ... حرکت کردیم و رشد 
اقتصادی منفی در کشور را به سمت رشد مثبت بردیم.وی در بخش دیگری از 
سخنانش، به موضوع پدافند غیرعامل اشاره و اضافه کرد: این مهم، امری است که در 
تمامی طرح های اساسی کشور باید لحاظ شود و جزو مصوبات قانونی است.مقیمی 
افزود: از نظر اسناد بالادستی، هیچ مشکلی برای اجرایی کردن پدافند غیرعامل وجود 
ندارد و جزء سندهایی است که به تایید رهبر معظم انقلاب اسلامی نیز رسیده است.

وی با بیان اینکه وظیفه هر حکومتی ایجاد امنیت اعم از امنیت اجتماعی، سیاسی، 
شغلی و ... است، گفت: به همان نسبت که مردم دوست دارند در امنیت زندگی کنند 
و دولت ها نیز در همین راستا گام برمی دارند؛ طرف های مقابل در تلاش هستند تا 
امنیت را از بین ببرند و از شرایط به نفع خود بهره بگیرند.قائم مقام وزیر کشور تاکید 
کرد: همیشه باید در وضعیتی باشیم که خود را در مقابل تهدیدات آماده کنیم چراکه 
دشمن پیوسته درصدد عملیاتی کردن تهدیدات خود است.وی ادامه داد: دیگرانی که 
توانسته اند خود را در برابر هر نوع تهدید آماده کنند، هزینه وارد کردن تهدید را بالا 

برده اند و نگذاشته اند دولت های متجاوز به اهداف خود برسند.
به گفته مقیمی، برای اینکه مورد تجاوز قرار نگیریم، باید همیشه آماگی لازم را 
داشته باشیم و به موازات پدافتد عامل )شامل تجهیزات دفاعی( ، آمادگی اقتصادی 
را بالا ببریم.قائم مقام وزیر کشور خاطرنشان کرد: باید آنقدر قوی باشیم که اگر مورد 
هجمه قرار گرفتیم، بتوانیم از خود دفاع کنیم و اقتصاد مقاومتی ، یکی از راه های 
مقابله با تکانه های دشمن است. وی با تاکید بر اینکه باید از همه فرصت ها برای 
اجرایی کردن راهبرد اقتصاد مقاومتی بهره بگیریم، گفت: باید در ارتباط با حفظ 
سرمایه ها در مقابل هجمه های دشمن، دقت های لازم را داشته باشیم.وی تصریح 
کرد: به تعبیر دقیق تر باید اقتصاد را مقاوم کنیم و از سرمایه های خویش، بگونه ای 
حفاظت کنیم که اگر دشمن تصمیم سوئی داشته باشد، با هزینه گزافی مواجه شود و 
همین موضوع، مانع اقدام دشمن شود.قائم مقام وزیر کشور در ادامه سخنانش گفت: 
دولت یازدهم در بخش اقتصادی به زیرساخت ها توجه دارد و در بخش علمی نیز، به 

طرح های دانش بنیان برای مقاوم سازی اقتصادی اهتمام لازم را دارد.
وی با یادآوری اینکه پدافند غیرعامل اقتدار ما را بالا می برد، افزود: هرچقدر 
قدرتمندتر باشیم و اقتدار ما بیشتر باشد، دشمن جرأت تهدید را به خود نمی دهد 
چراکه محکم بودن ما در مقابل دشمن، ما را از نگاه تهاجمی دشمن، مصون می دارد.

مقیمی با یادآوری اینکه دامنه شمول پیشرفت الکترونیک گسترش یافته، گفت: اگر 
به پدافند غیرعامل به طور اصولی توجه داشته باشیم، می توانیم با تهدیدات این بخش 
مقابله کنیم.وی ادامه داد: البته خوشبختانه در این بخش توجهات لازم را داشته ایم 
و در کوتاه مدت، توانسته ایم پاسخ تهدیدات را بدهیم اما در همه شرایط ، باید نقاط 

حساس کشور را در مقابل هجمه های دشمن ایمن سازی کینم.
وی افزود: برخی از این هجمه ها فیزیکی نیستند، بلکه اقداماتی سریع و فوری 

هستند که باید برای آنها برنامه داشته باشیم.

واعظی  تشریح  کرد:

جزئیاتهمکاریاقتصادیایرانوروسیه
رئیس ایرانی کمیسیون همکاری های ایران و روسیه با اشاره به جزئیات همکاری 
اقتصادی دو کشور گفت:ایران و روسیه برای جایگزینی ریال و روبل به جای دلار در 

مبادلاتشان به توافق رسیدند. 
محمود واعظی با اشاره به اینکه نشست هایی که در چند روز اخیر میان ایران و 
روسیه در بخش های مختلف تجاری برگزار شد، از بهترین نشست های دو کشور 
بوده است، گفت: برگزاری این نشست ها نشانگر یک اراده جدی میان دو کشور است 

برای اینکه مسائل میان دو کشور در بخش های مختلف تجاری حل شود.
وی با بیان اینکه در چند روز گذشته چند کمیسیون در بخش های مختلف تشکیل 
شده است، افزود: ما موانع را مطرح کردیم و در ارتباط با توسعه برنامه های آتی هم 
صحبت هایی انجام شد. خوشبحتانه توافقات خوبی شده و مسائلی در خصوص بانک 

ها مطرح شد و دو سند بانکی هم به امضا رسید.
رئیس ایرانی کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و روسیه با اشاره 
به اینکه تاکنون 10 سند بین دو کشور به امضا رسیده است، اظهار داشت: یکی از 
مشکلات تجار ما این بود که روابط کارگزاری میان ایران و روسیه برقرار نبود و بانک 
های دو کشور شعبه ای درکشور یکدیگر نداشتند براین اساس توافق شد که شعبات 

بانک ها در دو کشور تاسیس شود.
واعظی در پاسخ به این پرسش که جایگزینی روبل و ریال در مبادلات میان دو 
کشور در چه زمانی اجرایی می شود، گفت: صبحت هایی در این زمینه شده و قرار 
است که روس ها بر روی این مساله فکر کنند و در آینده نزدیک جلسه ای میان بانک 

مرکزی دو کشور برگزار شود.
وزیر ارتباطات و فناوری ارتباطات ادامه داد: اجرای این طرح،  مکانیزم خاص خود 
را نیاز دارد البته در کلیات موافقت شده و قرار است که بر روی این مساله حتما کار 

کنند تا نهایی شوند.
وی در خصوص مشکل تعرفه صادرات کالا به روسیه برای تجار ایرانی، گفت: وقتی 
موافقتنامه تجارت آزاد با اوراسیا نهایی شود، طبیعی است که تعرفه برای همه 5 

کشور برداشته می شود.
واعظی با بیان اینکه در حال حاضر مطابق با توافقات ما تعرفه 24 قلم کالا برداشته 
شده است، گفت: کشور روسیه تعرفه این کالاها را برداشته است بنابراین رویه صادرات 

راحت تر خواهد شد.
به گفته وی در حال حاضر مراودات میان دو کشور 1.5 میلیارد دلار است و هدف 

گذاری شده که این رقم به 10 میلیارد دلار افزایش یابد.
گفتنی است روسیه، قزاقستان، قرقیزستان، ارمنستان و بلاروس مجمع اقتصادی 

اوراسیا را تشکیل می دهند.

رئیس سازمان خصوصی سازی :

خریدوفروشسهامعدالتباطلاست
رئیس سازمان خصوصی سازی هر گونه معامله سهام عدالت را باطل دانست و گفت: 
مردم مراقب باشند که با این معامله سرخود کلاه نگذارند چرا که ما فقط مشمولان را 

به رسمیت می شناسیم؛ نه خریداران جدید را. 
میرعلی اشرف عبدالله پوری حسینی در گفت وگو با مهر با تأکید دوباره مبنی بر 
غیرقانونی بودن خرید و فروش سهام عدالت گفت: این روزها که موضوع پرداخت سود 
و سهام به مشمولان سهام عدالت مطرح شده، بازار خرید و فروش این سهام ممکن 
است رونق گیرد که ما به مردم توصیه می کنیم وارد این فضای معاملاتی نشوند، چرا 

که خرید و فروش سهام عدالت از اساس باطل است.
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: برگه ای که بابت سهام عدالت در دست 
مردم است، تنها نشانگر ثبت نام قطعی وی در سامانه سهام عدالت بوده و اگر فردی 

این برگه را مورد معامله قرار دهد، قراردادش از بیخ و بُن باطل است.
وی تصریح کرد: برگه ای که هم اکنون در دست مردم است و متأسفانه در مواردی 
مورد معامله قرار می گیرد، نشانگر مشمول بودن آنها در این طرح است و نباید خرید و 
فروش شود؛ این در شرایطی است که دولت فقط 49 میلیون نفری را که در گذشته 
ثبت نام کرده اند را سهامدار می داند و فقط به آنها متعهد است؛ پس هر کسی که این 
برگه را خریداری کند، سر خود کلاه گذاشته است چرا که فقط فردی که نامش در 
سامانه است، سهام می گیرد. پوری حسینی در پاسخ به این پرسش خبرنگار مهر 
مبنی بر اینکه اگر فردی که سهام خود را یک بار به فروش رسانده، مجدد سوءاستفاده 
کرده و بخواهد برگه المثنی بگیرد، چه تکلیفی پیش روی اوست؟ خاطرنشان کرد: 
برگه هایی که هم اکنون در دست مردم است، به مفهوم ثبت نام قطعی آنها بوده و 
سازمان خصوصی سازی نیز قصد ندارد آن کاغذ را از مردم دریافت نماید چرا که آن 
برگه فقط جهت اطلاع مردم است و اگر کسی حتی آن را گم کرده باشد یا به کسی 
فروخته باشد، علاوه بر اینکه فرد خریدار ضرر کرده، اما فرد فروشنده دیگر به آن نیاز 

ندارد چرا که تمام اطلاعاتش در سازمان خصوصی سازی موجود است.
سازمان  اعلام  زمان  تا  مردم  کرد:  توصیه  خصوصی سازی  سازمان  رئیس 
خصوصی سازی، هیچ اقدامی برای تهیه پولی که باید بابت دریافت سهام تا شهریور 
سال آینده واریز کنند، صورت ندهند چرا که ما ساز و کار این موضوع را به موقع 
اطلاع رسانی خواهیم کرد و هر فرد با واریز وجه تا سقف یک میلیون تومان می تواند 
از سهام عدالت برخوردار شود. اما اگر فردی هم منابع مالی در اختیار نداشت، هیچ 
توصیه ای به آن برای تهیه پول مد نظر سازمان خصوصی سازی نخواهد شد و به اندازه 

همان رقم قبلی، سهام دریافت خواهد کرد.



ورزشی 44

پایگاهی که دیگر بازیکن ساز نیست؛

جنگودعوابهجایآموزشفوتبال
آکادمی باشگاه استقلال سالهاست که نه تنها دیگر کارخانه بازیکن سازی نیست، بلکه 
به محلی برای دعوا بین پیشکسوتان شناخته شده این باشگاه و البته ترور شخصیت آنها 

تبدیل شده است.

پرسش نخست در این نوشتار این است: »آکادمی« چیست؟ و در پاسخش آمده است: 
»آکادمی« نام باغی در یونان باستان بود که »افلاطون« فیلسوف سرشناس یونانی در 
آن تدریس می کرده. بعدها رفته رفته در سراسر یونان و سپس اروپا به محلی که در آن 

تدریس صورت می گرفت، »آکادمی« اطلاق کردند.
به مرور »آکادمی« به یک واژه بین المللی تبدیل شد و در جای جای دنیا به مراکز 
آموزش پیشرفته »آکادمی« گفتند.  فرقی نمی کند در این مراکز آموزش چه چیزی 

تدریس شود. از دروس پایه علمی تا انواع و اقسام هنرها و ورزش، در تمامی رشته ها.
برای اولین بار در ورزش از واژه آکادمی در رشته فوتبال استفاده شد. وقتی رفته رفته 
مدارس فوتبال - فقط در اسم - جای خود را به »آکادمی های فوتبال« دادند تا این 
اسم پرطمطراق جانشین مدارس فوتبال شده و به جای بالا رفتن کیفیت آموزش، تنها 

هزینه های آموزش افزایش یابد.
باشگاه استقلال از دیرباز و حتی از اولین سال هایی که فعالیت های ورزشی اش را با نام 
دوچرخه سواران و تاج آغاز کرد، سازندگی در رده های سنی پایه را در اولویت اهداف خود 
گذاشته بود. باشگاه تاج و سپس استقلال در همه طول حیات خود از جمله سازنده ترین 
باشگاه های فوتبال ایران بودند که تعداد بسیار زیادی از بازیکنان کارخانه بازیکن سازی 

استقلال، به جز این تیم در سایر تیم های سطح اول فوتبال ایران نیز خوش درخشیدند.
اما همین »آکادمی فوتبال استقلال« که باید محلی برای تعلیم و تربیت استعدادهای 
جوان و نوجوان فوتبال تهران باشد، سالهاست که با فراموش کردن رسالت اولیه اش، به 
محلی برای جنگ و جدل، تهمت و افترا و شکایت و شکایت کشی تبدیل شده است. 
محلی برای بی اعتبار کردن چهره های شاخص تاریخ این باشگاه که روزگاری برای آن 

افتخار آفرینی می کردند.
اولین »جدال آکادمیک« استقلال در دوره مدیریتی رضا رجبی در این باشگاه صورت 
گرفت. دعوایی که بین وی و حسن روشن درگرفت. اولین تهمت ها و افتراها و استفاده از 
الفاظ رکیک رسانه ای و دست آخر هم شکایت و حضور در دادگاه. دعوایی که آخرش هم 

نه معلوم شد کی راست می گوید و کی دروغ.
اولین جدال در آکادمی استقلال، آخرین آن نبود. چون بعدها مشابه این اتفاق در حالی 
افتاد که باز هم یک پای آن حسن روشن بود. این بار روشن مدیر آکادمی بود و علی سامره 
سرمربی تیم امید استقلال. دعوا این بار بین دو مهاجم از دو نسل مختلف استقلال بود که 

هر دو برای هواداران استقلال عزیز و قابل احترام و حتی قابل افتخار بودند.
روشن و سامره هم بعد از آن که در رسانه ها از خجالت هم در آمدند به موازات هم 
از یکدیگر شکایت کردند تا هر دو طرف هم شاکی باشند و هم متشاکی. این شکایت و 
شکایت کشی همچنان در مرحله تحقیق و بازپرسی است. ولی بعید است که این دادگاه 
نیز سرنوشتی به جز دادگاه تشکیل شده در همین خصوص در سال های قبل داشته باشد.

هنوز پرونده شکایت متقابل سامره و روشن بسته نشده که دعوای جدیدی در آکادمی 
استقلال ایجاد شده. دعوایی که باز هم در دو طرف آن دو پیشکسوت از دو نسل مختلف 
این باشگاه قرار دارند. یک سوی میدان صادق ورمزیار، کاپیتان سابق استقلال و فردی که 
از سوی هواداران این تیم لقب »با تعصب« گرفت و در سوی دیگر سیاوش اکبرپور، مهاجم 

مورد علاقه هواداران استقلال در سال های اخیر.
اختلاف زیرپوستی این دو با مصاحبه مفصل سیاوش اکبرپور علنی شد تا باز هم 
»آکادمی استقلال« خبرساز و جنجال آفرین باشد. حتما باید منتظر پاسخ های طوفانی 
ورمزیار و سپس شکایت به کمیته انضباطی و حراست و کمیته اخلاق و دست آخر هم 
دستگاه قضا باشیم. تا این سناریوی تکراری در حوزه »آکادمی استقلال« دوباره تکرار شود.

تهمت و افترا، شکایت و دعوای رسانه ای، اتفاقی است که در سال های اخیر تنها در 
حوزه آکادمی استقلال می افتد. در حالی که بسیاری از باشگاه های معتبر و حتی کم نام و 
نشان در حوزه تیم های پایه  فعالیت هایی حتی فراتر از باشگاه بزرگی مثل استقلال دارند. 
باشگاه هایی مثل پیکان، سایپا، مقاومت، احسان ری و... حتی باشگاه بزرگ پرسپولیس هم 

دارای یک آکادمی نسبتا بی حرف و حدیث است.
در باشگاه استقلال چه زمانی دعوا بر سر بازیکنان جوان و نوجوان پایان می یابد؟ معضل 
آکادمی استقلال کی حل خواهد شد؟ آیا شکایت پیشکسوتان استقلال از یکدیگر بر سر 
مسائل مربوط به آکادمی تمامی خواهد داشت؟ آیا دعوای پیش آمده بین اکبرپور و ورمزیار 

آخرین دعوا در آکادمی فوتبال استقلال خواهد بود؟

پنجشنبه -بیست وپنجم آذر ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4169

هفته چهاردهم لیگ برتر فوتبال

 نبرد داغ مدعیان
دیدارهای هفته چهاردهم لیگ برتر فوتبال پنج شنبه و جمعه 

25 و 26 آذر برگزار می شود.
لیگ برتر فوتبال در فصل شانزدهم به چهاردهمین هفته رسید 
تا رقابت در صدر جدول به اوج خود برسد. سه تیم پرسپولیس، 
تراکتورسازی و ذوب آهن این هفته دیدارهای سختی دارند که در 

آنها تنها به پیروزی فکر می کنند.
اولین دیدار هفته چهاردهم پنج شنبه 25 آذر در تبریز آغاز 
می شود و گسترش فولاد به مصاف استقلال خوزستان مدافع 
عنوان قهرمانی می رود. این دیدار از ساعت 14:30 در ورزشگاه 
بنیان دیزل آغاز می شود و دو تیم که در میانه های جدول قرار دارند 

برای کسب پیروزی به مصاف هم می روند.
در ادامه و از ساعت 15 تیم های تهرانی سایپا و پیکان به مصاف 
هم می روند. سایپا روزهای بسیار بدی را سپری می کند و به سختی 
در لیگ برتر نتیجه می گیرد. در عوض پیکان شرایط خوبی دارد و 

تا رده های بالا جدول خود را بالا برده است.
صبا در قم پذیرای نفت تهران خواهد بود. شاگردان صمد مرفاوی 
در چهاردهمین هفته کار بسیار سختی برای پیروزی برابر شاگردان 
علی دایی دارند. نفت تهران این فصل نتایج بسیار خوبی گرفته و در 

آمادگی کامل به سر می برد.
و  می شود  برگزار  تهران  در  شنبه  پنج  روز  دیدار  آخرین 
استقلال به دیدار پدیده می رود. پدیده در دو هفته اخیر با تیم 
صدرنشین تراکتورسازی و پرسپولیس دیدار کرده است. این تیم 
ابتدا تراکتورسازی را متوقف کرد و هفته پیش هم در مشهد برابر 
پرسپولیس شکست خورد. نتایج پدیده در این دو بازی دو بار صدر 
جدول را دچار تغییرات کرد. این تیم نشان داده که توانایی کسب 
نتایج خوب برابر تیم های مدعی را دارد و این هفته با استقلالی 
دیدار می کند که شرایط خوبی ندارد و نوع بازی و نتایجش به 

شدت مورد انتقاد قرار گرفته است.
از  تماشاگران خودی  برابر  و  تهران  در  قبل  هفته  استقلال 
تراکتورسازی شکست خورد و این بار برای به دست آوردن دل 
هواداران و بیرون آوردن خود از شرایط بحرانی تنها به پیروزی 
برابر پدیده فکر می کند؛ کاری که با شرایط فعلی چندان آسان 

هم نخواهد بود.

دیدار دو تیم از ساعت 16:20 در ورزشگاه آزادی آغاز می شود.
اما اوج حساسیت دیدارهای هفته چهاردهم در روز جمعه و در 

دو دیداری که در تبریز و اصفهان انجام می شود، رقم می خورد.
از ساعت 14 تراکتورسازی تیم دوم جدول در خانه پذیرای 
سپاهان است. سرخ پوشان تبریزی برای حضور موقت در صدر 
جدول باید سپاهان را شکست دهند اما با وجود اینکه تراکتورسازان 
عملکرد خوبی در این فصل داشتند، پیروزی برابر شاگردان عبدالله 

ویسی چندان هم ساده نخواهد بود.
سپاهان این روزها در شرایط بسیار خوبی به سر می برد و با 
از نظر روحی شرایط  برابر صبا  بر یک هفته قبل  پیروزی 4 
ایده آلی دارد. البته تراکتورسازی هم هفته قبل پیروزی ارزشمندی 

در تهران برابر استقلال کسب کرد و شاید از این نظر چیزی از 
سپاهانی ها کم نداشته باشد.

از ساعت 14:30 تیم های سیاه جامگان و ماشین سازی به 
دیدار هم می روند. تیم های فانوس به دست لیگ برتر در این دیدار 
می توانند با کسب یک پیروزی بار دیگر خود را به میانه های جدول 

برسانند.
جمعه در خوزستان هم یک داربی صورت می گیرد و تیم های 
فولاد و صنعت نفت آبادان به مصاف هم می روند. در این دیدار که 
از ساعت 15:30 آغاز می شود دو تیم خوزستانی به مصاف هم 
می روند تا با کسب پیروزی به روند رو به رشد خود ادامه دهند و به 

رده های بالایی جدول برسند.

اما آخرین دیدار هفته چهاردهم بالاترین حساسیت و به احتمال 
زیاد بیشترین جذابیت را خواهد داشت. در این بازی از ساعت 
17:20 ذوب آهن و پرسپولیس به دیدار هم می روند. پرسپولیس 
با هدایت برانکو بیش از 20 بازی است که خارج از خانه نباخته 
و از بین تیم های لیگ برتری، ذوب آهن تنها تیمی است که 
پرسپولیس برانکو موفق به شکستش نشده است. از این جهات 

دیدار جمعه دو تیم بسیار جذاب و تماشایی خواهد بود.
 ـدو بار در لیگ  فصل قبل پرسپولیس و ذوب آهن سه بار 
 ـبه مصاف هم رفتند که در  برتر و یک دیدار در جام حذفی 
هر سه دیدار پرسپولیسی ها معتقد بودند اشتباه داوری در نتیجه 
بازی تاثیرگذار بوده است بنابراین دیدار این هفته دو تیم کاملا زیر 
ذره بین کارشناسان داوری و هواداران پرسپولیس خواهد بود و از 
این بابت کار محسن ترکی و کمک هایش برای قضاوت بازی بسیار 

سخت خواهد بود.
ذوب آهن اما پس از تغییراتی که در کادر فنی اش شکل گرفت 
روند صعودی داشته و در هفته های اخیر پیروزی های پرگل و 
دلچسبی به دست آورده است. هر چند هفته قبل با نتیجه نزدیک 

دو بر یک ماشین سازی بحران زده را شکست داد.
برنامه کامل دیدارهای هفته چهاردهم لیگ برتر فوتبال:

پنج شنبه 25 آذر
 ـاستقلال خوزستان، ساعت 14:30 ورزشگاه  گسترش فولاد 

بنیان دیزل تبریز
 ـپیکان، ساعت 15 ورزشگاه دستگردی تهران سایپا 

 ـنفت تهران، ساعت 15:15 ورزشگاه یادگار امام قم صبا 
 ـپدیده، ساعت 16:20 ورزشگاه آزادی تهران استقلال 

جمعه 26 آذر
اختصاصی  ورزشگاه   14 ساعت  سپاهان،   ـ تراکتورسازی 

تراکتورسازی
 ـماشین سازی، ساعت 14:30 ورزشگاه ثامن  سیاه جامگان 

مشهد
 ـصنعت نفت آبادان، ساعت 15:30 ورزشگاه غدیر اهواز فولاد 

 ـپرسپولیس، ساعت 17:20 ورزشگاه فولادشهر  ذوب آهن 
اصفهان

چراغسبزمهماندوست
برایبازگشتبهتکواندویایران

 سرمربی ایرانی تیم ملی تکواندوی آذربایجان گفت: برای بازگشتم به ایران باید ابتدا 
منتظر باشیم ببینیم تغییراتی در راس فدراسیون ایجاد می شود.

رضا مهماندوست  پس از کسب عنوان قهرمانی تیم ملی آذربایجان در مسابقات جام 
جهانی باکو، اظهار داشت: خدا را شکر می کنم که برای دومین سال پیاپی در مسابقات 
جام جهانی توانستیم عنوان قهرمانی را کسب کنیم. ما دوره قبل در مکزیک قهرمان جام 
جهانی شدیم و امسال نیز توانستیم دوباره این عنوان را تکرار کنیم. خوشحالم از اینکه 
به عنوان بهترین مربی دنیا برای چندمین بار متوالی انتخاب شدم و تمام این افتخارات 
برای کشورم ایران است. من یک ایرانی هستم و تمام موفقیت هایی که کسب می کنم 

متعلق به مردم کشورم است.
وی در ادامه در پاسخ به این سوال که آیا کسب این قهرمانی باعث می شود که شما با 
فدراسیون آذربایجان دوباره همکاری کنید یا خیر؟ گفت: من به عنوان یک مربی آزاد در 
آذربایجان فعالیت می کنم و مثل همه مربیان رشته های دیگر لژیونر هستم. من قراردادی 
با فدراسیون آذربایجان ندارم و فعلا دوستانه با هم کار می کنیم. قلب من به عشق ایران 
می تپد چون یک ایرانی هستم. سرمربی تیم تکواندوی آذربایجان در ادامه، خاطرنشان 
کرد: ما با تیم آذربایجان نتایج بسیار خوبی را در کاپ قهرمانی اروپا، جام جهانی مکزیک 
و باکو کسب کرده ایم. حتی در المپیک برزیل نیز در بخش مردان توانستیم عنوان 
قهرمانی را کسب کنیم که این اتفاق بسیار مهمی بود. آذربایجان 14 سال در حسرت 
کسب مدال طلا بود. آنها در رویدادهای مختلف سرانجام با افتخار آفرینی های خود به 
این حسرت پایان دادند. متاسفانه ما در المپیک می توانستیم دو مدال طلا کسب کنیم، 
اما بعد از موفقیتی که میلاد بیگی به دست آورد پولادگر رئیس فدراسیون ایران با ادبیاتی 
نامربوط به من و او حمله کرد و همین موضوع باعث شد که بیگی تمرکز خود را از 
دست بدهد و با روحیه خراب مبارزات خود را پیگیری کند. متاسفانه رفتارهای ناشایست 
رئیس فدراسیون ایران باعث شد ما مدال دوم طلای المپیک را از دست دادیم. به هر 
حال هر کسی تلاش کند مزد زحماتش را می گیرد. شاگردان من هم تلاش کردند با 
توجه به اینکه خدا نگاه ویژه ای به ما دارد توانستیم به موفقیت های بزرگی دست پیدا 
کنیم. مهماندوست در پاسخ به این سوال که آیا ما می توانیم امیدوار باشیم که یک روزی 
دوباره هدایت تیم ملی تکواندوی ایران برعهده رضا مهماندوست خواهد بود، گفت: ببینید 
واقعیت این است که ما در تکواندوی ایران مربیان با تجربه، کاربلد و شایسته بسیار زیادی 
هستیم. اینطور نیست که بگوییم تکواندوی کشورمان تنها به یک فرد وابسته است. 
تکواندوی ایران نیاز به یک سیستم مدیریتی خوب دارد و نیاز تکواندو یک مدیر خوب 
است. مدیری که دست از تک روی ها بردارد. وی در ادامه عنوان کرد: مسئولان فدراسیون 
باید دست از این تک روی ها بردارند و با همه کار کنند. از منتقدان، پیشکسوتان گرفته 
تا قهرمانان سابق تیم ملی باید استفاده شود. متاسفانه در فدراسیون تکواندوی ما اینطور 
نیست و هر کسی کوچک ترین اظهارنظری کند چه به سود تکواندو باشد و چه به 
حالت انتقاد باشد از گردونه حذف می شود و دیگر جایگاهی در تکواندوی ایران ندارد. 
این تفکرات غلط ضربه بسیار بزرگی به تکواندوی ایران زده است و همین تفکرات بوده 
که کار به اینجا کشیده است. اینطور نیست که بگوییم تنها رضا مهماندوست می تواند 
تکواندوی ایران را تغییر دهد. باید در فدراسیون تغییرات ایجاد شود و یک مدیری که 
توانایی کار کردن با همه را دارد در راس قرار بگیرد. متاسفانه در فدراسیون تنها یک نفر 
تصمیم گیرنده است. وی در پایان صحبت های خود در مورد اینکه اگر فضا در ایران مهیا 
شود آیا برای ادامه فعالیت حاضر هستید به کشورمان بازگردید، گفت: بارها و بارها گفتم 
قلب من به عشق کشور عزیزم می تپد. به هر حال باید ابتدا منتظر باشیم ببینیم تغییراتی 
ایجاد می شود و اصلا آیا کسی می تواند تغییراتی ایجاد کند! ما در المپیک برزیل ناکام 
بودیم و باید در همان مقطع تغییرات رخ می داد، اما شاهد بودیم که آقایان طوری جواب 
همه را دادند که گویا هیچ اتفاقی رخ نداده است. من همیشه دوست داشتم تمام این 
افتخاراتی که کسب می کنم با تیم ملی کشورم باشد و حالا نیز باید منتظر باشیم ببینیم 
با این همه ناکامی آیا تغییراتی ایجاد می شود یا خیر و پس از آن ما می توانیم در مورد 

این موضوع تصمیم گیری کنیم. 

منصوریان:نمیدانمچطوربازیکنانراازفضایمجازیخارجکنم
سرمربی تیم استقلال تهران با انتقاد از حضور بازیکنان در فضای مجازی، به انتقادات 
روزهای گذشته عضو هیات مدیره واکنش نشان داد و گفت: نیم فصل به این فضای ناهنجار 

در هیات مدیره رسیدگی می کنیم!
علیرضا منصوریان در نشست خبری پیش از بازی با پدیده مشهد در جمع خبرنگاران 
گفت: بازی بسیار حساس و مهمی داریم. پدیده هفته گذشته مقابل پرسپولیس خوب بازی 
کرد و روند خوبی داشته است. به لحاظ آنالیزی کل هفته را روی تیم پدیده وقت گذاشته 

ایم و با احترام به این تیم نگاه می کنیم.
وی افزود: تلاش کرده ایم انرژی مثبت را به تیم برگردانیم و سه امتیاز بازی را بگیریم.

سرمربی تیم فوتبال استقلال درباره تعیین لیست ورودی و خروجی بازیکنان ادامه داد: 
بعد از بازی با پدیده به همراه بهتاش فریبا و آقای افتخاری درباره لیست ورودی و خروجی 

صحبت می کنیم تا به نتایج مطلوب برسیم.
منصوریان در خصوص بازی های گذشته استقلال گفت: ما در نیمه دوم تراکتورسازی 
و نیمه اول بازی با پیکان خوب نبودیم. باید اعتماد به نفس را به بازیکنان بر می گرداندیم. 
یک ایرادی در داخل تیم ما هست که سعی کرده ایم این ایراد را رفع کنیم. در هفت بازی 
نشان دادیم توانایی گل زدن داریم و حتی از حریف جلو می افتیم ولی اواخر بازی بی نظم 
می شویم. این انرژی از سمت ما به سمت بازیکنان رفت که ما در خط جلو خوب هستیم 
و نباید گل بخوریم. وی افزود: باید در خط دفاعی شکلی را به جریان اندازیم که حتی بازی 
های یک بر صفر را برنده شویم. لازم نیست بازی یک صفر را با نتیجه 2 بر یک ببریم. 
بازیکنان در این مدت تلاش کرده اند و از آنها راضی هستم. ضمن اینکه بازیکنان جوان هم 
زیاد داریم. سرمربی استقلال با انتقاد از حضور بازیکنان در فضای مجازی گفت: با مسائل 
جانبی هم به هیچ عنوان کار نداریم. متاسفانه سعی و تلاش من جدا از بحث تاکتیکی 
این بوده که بازیکنان را از بحث مجازی جدا کنم. نمی دانم چطور این کار را بکنم. فضای 
مجازی فضای آشفته ای است که زیبنده مردم ما نیست. فضای مجازی در فوتبال هم 
واویلا است! برای بازیکنانم مثال سالهای 96، 98، 2000 که فضای مجازی نبود را می زنم. 
به آنها می گویم از آن زمان 19 بازیکن لژیونر و چند مرد سال آسیا در آمد. سعی می کنم 

بازیکنانم را از فضای خطرناک مجازی خارج کنم.
منصوریان درباره مخالفانش در هیات مدیره و اینکه گفته می شود به وی تا بازی با 
نفت اولتیماتوم داده اند، گفت: در فضای هیات مدیره در نیم فصل قطعا  تغییراتی خواهیم 
داشت. فضای هیات مدیره فضای حمایتی است. من چند روز پیش نزد وزیر بودم و از 
دیدگاه خالص او درباره فوتبال لذت بردم. با مدیرعامل و رئیس هیات مدیره دائم در ارتباط 
هستم. یکی دو مورد فضای ناهنجار در هیات مدیره داریم که نیم فصل به آن رسیدگی 

می کنیم. داریم یکسری الگوهای جهانی را هم رصد می کنیم تا ببینیم چقدر از اعضای 
هیات مدیره در دنیا شناخته شده هستند و در ماه 30 مصاحبه می کنند! این تحقیق را 
در کشورهای مختلف انجام می دهیم از مالدیو گرفته تا باشگاه رئال مادرید! در این مدت 
تحمل زیادی به خرج دادم و خیلی فشار از جانب یکی از دوستان وارد شد که اگر لطمه 

ای به مربیگری ما خورده، به خاطر این حواشی بود.
وی در خصوص حمایت وزیر از وی و احتمال تغییرات گفت: من شخص وزیر را می 
شناسم و هم وزیر قبل را می شناسم که به دور از چالش بودند و حمایت می کردند. زمان 

حضور من در استقلال را با بقیه دوستان که در استقلال بوده اند مقایسه کنید. 
سرمربی استقلال خاطرنشان کرد: کسانی که در قالب استقلالی بودن به ما لطمه می 
زنند را نام می برم. نیم فصل مجبور می شویم یکی دو اسم را مطرح کنیم. ما می توانستیم 
در پنج، شش بازی برنده شویم ولی با سه چهار جبهه در حال مبارزه هستیم که شاید 

هواداران آنرا نمی دانند. این حق آنهاست که از این مسائل باخبر شوند.
منصوریان درباره تغییرات بازیکنان در نیم فصل و اینکه گفته می شود استقلال به بعضی 
از بازیکنان تیم های دیگر پیغام داده است، گفت: هیچ پیغامی به بازیکنان نداده ایم. فعلا 
روی چند بازی آینده تمرکز داریم. علت اینکه درباره لیست هم چیزی اعلام نکرده ام این 

است که مطمئن نیستم آن لیست فردای آن روز در مطبوعات منتشر نشود!
وی درباره اینکه چقدر به بهبود شرایط امیدوار است، گفت: اگر من و شما امید نداشتیم 
احتیاج نبود که از خانه بیرون بیاییم. تیمم را می شناسم و دو سال سخت تر از این 
ناهمواری ها رد شده ام. پارسال )در تیم فوتبال نفت( که چلانده شدم و رد شدم! امسال هم 
این مسیر را ادامه می دهیم و صخره های کوچک و بزرگ را رد می کنیم و یک متر هم از 
موضع خود کوتاه نخواهیم آمد! منصوریان در خصوص احتمال اضافه شدن مربی جدید به 

کادر فنی، تصریح کرد: به کادر فنی هیچکس اضافه نخواهد شد.
وی در ادامه با نام بردن از مربیان حاضر در کادر فنی استقلال و پیشینه آنها و همچنین 
مربی بدنساز خارجی که باعث روند رو به رشد استقلال شده اند، تصریح کرد: من اینرا برای 
شما توضیح دادم تا به مربی ایرانی توهین نکنید و از مربی ایرانی حمایت کنید. اینکه بگوییم 
تمرین دهنده خوب خارجی به مربیان خودمان توهین است. خیلی ها به ما طعنه می زنند. 

ما مسیرمان را محکم می رویم و از این مسیر محکم عبور می کنیم.
سرمربی تیم فوتبال استقلال در پایان درباره مصدومان استقلال گفت: امروز دکتر 
نوروزی خبر خوبی داد. روزبه چشمی از هفته اول دی ماه و ووریا غفوری از هفته دوم دی 
ماه به مجموعه اضافه می شوند. محسن کریمی هم به زودی به تمرینات بر می گردد و 

امیدوارم دیگر مصدوم نداشته باشیم.

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقا/خانم علیرضا راغبی نوش آبادی فرزند محمد دارای شناسنامه شماره 804 به 
شرح دادخواست به کلاسه 952487 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر 
وراثت را نموده و چنین توضیح داده است که شادروان محمد راغبی نوش آبادی به 
شناسنامه شماره 79 در تاریخ 1395/7/1 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است 

و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
1-علیرضا راغبی نوش آبادی فرزند محمد ش ش 804 نسبت با متوفی فرزند

2-حمیدرضا راغبی نوش آبادی فرزند محمد ش ش 487 نسبت با متوفی فرزند
3-صادق راغبی  فرزند محمد ش ش 1068 نسبت با متوفی فرزند

4-معصومه راغی نوش آبادی فرزند محمد ش ش 546 نسبت با متوفی فرزند
5-زهرا راغبی نوش آبادی فرزند محمد ش ش 708 نسبت با متوفی فرزند

6-فاطمه راغبی نوش آبادی فرزند محمد ش ش 709 نسبت با متوفی فرزند
7-طوبی راعینی نوش آبادی فرزند محمد ش ش 736 نسبت با متوفی فرزند

8-ریحانه راغبی نوش آبادی فرزند محمد ش ش 36210 نسبت با متوفی فرزند
9-مریم راغبی نوش آبادی فرزند محمد ش ش 80 نسبت با متوفی فرزند
10-عذری راغبی فرد  فرزند مهرعلی ش ش 716 نسبت با متوفی زوجه

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد 
تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای دارد از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر 

نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
خانجانی - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضایی شهرستان قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای/خانم فاطمه سادات صادق الوعد فرزند آقا اشرف دارای شناسنامه شماره 1492 
به شرح دادخواست به کلاسه 952488 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر 
وراثت را نموده و چنین توضیح داده است که شادروان سیدحسین محمدی حسینی 
نژاد به شناسنامه شماره 1404 در تاریخ 1395/1/4 در اقامتگاه دائمی خود را فوت 

نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
ش  ش  سیدحسین  فرزند  نژاد  حسینی  محمدی  رسول  1-سیدمحمد 

0372125204 نسبت با متوفی فرزند
2-سیدمهدی محمدی حسینی نژاد فرزند سیدحسین ش ش 0372551556 

نسبت با متوفی فرزند
3-مریم سادات محمدی حسینی نژاد فرزند سیدحسین ش ش 0371504996 

نسبت با متوفی فرزند
4-فاطمه سادات صادق الوعد فرزند آقا اشرف ش ش 1492 نسبت با متوفی زوجه

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا 
هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ انتشار نخستین 

آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادرخواهد شد.
خانجانی  -  رئیس شعبه40 انحصار وراثت حوزه قضایی شهرستان قم

 عزیزی:
باکیروشومنصوریانصحبتمیکنم

تاازاصفهانیانبهعنوانمشاورفنیاستفادهکنند!
مدیرفنی تیم فوتبال سیاه جامگان مشهد گفت: قرار است 
با کارلوس کی روش و علیرضا منصوریان صحبت کرده تا 

از فریدون اصفهانیان به عنوان مشاور فنی استفاده کنند!
از  جلسه ای اش  دو  محرومیت  درباره  عزیزی  خداداد 
سوی کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال اظهار داشت: از 
مدیرعامل باشگاه شنیدم که دو جلسه محروم شده ام. ما 
در کشوری زندگی می کنیم که قانون آن بر اساس شرع 
بدون  که  شده  نوشته  اسلام  شرع  کجای  است.  اسلام 
توضیح و تحقیق از قاتل، گردن او را بزنند؟ برای مهدی 
تاج و فدراسیون فوتبال احترام قائلم، اما چطور بدون اینکه 
توضیحی از من بخواهند، گردنم را زدند؟ وی افزود: خنده دار 
است که ناظر بازی گزارش داده و کمیته انضباطی هم بر 
اساس این گزارش رأی به محرومیت من داده است. در 
فوتبالی که فساد است، از کجا معلوم ناظر بازی دروغ نگفته 
باشد؟ من هم می توانم کمک هایم را به عنوان شاهد بیاورم 
که چیزی نگفته ام و آنها تأیید کنند. اگر من را خواستید و 
توضیحاتم قانع کننده نبود، آن وقت گردنم را بزنید. حرف 
من همیشه همین بوده که خیلی از قوانین ما ایراد دارد. 
واقعا محرومیت من خنده دار است. مدیر فنی تیم فوتبال 
سیاه جامگان در خصوص انتشار کلیپی از علی عباسی 
مدیرعامل باشگاه که در حال رقصیدن است، گفت: زندگی 
شخصی خودش است و دوست دارد برقصد، به دیگران 
چه ارتباطی دارد؟ اگر با نرقصیدن مدیرعامل ما، مشکل 
فوتبال مان حل می شود، به او می گوییم دیگر نرقصد! دو 

برنامه عمده برای خودمان ترسیم کرده ایم. نخست اینکه 
عباسی دیگر نرقصد تا مشکل تیم ما حل شود. دوم اینکه 
از فریدون اصفهانیان برای مسائل فنی مشاوره بگیریم. قصد 
داریم با کارلوس کی روش هم صحبت کرده تا از اصفهانیان 

به عنوان مشاور فنی استفاده کند.
عزیزی خاطرنشان کرد: اصفهانیان در مصاحبه ای از ما 
خواسته که دانش فنی بازیکنان مان را بالا ببریم. از روز 
گذشته که متوجه این مسئله شده ام، در تلاش هستم از 
رهنمودهای گوهربار جناب اصفهانیان استفاده کنم تا سطح 
فنی تیم را بالا و بالاتر برده و به ابرها برسیم! به منصوریان 
هم پیشنهاد کرده ام که از اصفهانیان استفاده کرده تا مشکل 
استقلال حل شود. از طرفی قرار است با کلن آلمان هم 
صحبت کرده تا اصفهانیان لژیونر شود. آقای اصفهانیان! شما 
که می گویی داوری مشکلی ندارد، چرا درباره مسائل فنی 
حرف می زنی؟ اگر منظورت این است که چرا ما در مورد 
داوری صحبت می کنیم، پس تو چرا درباره مسائل فنی 
حرف می زنی؟ کجای این فوتبال هستی که در ارتباط با 
مسائل فنی اظهارنظر می کنی؟ نمی دانم رئیس»آپارتمان« 
داوری هستی یا هر چیز دیگر، اما به اندازه خودت صحبت 
کن. چطور من حرف می زنم، محروم می شوم، اما اصفهانیان 
که صحبت کرده، محروم نمی شود؟ جالب است که »دیگ 
با اشاره به قضاوت  به دیگ می گوید رویت سیاه!« وی 
محمدرضا اکبریان در دیدار پیکان و سیاه جامگان گفت: بعد 
از بازی با پیکان متوجه شدم که چرا گلر جوان ما از داور 

کارت گرفته است. گلر دوم و جوان تیم در صحنه ای توپ 
را مشت کرده و مهاجم پیکان به او برخورد کرده است. او به 
سمت داور رفته و عنوان می کند که بازیکن پیکان مدام با 
او برخورد دارد. اکبریان هم در اظهارنظری جالب گفته که 
صحبت نکن و برو پرش هایت را درست کن! گلر ما هم پاسخ 
داده که به شما چه ارتباطی دارد که چطور بپرم؟ اکبریان 
هم به او کارت نشان داده است. من نمی دانم اکبریان داور 
است یا مربی دروازه بان ها. البته اصفهانیان به عنوان رئیس 

کمیته فنی فدراسیون فوتبال باید ایرادها را بگوید!



5 علمیوسلامت

مضراتشیرینیجاتوچگونگیترکآن
شیرینی جات از جمله پرمصرف ترین مواد غذایی هستند که علاوه بر قندها یا 
کربوهیدرات ها از چربی ها و همچنین به میزان کمی پروتئین ها و لبنیات هم 

تشکیل شده اند.
شیرینی جات فقط به شیرینی ها به همان مفهوم سنتی و همیشگی گفته نمی 
شود؛ امروزه طیف گسترده ای از کربوهیدرات ها در بازار وجود دارند؛ موادی مثل 
بیسکوییت ها، شکلات ها، آبنبات ها، کیک ها و کلوچه ها که همگی شیرینی جات و 
در واقع همان کربوهیدرات ها هستند که پر مصرف می باشند که کودکان و نوجوانان 

نسبت به مصرف آن تمایل بیشتری دارند.
مضرات شیرینی جات

شیرینی جات از مواد غذایی پرکالری هستند که باعث چاقی و افزایش وزن می 
شوند. علاوه بر آن شیرینی جات به دلیل تشدید فضای اسیدی در دهان سبب تخریب 
و پوسیدگی دندان ها خواهند شد. همچنین این مواد سبب تشدید رفلاکس که همان 
بازگشت اسید از معده به مری و ترش کردن است خواهند شد. در برخی منابع ذکر 
شده است که مصرف این مواد در افراد دارای افزایش ترشح اسید و همچنین التهاب 

معده سبب وخامت وضعیت معده افراد خواهد شد.
و اما باوری وجود دارد که مصرف شیرینی جات سبب ابتلای فرد به دیابت می شود؛ 
در این مورد باید گفت که خیر، مصرف شیرینی جات سبب افزایش وزن و چاقی 
خواهد شد که این چاقی در افراد مستعد و دارای سابقه ژنتیکی زمینه ابتلا به دیابت 

را فراهم خواهد آورد.
پس باید سعی کنیم کالری دریافتی از شیرینی را مصرف کنیم یا به اصطلاح 
بسوزانیم، تا از تجمع مواد قندی در بدن جلوگیری کرده و دچار چاقی نشویم. گرفتن 
رژیم آنی یک رفتار معمول است اما افراد باید دقت کنند که این رژیم های آنی تأثیری 
ندارند و این که ما یک یا دو روز بعد از یک مهمانی کم بخوریم تأثیری در انرژی 
دریافتی ما ندارد. بهترین راه برای مصرف کالری و انرژی دریافتی از شیرینی جات 
ورزش است؛ به خصوص ورزش هوازی. ورزش های هوازی مثل پیاده رویِ تند راه 
اصلی مصرف انرژی است و در کنار آن سعی کنیم مصرف شیرینی جات ما به حداقل 

برسد یعنی در حد همان مهمانی ها و مراسمات خلاصه شود.
در علم تغذیه هر ماده غذایی که بیش از حد مصرف شود مضر است، و ما باید سعی 
کنیم به جای مصرف شیرینی ها یا همان قندهای ساده از قندهای پیچیده استفاده 
کنیم؛ منظور از قندهای ساده همان کیک ها و کلوچه ها و شیرینی ها است و منظور 
از قندهای پیچیده همان شیرینی های طبیعی مانند خرما و کشمش و عسل است. 
فرایند هضم این قندها بیشتر طول می کشد و ما دیرتر احساس گرسنگی و افت قند 

خون می کنیم. البته در مصرف این قندها هم باید حد تعادل رعایت شود.
چرا به خوردن شیرینی جات عادت می کنیم؟

معمولاً پس از خوردن شیرینی جات در فرد احساس خوشایندی به وجود می آید 
که این احساس در نتیجه ترشح ماده ای به نام دوپامین در سطح مغز است. فرد برای 
تکرار این حس خوشایند به خوردن شیرینی عادت می کند و این فرمان توسط سلول 
های مغزی منتشر می شود، بنابراین افراد می گویند به خوردن شیرینی عادت دارند.

چگونه عادت به مصرف شیرینی را ترک کنیم؟
یکی از رایج ترین شکایات افراد این است که نمی توانند عادت به مصرف شیرینی 
را کنترل کنند. اگرچه بسیاری از ما می خواهیم که دریافت شکر را کاهش دهیم، اما 

غلبه با این هوس مشکل است. 
برای مقابله با این عادت باید ذائقه خود را به خوردن مواد با مزه طبیعی عادت 
دهیم، ذهن ما نسبت به طعم گس سبزیجات عادت می کند. اگر سعی کنیم ذائقه 
کودکانمان را به طعم های سبزی و میوه عادت دهیم این کار راحت تر است. البته 
هر فردی در هر سنی می تواند این تغییر را در ذائقه خودش به وجود بیاورد، بنابراین 
باید کم کم به غذاهای کم شیرین عادت کرد؛ مضاف بر اینکه شیرینی جات و قندها 
می توانند در افراد احساس گرسنگی به وجود بیاورند بنابراین هم خود این مواد و 
هم پرخوری به دنبال مصرف شیرینی جات و دریافت کالری های مضاعف، باعث 

چاقی می شوند.
در ادامه به استراتژی هایی برای کاهش علاقه به مصرف شیرینی جات و حذف 

تدریجی شکر اضافه از وعده ها و میان وعده ها می پردازیم:
با نوشابه های شیرین خداحافظی کنید

نوشابه ها منبع نیمی از شکر اضافه شده در یک رژیم معمولی هستند. اگر در برنامه 
غذایی شما نوشابه، چای شیرین و نوشیدنی های انرژی زا وجود دارد، اولین قدم این 
است که مصرف آن ها را کاهش دهید. نوشابه های شیرین را با آب معدنی گازدار یا 
نوشیدنی های بدون کالری جایگزین کنید. برای بهبود طعم می توانید از یک برش 
لیمو یا پرتقال استفاده کنید. اگر به نوشیدن چای یا قهوه شیرین علاقه دارید، مقدار 
شکر مصرفی را هر هفته به نصف کاهش دهید، تا جایی که به یک قاشق چای خوری 

برای هر فنجان برسد.
از جایگزین های شکر استفاده نکنید

ممکن است شما بخواهید با جایگزین کردن شیرین کننده های مصنوعی، کالری 
دریافتی را کاهش دهید. مطالعات نشان می دهد که جایگزین های شکر به کاهش 
وزن کمک نمی کنند. به علاوه از آن جایی که شیرین هستند )حتی شیرین تر از شکر 

معمولی(، هوس و وابستگی به شکر را افزایش می دهند.
آگاهانه بخورید

هنگامی که میل دارید یک دونات یا شکلات بخورید، چند دقیقه با خود فکر 
کنید. آیا گرسنه هستید؟ یا استرس دارید؟ با فکر کردن به احساساتی که هوس 
های غذایی را ایجاد می کنند، می توانید به تدریج میل به مصرف شیرینی را 
کنترل کنید. گاهی اوقات یک استراحت کوتاه حین کار، قدم زدن یا صحبت با 
یک دوست، می تواند نیاز به مصرف شیرینی را از بین ببرد. در هنگام غذا خوردن، 
از کارهایی که باعث حواس پرتی می شود مانند تماشای تلویزیون یا صحبت با 

تلفن، اجتناب کنید.
مواد غذایی حاوی شکر را بشناسید

همیشه اطلاعات تغذیه ای و لیست ترکیبات درج شده روی بسته بندی مواد 
غذایی و نوشیدنی ها را بخوانید. اگر میزان شکر روی بسته بندی بیش از 8 گرم 
بود، به ترکیبات آن توجه کرده و در صورت وجود نوعی شکر اضافه شده، بسته را 

در قفسه بگذارید.
وجود ساکارز، دکستروز، سوربیتول، مانیتول، عسل، مالتودکسترین، شربت ذرت 
یا هر نوع شربت دیگری در لیست ترکیبات غذایی، نشان دهنده شکر افزوده می 

باشد.
از شیرینی های طبیعی استفاده کنید

اگر فکر می کنید که زندگی بدون شکر افزوده، جلوه خود را از دست می دهد، 
نگران نباشید. شیرینی طبیعی در میوه های تازه و خشک، ماست ساده، غلات 
کامل و سبزیجات وجود دارند. این غذاها برخلاف آبنبات و دیگر شیرینی جات، 
مواد مغذی مورد نیاز مانند پروتئین، ویتامین D، کلسیم، ویتامین A، C و فیبر را 
تأمین می کنند، که به سختی می توانید آن ها را از کیک، نوشابه و شکلات به 
دست آورید. به علاوه، هضم فیبر و پروتئین به زمان طولانی تری نیاز دارد و موجب 
افزایش کمتری در قند خون می گردند. هم چنین باعث می شوند مدت زمان 

بیشتری احساس سیری کنید.

فوایدتخمشربتیبرایلاغری
تخم شربتی از قدیم به عنوان یک نوشیدنی سنتی بین ایرانیان جای داشته که 
علاوه بر رفع تشنگی برای متعادل نگهداشتن فشارخون و لاغر شدن بسیار موثر 
است. از این داروی گیاهی که در طب سنتی استفاده می شد می توان برای لاغری 

استفاده کرد.
 شیوا فرجی متخصص تغذیه در مورد خواص تخم شربتی به عنوان یک نوشیدنی 
سنتی و فواید نوشیدن آن در فصل گرما اظهار داشت: تخم شربتی در حقیقت 
دانه های گیاه ریحان است که به علت داشتن ترکیبات لعاب دار به صورت محلول در 

آب )شربت( استفاده می شود.
لعاب این دانه ها پس از جذب آب به صورت ژله ای درمی آید که می تواند برای رفع 
عطش مورد استفاده قرار گیرد. تخم شربتی خواص زیادی دارد و اینگونه نیست که 

فقط برای فصل گرما توصیه شود.
استفاده از تخم شربتی در محلول آب یکی از بهترین مواد برای کم کردن وزن است 
که این متخصص تغذیه به آن اشاره کرد و گفت: دانه های ژلاتینی تخم شربتی بدون 
آنکه کالری داشته باشد تا مدت ها فرد را سیر نگه می دارد و به جای خوردن داروهای 

زیان آور برای کم کردن اشتها، می توان از تخم شربتی استفاده کرد.
وی گفت: مشکل دیگری که دامنگیر دنیا از جمله کشور ما شده فشار خون است 
که معمولاً بعد از خوردن غذا به ویژه غذاهای پر نشاسته، فشارخون بالا می رود و اگر 
تخم شربتی همراه غذا خورده شود مواد نشاسته ای به تدریج شکر موجود در خود 
را آزاد می کنند و به این ترتیب شما به طور تدریجی انرژی متعادل در طول روز 

خواهید داشت.
این متخصص تغذیه به آنهایی که از ورم معده یا دیگر ناراحتی های گوارشی رنج 
می برند خوردن تخم شربتی را توصیه کرد و افزود: تخم شربتی دارای مقدار فراوانی 
پروتئین، آهن، پتاسیم و کلسیم است و در عین حال آنهایی که در جذب کلسیم 
مشکل دارند بدانند یک ماده معدنی به نام بورون در تخم شربتی باعث انتقال کلسیم 

به استخوان ها می شود.

8مادهغذاییراحتماخاممصرفکنید!
تعدادی از اقلام غذایی، مواد مغذی خود را حین فرایند پخت و حرارت از دست می 

دهند و به همین دلیل بهتر است خام مصرف شوند.
فرقی هم نمی کند شیوه پخت کباب کردن باشد یا آب پز کردن یا بخارپز کردن 
و غیره. در اینجا 8 ماده غذایی را که به صورت خام حاوی ویتامین و مواد مغذی 

بیشتری هستند، معرفی شده اند:
چغندر: دلایل بسیاری برای مصرف چغندر وجود دارد: این گیاه سرشار از فیبر، 
ویتامین ث، پتاسیم، منگنز، فولات و ویتامین ب است و نشان داده شده مصرف منظم 
آن برای تقویت سیستم ایمنی بدن، جلوگیری از التهاب و کاهش فشار خون موثر 
است. باید این نکته را بدانید که طبخ چغندر باعث می شود یک چهارم فولات خود 
که برای تقویت سیستم ایمنی و رشد جنین موثر است را از دست بدهد. به همین 

دلیل باید چغندر را به صورت خام به وعده های غذایی خود اضافه کنید.
کلم بروکلی: سرشار از ویتامین ث، کلسیم، پتاسیم و حتی پروتئین است. مطالعات 
زیادی تاکید کرده اند که کلم بروکلی بهتر است خام مصرف شود چون این روش 
خوردن آن ماده موجود در کلم بروکلی به نام سولفورافان را که یک ترکیب برای 
کاهش فشار خون و کاهش خطر ابتلا به برخی سرطان ها است را بیشتر جذب 

می کند.
پیاز: حاوی ماده مغذی گیاهی به نام آلیسین است که می تواند منجر به کاهش 
میزان گرسنگی شود، از سرطان جلوگیری کند، بهبود سلامت قلب را افزایش دهد و 
حتی از فشار خون بالا جلوگیری کند. خوردن پیاز به صورت خام باعث می شود که 

بیشترین میزان از این ترکیب را جذب بدن کنید.
فلفل قرمز: اکثر مردم این تصور را دارند که میزان ویتامین ث در پرتقال از همه 
میوه ها و سبزیجات بیشتر است در حالی که فلفل در این زمینه از پرتقال سبقت 
Eگرفته است. فلفل بعلاوه سرشار از ویتامین های گروه ب مانند ب 6، ویتامین

و منیزیوم است. پخت و پز فلفل حتی به مدت کوتاه باعث می شود که خواص 
ویتامین ث خود را از دست بدهد و برای همین شما باید آن را خام به رژیم غذایی 

تان اضافه کنید.
آجیل: انواع آجیل مانند بادام، گردو، بادام زمینی، فندق و ... سرشار از چربی های 
ضروری برای کاهش کلسترول، جلوگیری از تشکیل لخته خون و حفظ سلامت 
عروق است. آجیل همچنین منبع بسیار مفید پروتئین است. باید بدانید که بو دادن 
و تفت دادن آجیل باعث از بین رفتن برخی مواد معدنی در آن مانند آهن و منیزیوم 

می شود.
توت: مخلوط میوه های خشک مانند توت و آجیل به سرعت در حال تبدیل شدن 
به گزینه های محبوب به عنوان میان وعده است. اما باید دانست که خشک کردن 
میوه هایی مانند توت باعث از بین رفتن آب آنها و کاهش میزان سیری می شود. 

همچنین ویتامین ها و مواد معدنی توت با خشک کردن آن از بین می رود.
نارگیل: محققان به این نتیجه رسیده اند که آب نارگیل حاوی مواد مغذی زیادی 
است و گوشت آن دارای اسیدهای چرب سالمی است که به سلامت قلب و مغز کمک 
زیادی می کند. بنابراین بهتر است نارگیل به صورت خام و میوه معمولی مصرف شود.

سیر: سیر شهرت جهانی دارد و سرشار از آلیسین؛ منگنز، ویتامین ب 6، ویتامین 
ث، سلنیوم و فیبرها است و مصرف آن به صورت خام خیر زیادی برای بدن دارد. 
نتایج پژوهش ها نشان می دهد که مصرف سیر خام به میزان دو تا سه بار در هفته 
خطر ابتلا به سرطان ریه را کاهش می دهد. توصیه می کنیم در افزودن سیر خام به 

سالادها و ساندویج هایتان شک نکنید.
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مرکبات: دشمن چاقی و سکته مغزی
 پرتقال و لیموترش بیشترین تأثیر را در پیشگیری از چاقی مفرط دارد. در ادامه به تأثیر 
این میوه ها و هم خانواده هایشان روی دو مشکل اساسی روزگار ما یعنی چاقی و سکته 

مغزی بیشتر صحبت می کنیم. لطفاً با ما همراه باشید.
فصل، فصل مرکبات است. بازار میوه پر است از نارنگی، پرتقال، لیموترش و لیموشیرین و 
دیگر اعضای این خانواده. فایده این میوه ها بر کسی پوشیده نیست. خیلی از افراد مرکبات 
را به صورت آب میوه یا میوه کامل مصرف می کنند و آب لیموترش یکی از چاشنی های 
ثابت غذاها است. البته بهتر است بدانید برای بهره مندی هرچه بیشتر از خواص مرکبات 
بهتر است آن ها را به صورت میوه کامل نه آب میوه مصرف کنید و اینکه تلاش کنید از 
میوه های ارگانیک و طبیعی استفاده کنید. خبر مهم تر اینکه کشف شده است پرتقال و 
لیموترش بیشترین تأثیر را در پیشگیری از چاقی مفرط دارد. در ادامه به تأثیر این میوه ها 
و هم خانواده هایشان روی دو مشکل اساسی روزگار ما یعنی چاقی و سکته مغزی بیشتر 

صحبت می کنیم. لطفاً با ما همراه باشید.
آنچه باید بدانید

باید بدانید که مرکبات جزو بهترین دوستان سلامت کبد و قلب هستند. تمام خواص این 
میوه ها ناشی از یک ماده مغذی به نام فلاوونوئیدها است. یادتان باشد که بیشترین خواص 
را از مرکبات و به طور کلی میوه هایی دریافت می کنید که طبیعی و ارگانیک بوده و از 

آفت کش ها دور هستند.
مرکبات هدیه ای برای سلامتی ما

در آخرین جلسه Socit Amricaine de Sant et de Chimie نتایج بررسی هایی که 
روی خواص مرکبات انجام شده اعلام شد. نکته مشترک تمام این پژوهش ها این است 
که مصرف منظم مرکبات برای سلامتی بسیار مفید است و هدیه ای برای بدن محسوب 

می شود.
پرتقال و لیموترش برای تنظیم چربی بدن

چاقی مفرط یکی از مشکلات عمومی در سرتاسر جهان است. امروزه مردم بیشتر از چاقی 
رنج می برند. یادتان باشد که چاقی خطر مشکلاتی مانند بیماری های قلبی، مشکلات 
کبدی و دیابت را افزایش می دهد. بنابراین نباید صرفاً به عنوان یک مشکل صرفاً ظاهری 

و مربوط به زیبایی اندام تصور شود.
 چاقی مفرط باعث افزایش استرس اکسیداتیو )فعالیت رادیکال های آزاد( و التهاب های 
بدن می شود. این مشکل نیز واکنش های خطرناکی ایجاد می کند که برای سلامتی 

مضر است:
 * داشتن ذخیره سلول های چربی زیاد یکی از مشکلات مهم و جدی برای سلامتی 

است. در نتیجه باید خیلی زود نسبت به برطرف کردن آن اقدام کرد.
* کم خوردن و یا لب به غذا نزدن راه حل مناسبی برای این مشکل نیست. لازم است 
که درست غذا بخورید. مواد غذایی مصرفی تان را به دقت انتخاب کنید و هر چیزی که 

دم دستتان می آید نخورید.
 * مرکباتی مانند لیموترش، پرتقال یا گریپ فروت حاوی میزان زیادی آنتی اکسیدان ها 

و مهم تر از همه فلاوونوئیدها هستند.
* فلاوونوئیدهای موجود در مرکبات باعث کاهش استرس اکسیداتیو ناشی از چربی زیاد 
می شود. اگر به طور مرتب مرکبات مصرف کنید مقاومت ذخیره این چربی ها به مرور 

کمتر و کمتر می شود.
 اما یادتان باشد که نباید انتظار داشته باشید مثلًا با مصرف آب لیموترش مانند کوره 
چربی بسوزانید و به طور معجزه آسایی مانکن شوید. اما مصرف لیموترش در چهارچوب 
یک رژیم غذایی سالم به کاهش وزن و چربی سوزی کمک زیادی می کند. در واقع مصرف 
این ماده غذایی باعث می شود که گره های چربی حساس تر و آسیب پذیرتر شود. در 
نتیجه آب شدن آن ها راحت تر می شود. علاوه بر این مرکبات باعث بهبود عملکرد کبد 

شده و میزان قند خون را کاهش می دهند و از چاقی شکمی پیشگیری می کنند.
فلاوونوئیدهای موجود در مرکبات برای کاهش سکته مغزی در خانم ها

سکته های مغزی یکی از بزرگترین خطراتی است که سلامت کل مردم جهان را تهدید 
می کند. متأسفانه این نوع سکته در بین خانم ها خطرناک و سخت است. تنها راه مقابله با 

سکته مغزی نیز پیشگیری است. 
لیموترش و پرتقال یک بخش سفیدرنگی دارند که معمولاً دور ریخته می شوند. اما راز 
اصلی سلامتی این میوه ها در این بخش سفیدرنگ قرار دارد. توصیه می کنیم برای بهره 
مندی از بیشترین میزان فلاوونوئیدها از این پس این بخش های سفید را دور نیانداخته 

و مصرف کنید

فلاوونوئیدهای موجود در مرکبات خطر سکته مغزی را به میزان 19 درصد کاهش می 
دهد. این ترکیبات آنتی اکسیدانی مانع از تشکیل لخته های خونی شده و رگ های خونی 

مغز را سالم تر نگه می دارد. 
نتایج پژوهشی که در مجله Live Science به چاپ رسیده است نشان می دهد خانم 
هایی که پرتقال، لیموترش و گریپ فروت بیشتری مصرف می کنند به میزان 19 درصد 
کمتر در معرض سکته مغزی قرار می گیرند. البته محققان تأکید دارند که باید از مصرف 
آب میوه های صنعتی حاوی این میوه ها خودداری کرد. چون آب میوه های صنعتی حاوی 

میزان زیادی قند بوده و سالم نیستند.
بررسی ها نشان داده است برای برخورداری از خواص ضدسکته این میوه ها باید آن ها 
را به صورت میوه کامل مصرف کرد. مصرف این میوه ها به صورت آب میوه های آماده و 

صنعتی برعکس عمل کرده و خطر چاقی مفرط و دیابت را افزایش می دهد.
بخش های سفید مرکبات را نیز مصرف کنید

لیموترش و پرتقال یک بخش سفیدرنگی دارند که معمولاً دور ریخته می شوند. اما راز 
اصلی سلامتی این میوه ها در این بخش سفیدرنگ قرار دارد. توصیه می کنیم برای بهره 
مندی از بیشترین میزان فلاوونوئیدها از این پس این بخش های سفید را دور نیانداخته 
و مصرف کنید. فلاوونوئیدها علاوه بر مقابله با چاقی مفرط و پیشگیری از سکته های 
مغزی، به پیشگیری از ابتلا به سرطان کولون و سرطان سینه نیز کمک می کند. این آنتی 
اکسیدان های قوی به دلیل دارا بودن خواص ضدانعقادی باعث تحریک گردش خون در 

رگ ها می شوند.
یادتان باشد از این پس زمانی که پرتقال مصرف می کنید پوست آن را بکنید اما بخش 
سفیدی که آن را فراگرفته است را دور نریزید. اگر جزو علاقه مندان به لیموترش هستید 
می توانید یک شیوه جدیدی برای بهره مندی از این ماده غذایی را امتحان کنید: شیوه 

یخ زدن.
برای این کار کافی است چند عدد لیموترش را در قسمت یخ زن یخچالتان قرار دهید تا 
یخ بزنند. سپس هر بار که می خواهید از آن ها برای تهیه اسموتی، سالاد یا هر چیز دیگر 
استفاده کنید کافی است مقداری از این لیموترش یخ زده را رنده کنید. در این صورت 
پوست، گوشت و قسمت سفید آن را یکجا مصرف کرده و از خواص آن بیشترین استفاده 
را خواهید داشت. باز نیز تأکید می کنیم که از میوه های طبیعی و ارگانیک استفاده کنید.

حرف آخر
برای سالم بودن و دور ماند از چاقی و سکته مغزی و غیره حتماً رژیم غذایی متعادل و 
سالمی داشته باشید. به صورت هوشمندانه و آگاهانه غذا بخورید. حتماً میوه هایی را که به 

شیوه طبیعی و ارگانیک کشت می شوند خریداری و مصرف کنید.



شرکت آدیداس اولین کفش چاپ سه بعدی خود را روانه بازار کرد.
کمی بیش از یک سال پیش، آدیداس از طرح مفهومی این کفش چاپ سه بعدی 
به نام 3D Futurecraft رونمایی کرد و این اولین گام این شرکت در جهت ورود به 

عرصه فناوری چاپ سه بعدی بود.
رویه این کفش از فناوری Primeknit و لایه میانی آن از مواد چاپ سه بعدی 
تشکیل شده است. این کفش به گونه ای طراحی شده که تراکم مواد بیشتر در 

قسمت هایی قرار دارد که فشار پا بر روی آن بیشتر است.
نکته جالب توجه این است که در ساخت این کفش ها از دوخت یا چسب استفاده 

نشده و همچنین بسیار سبک و انعطاف پذیر است.
در حال حاضر این محصول با تعداد اندکی روانه بازار شده اما این شرکت قصد دارد 

تا به زودی دست به تولید انبوه محصول جدید خود بزند.
قیمت این کفش چاپ سه بعدی 333 دلار اعلام شده و علاقمندان می توانند آن 
را از طریق اپلیکیشنAdidas Confirmed  شرکت آدیداس سفارش داده و خریداری 

کنند.

ورودکفشهایچاپ3بعدیبهبازار

یک شرکت هواپیماسازی به تازگی از طرح مفهومی 
هواپیمایی پرده برداری کرده که در آن کافی شاپ و 

رستوران و حتی مرکز ماساژ وجود دارد.
هرچند آینده سفرهای هوایی نامعلوم است و سازندگان 

هواپیما هر روز محصولاتی تولید می کنند که از فضای 
مخصوص به مسافران می کاهد، اما این شرکت با هدف 
بهبود سفرهای هوایی این طرح را به نام »ترانسپوز« خلق 

کرده است.

در طرح مذکور بخش های داخلی هواپیما قابل تغییر 
هستند. به عبارت دیگر مسافران علاوه بر راحتی می 
توانند در راهروهای چنین هواپیمایی تردد کنند، قادر 
خواهند بود رستوران مورد علاقه خود را انتخاب کنند 

یا در فضایی کافی و مناسب به امور کاری خود بپردازند.
 بخش های ماساژ درمانی  و کافی شاپ نیز به حالت 
کوپه وار ساخته می شود. به عنوان مثال برای هواپیمایی 
که در مسیر  پاریس- نیویورک تردد می کند، کوپه های 
مخصوص خواب ساخته می شود. اگر هواپیما مسیر خود 
را به سمت استانبول هم ادامه دهد، کارگران فرودگاه 
مدول های تختخواب شو را با کافی شاپ و میزهای تحریر 
عوض می کنند. به این ترتیب شرکت هواپیمایی می تواند 

تا حد ممکن نیازهای مشتریان خود را پاسخگو باشد.
چنین هواپیمایی لوکس به نظر می رسد و احتمالا فقط 
افراد ثروتمند مشتری آن خواهند بود اما این شرکت اعلام 
کرده می تواند آن را با صرفه جویی در هزینه ها در بخش 

تجاری هواپیما و برای باقی مسافران نیز اجرا کند.
جیسون چوا در سیلیکون ولی مسئولیت پروژه این 

Airbus ,3̂ را برعهده گرفته است. A هواپیما را به نام

یکی از بحث برانگیزترین رویدادها در علم الکترونیک پدیده کاشت تجهیزات 
الکترونیک در بدن انسان با هدف افزایش توان ادراکی و کنار گذاشتن محدودیت 

است.
 آمال گراستفرا، مدیر یک شرکت بایوهکینگ در سیاتل آمریکا، اولین انسانی است 
که با کاشت تجهیزات الکترونیک در دستان خود قادر است تا درهای خانه را بدون 
دست باز و رایانه خود را بدون لمس روشن کند. شغل اصلی این پژوهشگر بلندپرواز 

فروش ایمپلنت های الکترونیک قابل کاشت در بدن برای کاربردهای حرفه ای است.
آمال گراستفرا معتقد است پیدایش انسان های سایبورگ یا نیمه ربات در واقع 
مرحله بعدی تکامل انسان است. به طوری که انسان های آینده برای رفع محدودیت های 

فیزیولوژیکی تجهیزات الکترونیک را در بدن خود نصب می کنند. 
وی با کاشت تراشه موسوم به RFID یا سیستم شناسایی رادیویی قادر است تا 
بدون استفاده از دست به خانه  خود وارد شود و سیستم امنیتی و اسلحه هوشمند 
خانه را فعال کند.  نصب تراشه RFID در دست این محقق همچنین او را قادر ساخته 

تا برچسب های روی در را بدون نگاه و لمس شناسایی کند.
آمال گراستفرا عنوان کرد: سال 2005 اولین ایمپلنت را در دست خود قرار دادم، 
این ایمپلنت که نمونه اولیه تراشه RFID محسوب می شود، من را قادر ساخت تا یک 

در امنیتی را بدون داشتن کد باز کنم.

وی در ادامه افزود: علت موفقیت در باز کردن در امنیتی تنها با استفاده از تراشه 
موجود در دست امکان پذیر بود، بنابراین برای اولین بار با استفاده از امواج تولیدی از 

تراشه موفق به باز کردن در امنیتی شدم. 
آمال گراستفرا که شاید اولین انسان سایبورگ در جهان باشد برای قرار دادن 

ایمپلنت های مورد نظر خود از یک جراح کمک می گیرد.

شرکت دانمارکی Rokoko یک لباس پر از حسگر را 
توسعه داده که به کاربران انیمیشن ساز اجازه می دهد تا 
بدون نیاز به ابزار گسترده موجود در استودیوها بتوانند 

حرکات انسان را ضبط کنند.
بسیاری از انیمیشن ها به لطف وجود لباس های ضبط 
 )MOCAP( کننده حرکت انسان که اصطلاحا به آن
گفته می شود، ساخته شده اند. لباس های پیشین توسط 
دوربین های مختلف و سیم های بسیار زیاد احاطه شده 
و بسیار دست و پا گیر و همچنین هزینه بر هستند. اما 
این شرکت دانمارکی موفق به توسعه لباس هوشمندی 
به نام Smartsuit  شده که بدون سیم و دوربین کار 
انسان از حسگرهای  می کند و برای ضبط حرکات 
بیشماری که در آن تعبیه شده و وای-فای استفاده 

می کند.
Smartsuit  از 19 حسگر که در اطراف بدن کاربر 
لباس تعیبه شده و هر یک دارای ژیرومتر و شتاب سنج 
و سنجشگر مغناطیسی برای ضبط حرکات هستند، 

کمک می گیرد. الگوریتم سیستم با گرفتن اطلاعات 
مرتبط از هر یک از این اجزا می تواند موقعیت سه بعدی 

هر حسگر را در ارتباط با حسگر دیگر محاسبه کند.
داده های به دست آمده در نهایت در محلی که در 
پشت لباس قرار دارد ذخیره شده و یا از طریق وای-فای 

به دستگاه های دیگر در شبکه ارسال می شود.
این سیستم توسط یک باتری نیرودهی می شود که با 

هر بار شارژ به مدت 8 ساعت کار می کند.
این باتری کوچک هم از طریق برق و هم با یک پاور 

بانک که دارای پورت یواس بی است شارژ می شود.
برای راحتی بیشتر کاربر، این باتری بسیار سبک 
طراحی شده و اندازه آن کوچکتر از یک گوشی آیفون 

است.
این شرکت در حال حاضر در حال پیش فروش 
کردن محصول خود بوده و اگر همه چیز طبق برنامه 
ریزی پیش برود تا فوریه سال 2017 محصول خود را با 

قیمت 2،245 دلار روانه بازار خواهد کرد.

اینهواپیمامثلهتلاست

بااولینانسانسایبورگآشناشوید

طراحیلباسهوشمندبرایانیمیشنسازی

یک شرکت فنلاندی اخیرا روشی نوین را برای چک کردن وضعیت تایرهای 
خودرو توسعه داده است.

 این شرکت تولید کنند تایر خودرو کهNOKIAN  نام دارد، به تازگی سرویسی به 
نام SnapSkan را توسعه داده که با استفاده از یک اسکنر سه بعدی لاستیک خودرو 

کاربران را در جاده ها و در حال حرکت بررسی می کند.
ایده این شرکت این است که یونیت SnapSkan در مکان هایی مانند ورودی 

پارکینگ ها نصب شود که افراد اغلب به طور منظم از آن عبور می کنند.
عملکرد این سیستم به گونه ای است که با رد شدن خودرو از روی این یونیت، 

لیزر به طور خودکار به تایر خودرو تابیده شده و به بررسی وضعیت آن می پردازد.
این یونیت فقط برای تایرهای  شرکتNokians  ساخته نشده و با تمام تایرها 

کار می کند.
در طول این روند، یک دوربین نیز پلاک خودرو را چک کرده و آن را ثبت می کند.

پس از آن راننده می تواند با ارسال یک پیام که حاوی شماره پلاک خودرو است 
از وضعیت تایر خودروی خود با خبر شده و در صورت لزوم از نمایندگی تقاضای 

تعویض تایر داشته باشد.
این شرکت قصد دارد تا فناوری جدید خود را در سطح جهانی توسعه دهد.

چککردنوضعیتتایرخودروبالیزر



اجتماعی 6

معاون شهردار قم :

تقاطعسهسطحه۱۵خردادتاپایانآذرماه
تحویلشهرداریقممیشود

معاون شهردار قم گفت: براساس صورت جلسه امضا شده و تعهد پیمانکار تا 30 آذر 
پل روگذر تقاطع سه سطحه 15 خرداد راه اندازی شده و مابقی پروژه برای تکمیل 

تحویل شهرداری قم می شود.
علیرضا قاری قرآن با اشاره به تصمیم گیری نهایی مسئولان استان و شهر در 
خصوص روند تکمیل پروژه تقاطع سه سطحه 15 خرداد و عماریاسر، اظهار کرد: 
مطابق با صورت جلسه ای که مردادماه امضا شده بود مهلت پیمانکار پروژه تا 10 
آذرماه به اتمام رسید و به همین دلیل جلسه ای با حضور پیمانکار برای تعیین تکلیف 

و عمل به تعهدات مندرج در صورت جلسه تشکیل شد.
معاون شهردار قم با تاکید بر اینکه براساس صورتجلسه مرداد ماه پیمانکار موظف 
بوده است حداکثر تا 10 آذر یا پروژه را تکمیل کرده و به طور کامل افتتاح کند و یا 
برای اقدامات تکمیلی به شهرداری تحویل دهد، گفت: در همین راستا در این جلسه 

بحث و بررسی لازم صورت گرفت.
قاری قرآن با بیان اینکه براساس تصمیمات مقرر شد تا پایان آذرماه پل روگذر پروژه 
15 خرداد تکمیل و تحویل شهرداری شود، افزود: باقی موارد موجود از جمله سطح 
میدان و زیرگذر پس از این تاریخ از سوی پیمانکار تحویل شهرداری شده و مدیریت 

شهری راساّ برای تکمیل و بهره برداری از آن اقدامات لازم را انجام خواهد داد.
وی با تاکید بر اینکه صورت جلسه لازم در این خصوص از سوی پیمانکار امضا شده 
و تا پایان آذر ماه اجرایی خواهد شد، تصریح کرد: از 30 آذرماه اقدامات لازم برای 
خاتمه پیمان انجام شده و شرایط کلی پروژه اخذ می شود و به سرعت عملیات اجرایی 

برای تکمیل آن را پیگیری خواهیم کرد.
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم با بیان اینکه قرارداد قرارگاه قائم 
ارتش برای پروژه تقاطع سه سطحه 15 خرداد از دی ماه 94 تاکنون تمدید نشده 
است، گفت: پس از تحویل پروژه، اقدامات اداری برای تمدید قرارداد تا آذرماه انجام 
شده و نسبت به بررسی دریافتی و صورت وضعیت های باقیمانده پیمانکار اقدام 

می شود.
قاری قرآن خاطرنشان کرد: عزم مدیریت شهری بر این است تا به سرعت روند 

اجرایی را پیگیری کرده و قبل از پایان سال شاهد بهره برداری کامل از پروژه باشیم.
 1000 دستگاه تاکسی نوسازی شده  در قم رونمایی می شود

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم  در بخش دیگری از سخنان خود 
گفت: به مناسبت روز حمل و نقل در 29 آذر همایشی برای قدردانی از فعالان این 

حوزه در شهرداری قم برگزار می شود 
قاری قرآن با اشاره به فرارسیدن 26 آذر روز حمل و نقل، یکی از مسایل مهم شهری 
را حمل و نقل دانست و گفت: در حوزه های مختلف شهرداری اتوبوسرانی، تاکسیرانی، 
قطار شهری و پایانه ها و ترافیك شهری و حوزه ستادی تعریف حوزه حمل و نقل و 
ترافیك را دارند که عمدتا بخش مهندسی و فنی حوزه حمل و نقل را بر عهده دارند.

معاون شهردار قم با تاکید بر اینکه ترافیك یك مساله مهم در شهرها است، افزود: 
بخش عمده هزینه ها صرف رفع مشکلات حاصل از ترافیك می شود.

قاری قرآن با تاکید بر اینکه ترافیك بحث پیچیده ای است و در کلان شهرهای دنیا 
یکی از مسایل مهم است، گفت: امروزه بسیاری از کشورها و شهرهای دنیا درگیر 
مساله و معضل ترافیك هستند و در این زمینه نیاز است که به صورت چند وجهی 

کار شود.
وی با تاکید بر اینکه این ایام فرصتی است که به اهمیت حمل و نقل توجه بیشتری 
شود، گفت: روز حمل و نقل نشانی است برای تعامل بیشتر با فعالان این حوزه و تقدیر 

از خدماتی که آنها در طول سال ارائه می کنند.
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم از برگزاری همایش قدردانی از فعالان 
حوزه حمل و نقل در قم خبر داد و افزود: به همین مناسبت و به دلیل همزمانی روز 
حمل و نقل با تعطیلات، همایش ویژه روز حمل و نقل در شهرداری 29 آذر برای 

قدردانی از فعالان حوزه حمل و نقل برگزار می شود.
قاری قرآن تصریح کرد: همچنین همزمان با این ایام از هزار دستگاه تاکسی نوسازی 
شده در شهر که با ارائه تسهیلات ویژه از سوی شهرداری محقق شده نیز رونمایی 

خواهد شد.

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم  خبرداد

احداثبزرگترینهایپرمارکتقم
بامشارکتبخشخصوصی

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم از احداث فروشگاه بزرگ عرضه مایحتاج 
عمومی )هایپر مارکت( با مشارکت بخش خصوصی خبر داد .

علیرضا مظفری با اشاره به احداث بزرگترین هایپر مارکت استان قم با مشارکت 
بخش خصوصی، گفت: یکی از بزرگترین مراکز تامین مایحتاج عمومی با مشارکت 
سازمان میادین و بخش خصوصی در بلوار محتشم کاشانی و در زمینی به مساحت 4 

هزار و 300 مترمربع احداث خواهد شد.
وی با اشاره به اعتبار 100 میلیارد ریالی برای احداث این هایپرمارکت با مشارکت 
بخش خصوصی، تصریح کرد: این مجتمع دارای یك طبقه پارکینگ اختصاصی و 

همچنین یك طبقه با کاربری فروشگاه به مساحت 2 هزار و 500 متر مربع است.
مظفری با تاکید بر اینکه هایپرمارکت ها در عمل یك بنگاه خرده فروشی کالاهای 
مختلف مصرفی است، افزود: این مجموعه ها طیف وسیعی از محصولات را ارائه 
می دهند، که عمدتأ شامل انواع گوناگون مواد غذایی و کالاهای مصرفی خانگی و... 

است.
وی خاطرنشان کرد: به طور خلاصه، یك هایپرمارکت، فروشگاهی است که توانایی 

برآورده کردن احتیاجات سبد خرید مشتریان خود را در یك بار بازدید داشته باشد.
مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم همچنین به احداث غرفه های ویژه برای 
فروش مواد غذایی و عرضه محصولات کشاورزی در میدان شهید رجایی اشاره کرد 
و گفت: به منظور ساماندهی فروشندگان مواد غذایی و محصولات کشاورزی هسته 
مرکزی شهر، تعداد محدودی غرفه در انتهای بلوك های 6 و4 و2 میدان بزرگ شهید 
رجایی موصوف به غرف بنکداران در سال 1392 احداث شد و اکنون بعد از واگذاری 
تعدادی از غرف به مشاغل یاد شده؛ آمادگی داریم نسبت به واگذاری مابقی غرف با 

شرایط ویژه اقدام کنیم .

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم:

مرکزغربالگریدرقمبهبهرهبرداریمیرسد
معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم از بهره برداری مرکز غربالگری 

در منطقه پنج شهرداری خبر داد.
سید امیر سامع با بیان این که مرکز غربالگری در منطقه پنج شهرداری قم ایجاد 
شده است، گفت: این مکان به صورت شبانه روز 30تن از آقایان و بانوان را تحت 

پوشش قرار می دهد که با تجهیز آن ماه آینده به بهره برداری می رسد.
معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم با توجه به مرکز غربالگری، 
افزود: دراین مکان افراد طی 48 ساعت تعیین تکلیف می شوند و توسط نهادهای 
مربوطه مورد رسیدگی قرار می گیرند تا بتوانیم با این اقدام از آمار کارتن خواب ها و 

متکدی ها بکاهیم.
سامع با اشاره به این که اگر هر دستگاهی به وظیفه خویش عمل کند شاهد حضور 
متکدی ها در سطح شهر نخواهیم بود، گفت: امروز موضوع کارتن خواب ها بسیار 
پیچیده است به گونه ای که دستگاه های بسیاری دست به گریبان شده اند تا بتوانند 

از آسیب های اجتماعی متکدی ها و کارتن خواب ها جلوگیری کنند.

شهردار منطقه 5 قم  خبرداد

آغازعملیاتخاکبرداریوزیرسازی
ادامهبلوارشهیدکبیری

شهردار منطقه 5 قم از آغاز خاکبرداری و زیر سازی ادامه بلوار شهید کبیری تا 
تقاطع بلوار پیامبر اعظم)ص( با بیش از 20000 مترمکعب خاکبرداری و 7000 

مترمربع تملك به طول بیش از 250 متر خبر داد. 
احمد ترکمن با اشاره به درخواست های شهروندان در راستای ساماندهی معابر 
و افزایش رضایت مردمی و از آنجاییکه وجود معابر خاکی و ناهموار باعث نازیبایی 
حاشیه ای منطقه می باشد گفت: پس ازتملك فاز نخست ادامه بلوار شهید کبیری 
عملیات خاکبردای ، زیرسازی، جدولگذاری و آسفالت انجام شده و سپس فاز دوم 

عملیات شروع گردید.
ترکمن تصریح کرد: بازگشایی این محور که جزء محورهای ا صلی و تکمیل کننده 
رینگ شهر قم می باشد، جزو اولویت های مدیریت شهری بوده که بخشی از آن 
در منطقه 4 می باشد، که از ریل راه آهن انتهای شهرك قائم)عج( تا بلوار پیامبر 

اعظم)ص( به طول بیش از 250 متر می باشد.
وی اظهار کرد: پس از اتمام عملیات خاکبرداری و زیرسازی عملیات جدولگذاری و 

آسفالت به زودی اجرائی خواهد شد .
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وجود نبی مکرم اسلام صلی الله علیه واله، بزرگترین مایه ی 
وحدت در همه ی ادوار اسلامی بوده است و امروز هم می تواند 
باشد؛ چون اعتقاد آحاد مسلمانان به آن وجود اقدس بزرگوار، با 
عاطفه و عشق توأم است و لذا آن بزرگوار، مرکز و محور عواطف 
و عقاید همه ی مسلمانهاست و همین محوریت، یکی از موجبات 
انس دلهای مسلمین و نزدیکی فرق اسلامی با یکدیگر به حساب 

می آید .
 بزرگترین تبلیغ اسلام

ابعاد شخصیت نبی اکرم را هیچ انسانی قادر نیست به نحو کامل 
بیان کند و تصویر نزدیک به واقعی از شخصیت آن بزرگوار ارایه نماید 
. آنچه ما از برگزیده ی پروردگار عالم و سرور پیامبران سراسر تاریخ 
شناخته و دانسته ایم، سایه و شبحی از وجود معنوی و باطنی و 
حقیقی آن بزرگوار است؛ اما همین مقدار معرفت هم برای مسلمانان 
کافی است تا اولا، حرکت آنها را به سمت کمال تضمین کند و قله 
ی انسانیت و اوج تکامل بشری را در مقابل چشم آنان قرار بدهد و 
ثانیا، آنها را به وحدت اسلامی و تجمع حول آن محور تشویق کند . 
بعد از دوران قرون وسطی که در دنیای مغرب زمین و مسیحیت، 
تهاجم تبلیغاتی وسیعی نسبت به شخصیت رسول اکرم انجام گرفت 
و دشمنان سوگندخورده ی اسلام فهمیدند که یکی از راههای 
مبارزه با اسلام این است که چهره ی نبی مکرم اسلام صلی الله 
علیه واله را مخدوش بکنند و کارهای زیادی هم در این زمینه انجام 
گرفت، تا امروز که دشمن به نحو مستمر و با شیوه های مختلف، 
روی امحای شخصیت پیامبر از ذهنهای آزادگان عالم کار کرده 
است، مردم بسیاری در دنیا هستند که اگر پیامبر اسلام را به همان 
اندازه یی که مسلمانها می شناسند یا حتی کمتر از آن بشناسند 
یعنی حقیقتا فقط شبحی از آن چهره ی منور بر دلهای آنان آشکار 
بشود، عقیده و گرایش آنها نسبت به اسلام و معنویت اسلامی 

تضمین خواهد شد.
بزرگترین تبلیغ برای اسلام، شاید همین باشد که ما چهره ی 
پیامبر اسلام را برای بینندگان و جویندگان عالم روشن کنیم و 
بسیار بجاست قبل از آن که دشمنان و مخالفان، با روشهای و شیوه 
های فرهنگی و هنری پیچیده ی خود، چهره ی آن بزرگوار را در 
اذهان مردم بی خبر عالم مخدوش کنند، مسلمانان هنرمند و مطلع 
و وارد به شیوه های گوناگون در عالم، با بیان و تبلیغ و تبیین راجع 
به آن شخصیت معظم و مکرم، کار علمی و فرهنگی و هنری و 
تبلیغی بکنند. باید روی معرفی شخصیت رسول اکرم کار کنیم، 

و نه فقط شخصیت آن بزرگوار به معنای زندگی آن حضرت، بلکه 
ابعاد گوناگون وجود آن بزرگوار مثل: اخلاقیات و روش حکومت و 
مردمداری و عبادت و سیاست و جهاد و تعلیمات خاص را مورد 
توجه قرار دهیم . نه فقط هم کتاب بنویسیم، بلکه باید کار هنری و 
تبلیغی را با شیوه های جدید و با استفاده از تکنیکهای موجود شروع 
کنیم و نه فقط در جمهوری اسلامی، بلکه در همه ی انحای جهان 

اسلام، آن را انجام دهیم .
 قاعده ای کلی

اگر وحدت و نزدیکی فرق اسلامی چیزی است که در خدمت 
اسلام می باشد و اگر قبول داریم که اتحاد مسلمین به حال مسلمین 
مفید است و در جهت عظمت اسلام می باشد، یقینا باید معتقد 
باشیم که از سوی دشمنان اسلام، سخت ترین تلاشها و پیچیده 
ترین توطئه ها، علیه این وحدت و اتحاد در جریان است . این دو 
از هم غیرقابل انفکاک است . هر کاری که امروز در خدمت اسلام 
است، مورد نقمت دشمنان اسلام می باشد . وحدت میان مسلمین، 

یکی از مصادیق این قاعده ی کلی است . اگر حقیقتا لازم است که 
مسلمین عالم با یکدیگر اتحاد پیدا بکنند و اگر این اتحاد به حال 
اسلام و مسلمین مفید است که ظاهرا در نظر عقلا و مصلحان عالم 
اسلام، جای شکی در این حرف نیست پس باید مطمئن بود که 
امروز توطئه ی دشمن علیه این وحدت، از همیشه بیشتر است 
.امروز، پولهای دستگاه استکبار و ایادی آنها، در دنیا و بیشتر از همه 
در دنیای اسلام، برای ایجاد تفرقه بین مسلمین خرج می شود تا 
اگر بتوانند که نخواهند توانست بین ایران اسلامی و مسلمانان عالم، 
اختلاف ایجاد کنند و فاصله بیندازند. جنگ دشمن ساخته ی شیعه 
و سنی، به برکت انقلاب اسلامی بحمدالله رو به خمود و خاموشی 
رفت و برادران شیعه و سنی در میدانهای مختلف در کنار هم قرار 
گرفتند و به یکدیگر کمک کردند و برادروار با هم حرکت کردند که 
حق هم همین بود ولی امروز تبلیغات جهانی سعی می کند باز هم 
این شعله را مشتعل تر و این آتش را برافروخته تر کند و این اختلاف 

را که رو به از بین رفتن است، دوباره زنده نماید.

مسلمانانی که بصیرند، اینها را می فهمند و می دانند که در این 
صورت، اگر پرچم وحدت اسلامی بلند شد، دلهای مسلمانان به طور 
قهری به آن جایی متوجه خواهد شد که حقیقتا اسلام حاکم است 
و ملاکها و معیارها از اسلام گرفته شده و ملاک حاکمیت و مدیریت 
و مسؤولیت، مسلمان بودن است و این آیه ی شریفه که: »الذین ان 
مکناهم فی الارض اقاموا الصلوة و اتوا الزکوة و امروا بالمعروف و نهوا 

عن المنکر«)حج/41( صادق است . 
لذا امروز، تمام تشکیلات تبلیغاتی وابسته به استعمار و استکبار 
و ایادی آنها در همین منطقه ی اسلامی، دست به دست هم 
داده اند تا با تبلیغات مضر، وحدتی را که مورد نظر اسلام است 
و نظام اسلامی کمربسته ی آن می باشد، بشکنند . علمای اسلام 
باید مواظب باشند . مراقب این مذاهب اختراعی و جعلی که نقض 
وحدت است باشید . مواظب این دلارهای نفتی که برای ایجاد تفرقه 
به کار می رود، باشید . مواظب این دستهای پلید و مزدور که سعی 
می کنند »عروةالوثقی« ی وحدت بین مسلمین را بگسلند و پاره 
کنند، باشید . با اینها برخورد کنید . این، لازمه ی علاقه به وحدت و 

پیمودن راه وحدت اسلامی است . بدون این، ممکن نیست .
معنای وحدت

ما در مسأله ی وحدت، جدی هستیم . ما اتحاد مسلمین را هم 
معنا کرده ایم . اتحاد مسلمین، به معنای انصراف مسلمین و فرق 
گوناگون از عقاید خاص کلامی و فقهی خودشان نیست؛ بلکه اتحاد 
مسلمین به دو معنای دیگر است که هر دوی آن باید تأمین بشود: 
اول این که فرق گوناگون اسلامی )فرق سنی و فرق شیعه( که هر 
کدام فرق مختلف کلامی و فقهی دارند حقیقتا در مقابله با دشمنان 

اسلام، همدلی و همدستی و همکاری و همفکری کنند . 
دوم این که فرق گوناگون مسلمین سعی کنند خودشان را به 
یکدیگر نزدیک کنند و تفاهم ایجاد نمایند و مذاهب فقهی را با هم 
مقایسه و منطبق کنند . بسیاری از فتاوای فقها و علما هست که اگر 
مورد بحث فقهی عالمانه قرار بگیرد، ممکن است با مختصر تغییری، 

فتاوای دو مذهب به هم نزدیک شود .
علمای اسلامی باید کوشش کنند . فقها و متکلمین و فلاسفه ی 
اسلامی بنشینند آراء را با یکدیگر تطبیق کنند و آنها را در مجموعه 
هایی جمع نمایند تا نظرات فرق مختلف اسلامی در مجموعه ی 
واحد و با نگاه مساعد به یکدیگر، در اختیار همه ی مسلمین قرار 
بگیرد . این، از جمله کارهای بسیار لازم و ضروری است و امیدواریم 

که همت صاحب همتان، این کار را به انجام برساند .

 به مناسبت میلاد باسعادت حضرت محمد )ص(

پیامبر اکرم، بزرگترین مایه وحدت

رئیس پلیس فتا تهران بزرگ :

پروندهپسر۱2سالهشرطبنددرفضایسایبر
بستهشد

رئیس پلیس فتا تهران بزرگ از شناسایی و دستگیری پسری 12 ساله که از طریق 
سایت های شرط بندی فوتبال از مردم کلاهبرداری می کرد، خبر داد. 

سرهنگ محمد مهدی کاکوان گفت: با هدف اجرای طرح مبارزه با سایت  های 
شرط بندی و قمار در رصد و بررسی  های انجام شده، کارشناسان این پلیس وبلاگی را 
شناسایی و نسبت به مستند  سازی از آن اقدام کردند. وی اضافه کرد: در نهایت مشخص 
شد این فرد در زمینه پیش بینی مسابقات فوتبال فعالیت دارد لذا با بررسی  های فنی 
مشخص شد، گرداننده وبلاگ و کانال تلگرام متعلق به پسری بوده که در خفا و دور 
از نظارت و اطلاع والدینش اقدام به کلاهبرداری و قمار به عنوان پیش بینی مسابقات 
فوتبال می  کرده است.وی افزود: پس از احضار پسر 12 ساله به این پلیس با توجه به 
وجود ادله کافی بر علیه وی نسبت به این قضیه اعتراف کرد و ادعا کرد ایمیلی که از 
طریق آن با قربانیان خود ارتباط داشته ام برای بازی کلش اف کلنز استفاده می  کردم.به 
گفته کاکوان این پسر 12 ساله از بستگان خود خواسته بود که دراین وبلاگ و کانال یاد 
شده عضو شوند. سرهنگ کاکوان با بیان اینکه خانواده مراقب فعالیت سایبری فرزندان 
خود باشند، گفت: خانواده  ها حتما نظارت مستمر بر فعالیت های سایبری کودکان و 
نوجوانان خود داشته باشند تا عزیزانشان در دام مجرمان سایبری نیفتند چرا که این 
نظارت بر فعالیت سایبری باعث می  شود تا فرزند آن ها آسیب نبینند.وی تاکیدکرد: 
والدین توجه داشته باشند که ضمن نظارت برفعالیت سایبری فرزندان خود که حتی 
می  تواند ازطریق نصب نرم افزارهای خاص) نظارت والدین Parental Control( صورت 
گیرد ، در سایت پلیس فتا برخی از این نرم افزارها معرفی  شده است.وی افزود: در کنار 
این نظارت والدین با مشاهده موارد مجرمانه در این فضا می توانند از طریق سایت پلیس 
فتا به آدرس Cyberpolice.ir بخش ارتباطات مردمی، لینک ثبت گزارش های مردمی 

به پلیس فتا اعلام کنند.

فرمانده نیروی انتظامی رشت خبرداد 

کشفعتیقههایهزارهقبلازمیلاددررشت
فرمانده نیروی انتظامی رشت از کشف عتیقه های هزاره اول قبل از میلاد، از منزل 
مسکونی یک فرد معتاد در این شهرستان خبر داد.  سرهنگ رحیم شعبانی گفت: 
ماموران انتظامی بخش سنگر در پی دریافت گزارش های مردمی، از نگهداری اشیاء 
عتیقه در منزل مسکونی فردی در این منطقه اطمینان یافتند. وی با بیان اینکه ماموران 
انتظامی با کسب مجوز قضایی از منزل متهم بازدید کردند، افزود: متهم 40 ساله در حین 
استعمال مواد مخدر، در منزلش دستگیر و در بازرسی از منزل او یک ظرف سفالی، یک 
حلقه مفرغی، 16 عدد دگمه مفرغی، 22 گرم تریاک و یک حقه وافور و یک دستگاه 
ترازو کشف شد.  فرمانده نیروی انتظامی رشت ادامه داد: طبق نظر کارشناسان اداره کل 
میراث فرهنگی گیلان، قدمت اشیای کشف شده مربوط به هزاره اول قبل از میلاد و 
ارزش اقتصادی اشیاء کشف شده 110 میلیون ریال است.  سنگر، از توابع شهرستان 

رشت است و بر اساس سرشماری سال 1390 ، افزون بر 57 هزار نفر جمعیت دارد.

معاون اجتماعی پلیس استان یزد   خبرداد

توقیفمحموله7میلیاردیخشکبارقاچاقدریزد
معاون اجتماعی پلیس استان یزد  از توقیف یک دستگاه تریلی "هوو" و کشف 
محموله 20 تنی خشکبار قاچاق به ارزش هفت میلیارد ریال توسط ماموران پلیس این 
استان خبر داد.    سرهنگ "محمدرضا مزیدی" گفت: ماموران حین کنترل محورهای 
ورودی به یک دستگاه تریلی "هوو" که با محموله خشکبار از جنوب شرق کشور عازم 

"تهران" بود مشکوک شده و خودرو را جهت بررسی بیشتر متوقف کردند.
وی ادامه داد: در بازرسی از این تریلی، 20 تن خشکبار قاچاق فاقد مجوز گمرکی 
به ارزش هفت میلیارد ریال شامل؛ گردو، بادام زمینی و کشمش کشف و یک متهم 

نیز دستگیر شد.

  رئیس پلیس آگاهی استان قم  از دستگیری سارق 
داخل خودرو و اعتراف به 26 فقره سرقت در سطح 

استان خبر داد. 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سرهنگ " 
احمد کرمی" در تشریح این خبر اظهار داشت: در پی 
افزایش وقوع سرقت های متعدد لوازم و محتویات داخل 
خودرو در سطح استان ،موجب شد تا این موضوع به 
صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان این پلیس قرار 

گیرد. 

پلیسی  اقدامات  یکسری  بکارگیری  با  افزود:  وی 
دستکاه  یک  از  استفاده  با  سارق  که  شد  مشخص 
خودرو پراید در محل های سرقت حاضر و پس سرقت 

محتویات داخل خودرو متواری می شود. 
سرهنگ کرمی ادامه داد: ماموران با انجام تحقیقات 
پلیسی پی بردند که نامبرده به علت اعتیاد شدید از 
سوی خانواده اش طرد و بصورت بلامکان شب ها را در 
خودرواش سپری می کند.  رئیس پلیس آگاهی استان 
اضافه کرد: در نهایت ماموران سارق را شناسایی و حین 

ارتکاب به سرقت دستگیر کردند. 
سرهنگ کرمی اعلام داشت:در بازجویی های فنی ، 
ارائه ادله و مدارک بدست آمده ، متهم به ناچار به 26 
فقره سرقت محتویات خودرو معترف و در ادامه مالخر 
نیز در این ارتباط دستگیر و از کارگاه وی نیز مقادیری 

از اموال مسروقه مالباختگان کشف کردند. 
داشت:  بیان  پایان  در  استان  آگاهی  پلیس  رئیس 
متهمان پس از تشکیل پرونده قضائی و گذراندن مراحل 

قانونی روانه زندان شدند.

رئیس پلیس آگاهی استان قم  خبرداد

دستگیریسارقداخلخودروواعترافبه26فقرهسرقت

رئیس پلیس فتا استان از کاربران شبکه های اجتماعی خواست تا مراقب و هوشیار باشند 
که در دام مجرمان سایبری گرفتار نشوند. 

سرهنگ علی موالی  در تشریح این خبر اظهار داشت:خیلی از کاربران نگران هک شدن 
تلگرام خود هستند و با ارسال پیام و ایمیل دلایل هک شدن تلگرام خود و نحوه پیشگیری 

آن را از کارشناسان آی تی اس ان پیگیری می کنند. 
وی با اشاره به درخواست دوستی در این فضا نیز افزود: کاربران در پاسخ به درخواست 

دوستی ها باید بسیار مراقب باشند تا در دام مجرمان سایبری گرفتار نشوند. 
سرهنگ موالی با اشاره به اینکه برخی از کاربران در شبکه های اجتماعی با شناختن 
دوستان قدیمی خود که سال ها از آنها خبری نداشته اند، درخواست دوستی می فرستند، 

گفت: این امر اشتباه می باشد چرا که در این سال ها احتمال تغییر وی وجود دارد و شاید 
وی دچار مشکلات اخلاقی و غیره شده باشد.    رئیس پلیس فتا ادامه داد: حتی ممکن 
است دوست آنها در محاکم قضایی پرونده داشته باشد پس لزومی ندارد بدون دانستن این 
امر فقط به صرف دوستی های گذشته دوباره با این افراد ارتباط برقرار کرد.  وی اضافه کرد: 
کاربران باید بدانند در شبکه های اجتماعی نیز دوستی های آنها همچون فضای حقیقی، 
شناخته شده و محدود باشد و با هر فردی دوست نشوند.  رئیس پلیس فتا استان در پایان 
گفت: پلیس فتا از تمامی کاربران درخواست دارد تا در صورت مواجه با موارد مشکوک 
آن را از طریق سایت پلیس فتا به آدرسCyberpolice.ir لینک ثبت گزارشات مردمی 

به پلیس فتا اعلام کنند. 

 فرمانده انتظامی سیستان وبلوچستان گفت: شرور و 
تروریست مسلح معروف زاهدان روز گذشته )سه شنبه( 

در عملیات تعقیب و گریز پلیس به هلاکت رسید. 
سردار حسین رحیمی روز چهارشنبه در تشریح این 
خبر اظهار داشت: ماموران انتظامی سیستان و بلوچستان 
از طریق منابع خبری و اقدامات اطلاعاتی از تردد شرور 
معروف منطقه به نام »امان الله« مشهور به »ملنگ 

نهتانی« از مسیر گرافه و تل سیاه مطلع شدند.
وی افزود: بلافاصله تیم های ویژه عملیاتی از یگان 
تکاوری 105 نصرت آباد با محوریت فرماندهی انتظامی 

شهرستان زاهدان به محل اعزام و پس از گشت زنی 
در مسیرهای فرعی و منتهی به روستاهای اطراف، طرح 

کمین را اجرا کردند.
داد:  ادامه  وبلوچستان  سیستان  انتظامی  فرمانده 
ماموران به یک دستگاه خودرو تویوتا که با سرعت زیاد 
در حرکت بود مظنون شده و با استفاده از علائم هشدار 
دهنده دستور ایست صادر کردند اما سرنشینان خودرو 
بدون اعتنا به هشدار پلیس اقدام به تیراندازی کردند که 

با آتش کوبنده ماموران مواجه شدند.
سردار رحیمی از هلاکت امان الله و دستگیری همراه 

وی به نام نعمت الله در این عملیات خبر داد و گفت: در 
بازرسی از خودرو، 2 قبضه اسلحه کلاش، هشت تیغه 
خشاب، 171 تیرجنگی کلاش، یک دستگاه دوربین 
شکاری حرفه ای، یک جفت پلاک جعلی و سه دستگاه 
موبایل کشف شد. وی افزود: امان الله معروف به ملنگ 
نهتانی بزرگترین شرور و تروریست مسلح معروف زاهدان 
به  اقدام  از سال 1365  با عنوان »سرهنگ«  بود که 
شرارت، ربایش و گروگان گیری می کرد و عامل شهادت 
و اسارت 75 نفر از کارکنان ناجا ) ژاندارمری، کمیته 

انقلاب اسلامی( و سپاه پاسداران بوده است.

فرمانده انتظامی ویژه شرق استان تهران از کشف محموله تنباکو و ذغال قاچاق به 
ارزش یک میلیارد و 630 میلیون ریال در شهرستان ورامین خبر داد.  سردارعبدالرضا 
ناظری گفت: در پی کسب خبری مبنی بر خرید و فروش سیگار و تنباکوی قاچاق در 
شهرستان ورامین، رسیدگی به موضوع در دستور کار ماموران انتظامی قرار گرفت.  وی 
افزود: ماموران با انجام اقدامات اطلاعاتی و فنی با شناسایی محل دپوی کالای قاچاق، 
در عملیاتی غافلگیرانه به محل مورد نظر اعزام و در بازرسی از آن، 35 هزار و 740 بسته 
تنباکو قاچاق با مارک های مختلف به ارزش تقریبی یک میلیارد و 430 میلیون ریال 
کشف کردند.  این مقام انتظامی با اشاره به کشف 10 هزار و 240 بسته ذغال قاچاق 
تصریح کرد: ارزش کشفیات کالاهای مکشوفه برابر نظر کارشناسان در مجموع یک 
میلیارد و 630 میلیون ریال برآورد شده است.  فرمانده انتظامی ویژه شرق استان تهران 
در پایان خاطر نشان کرد: پلیس در راستای انجام وظایف سازمانی و حمایت از اقتصاد 
داخلی با تمام توان آماده مقابله با هر نوع قاچاق کالا بوده و به صورت شبانه روزی 

آماده دریافت هرگونه اخبار در این زمینه از طریق تلفن 110 است. 

با تلاش کارآگاهان پلیس آگاهی استان سیستان و بلوچستان ، سارق سابقه داری که 
تحت عنوان مسافر از رانندگان سرقت می کرد، دستگیر و 30 فقره سرقت در این رابطه 

کشف شد. 
سرهنگ  ابراهیم ملاشاهی  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس در تشریح 
جزئیات این خبر، گفت: در پی وقوع چندین فقره سرقت و زور گیری تحت عنوان مسافر 
از وسایل نقلیه عمومی شهر زاهدان که همراه با تهدید و سلاح سرد بوده، بررسی های 
تخصصی توسط کاراگاهان پلیس آگاهی شروع شد.  وی با بیان اینکه با توجه به شیوه 
یکنواخت سرقت ها و بررسی های میدانی، کارآگاهان پلیس از دخالت یک سارق معتاد 
و سابقه دار مطلع شدند ، افزود: ماموران وی را در عملیاتی غافلگیرانه دستگیر و به مقر 

پلیس جهت بررسی بیشتر منتقل کردند. 
 ملاشاهی با اشاره به اینکه فرد مذکور در ابتدا منکر هرگونه سرقت و زورگیری از 
خودروها بود، گفت: این سارق سابقه دار در تحقیقات تخصصی و پس از مواجهه با شکات، 
به 30 فقره سرقت و زورگیری تحت عنوان مسافر اعتراف کرد که پس از تکمیل تحقیقات 

به مراجع قضائی معرفی شد. 

رئیس پلیس فتا استان قم: 

کاربرانشبکههایاجتماعیهوشیارومراقبباشند

فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان: 

تروریستمسلحمعروفزاهدانبههلاکترسید

فرمانده انتظامی ویژه شرق استان تهران  خبرداد

کشفکالایقاچاقیکمیلیاردیدرشرقتهران
رییس پلیس آگاهی استان سیستان و بلوچستان  خبرداد

پایانکارسارقمسافرنمابا30فقرهسرقت

 حضرت  امام  جعفر صادق  علیه  السلام  رئیس  مذهب  
جعفرى  ) شیعه  ( در روز 17ربیع  الاول  سال  83 هجرى  

چشم  به  جهان  گشود . 
پدرش  امام  محمد باقر علیه السلام و مادرش  "ام  فروه " 

دختر قاسم  بن  محمد بن  ابی  بکر می باشد. 
کنیه  آن  حضرت  : "ابو عبدالله " و لقبش  "صادق " است  . 
حضرت  صادق  علیه السلام تا سن  12 سالگی  معاصر جد 
گرامیش  حضرت  سجاد علیه السلام بود و مسلما تربیت 
اولیه  او تحت  نظر آن  بزرگوار صورت  گرفته  و امام  علیه 
السلام از خرمن  دانش  جدش  خوشه  چینی  کرده  است  . 
پس  از رحلت  امام  چهارم  مدت  19 سال  نیز در خدمت  
پدر بزرگوارش  امام  محمد باقر علیه السلام زندگی  کرد و 
با این  ترتیب  31 سال  از دوران  عمر خود را در خدمت  
جد و پدر بزرگوار خود که  هر یك  از آنان  در زمان  خویش  
حجت  خدا بودند، و از مبدأ فیض  کسب  نور می نمودند 

گذرانید . 
بنابراین  صرف  نظر از جنبه  الهی  و افاضات  رحمانی  که  
هر امامی  آن  را دارا می باشد ، بهره مندى  از محضر پدر 
و جد بزرگوارش  موجب  شد که  آن  حضرت  با استعداد 

ذاتی  و شم  علمی  و ذکاوت  بسیار ، به  حد کمال  علم  
و ادب  رسید و در عصر خود بزرگترین  قهرمان  علم  و 

دانش  گردید . 
پس  از درگذشت  پدر بزرگوارش  34 سال  نیز دوره  
امامت  او بود که  در این  مدت  "مکتب  جعفرى " را پایه  
ریزى  فرمود و موجب  بازسازى  و زنده  نگهداشتن  شریعت  

محمدى  صلی الله علیه و آله گردید . 
آنکه در اخبار فقه شیعه تتبع کند خواهد دید روایتهاى 
رسیده از امام صادق )علیه السلام( در مسائل مختلف 
فقهی و کلامی مجموعه اى گسترده و متنوع است و 
براى همین است که مذهب شیعه را »مذهب جعفرى« 
خوانده اند. زندگی  پر بار امام  جعفر صادق  علیه السلام 
مصادف  بود با خلافت  پنج  نفر از بنی  امیه  ) هشام  بن  
عبدالملك  - ولید بن  یزید - یزید بن  ولید - ابراهیم  بن  
ولید - مروان  حمار ( که  هر یك  به  نحوى  موجب  تألم  و 
تأثر و کدورت  روح  بلند امام  معصوم  را فراهم  می  کرده  
اند، و دو نفر از خلفاى  عباسی  ) سفاح  و منصور ( نیز در 
زمان  امام  علیه السلام مسند خلافت  را تصاحب  کردند و 
نشان  دادند که  در بیداد و ستم  بر امویان  پیشی  گرفته 

 اند، چنانکه  امام  صادق  علیه السلام در 10 سال  آخر عمر 
شریفش  در ناامنی  و ناراحتی  بیشترى  بسر می  برد . 

 مذهب جعفرى 
آنکه در اخبار فقه شیعه تتبع کند خواهد دید روایتهاى 
رسیده از امام صادق )علیه السلام( در مسائل مختلف 
فقهی و کلامی مجموعه اى گسترده و متنوع است و 
براى همین است که مذهب شیعه را »مذهب جعفرى« 
آغاز دهه سوم سده دوم  خوانده اند. گشایشی که در 
هجرى پدید آمد موجب شد مردم آزادانه تر به امام صادق 
)علیه السلام( روى آورند و گشودن مشکلات فقهی و غیر 

فقهی را از او بخواهند.
 خلق  و خوى  امام

ایشان مانند پدران  بزرگوار خود در کلیه  صفات  نیکو و 
سجایاى  اخلاقی  سرآمد روزگار بودند . داراى  قلبی  روشن  
به  نور الهی  و در احسان  و انفاق  به  نیازمندان  مانند اجداد 
خود؛ و همچنین داراى  حکمت  و علم  وسیع  و نفوذ کلام  

و قدرت  بیان  بودند . 
مناعت   نهایت   با  حال   عین   در  و  تواضع   کمال   با 
طبع  کارهاى  خود را شخصا انجام  می داد ، و در برابر 

آفتاب  سوزان  حجاز بیل  به  دست  گرفته  ، در مزرعه  
خود کشاورزى  می  کرد و می  فرمود : اگر در این  حال  
پروردگار خود را ملاقات  کنم  خوشوقت  خواهم  بود ، 
زیرا با تلاش دستان و عرق  پیشانی،  آذوقه  و معیشت  
خود و خانواده  ام  را تأمین  می نمایم  .  او بخشی از 
مشاجره ى  اختلاف وحل  رفع  براى  را  درآمد خود 
دو برادر مسلمان تعیین کرده بود که غالبا بر اساس 
امور مالی منازعه می کنند و سفارش کرده بود این 
امر از دیگران پوشیده و مخفی نگه داشته شود  ابن  
خلکان  می نویسد : امام  صادق  )علیه السلام( یکی  از 
ائمه  دوازده گانه  مذهب  امامیه  و از سادات  اهل  بیت  
از این  جهت  به  وى    . )علیهم السلام( رسالت  است  
صادق  می  گفتند که  هر چه  می  گفت  راست  و درست  
بود و فضیلت  او مشهورتر از آن  است  که  گفته  شود 
.  مالك  می گوید : با ایشان سفرى  به  حج  رفتم  ، چون  
شترش  به  محل  احرام  رسید، حالش  تغییر کرد ، نزدیك  
بود از مرکب  بیفتد و هر چه  می  خواست  لبیك  بگوید 
، صدا در گلویش  گیر می  کرد . به  او گفتم  : اى  پسر 
پیغمبر ، ناچار باید بگویی  لبیك  ، در جوابم  فرمود : 

چگونه  جسارت  کنم  و بگویم  لبیك  ، می ترسم  خداوند 
در جوابم  بگوید : لا لبیك  و لا سعدیك  . 

 سخاوت امام
در سخاوت و ایثار خلف و یادگار راستین و صادق امام 
علی بن ابیطالب )علیه السلام( بود . او بخشی از درآمد 
خود را براى رفع اختلاف وحل مشاجره ى دو برادر 
مسلمان تعیین کرده بود که غالبا بر اساس امور مالی 
منازعه می کنند و سفارش کرده بود این امر از دیگران 

پوشیده و مخفی نگه داشته شود . 
او معتقد بود که کمال احسان در سه چیز نهفته است : 

1. در سرعت و تعجیل در خیرات،
2 . کوچك شمردن و تصغیر خیرات خویش،

3 . در پنهان داشتن و سرّى نمودن آن . 
از اینرو بیشتر اوقات احسانها و نیکوکاریهاى خود را 
مخفی از نظر مردم انجام می داد مگر آنکه در افشاى آن 

خیر و مصلحت والاترى وجود داشته باشد . 
سخاوت و بذل او بهترین دلیل شعور اجتماعی او بوده 
و پنهان داشتن آن دلیل قوت وجدان دینی و احساسات 

عمیق مذهبی اوست.

 به مناسبت سالروز ولادت با سعادت امام  جعفر صادق )ع(
صادقآلمحمد)ع(



جانشین فرمانده سپاه پاسداران گفت: آزادی حلب به معنی 
شکست همه قدرت سیاسی و نظامی استکبار در یک نقطه 
از جهان اسلام و به اهتزاز درآمدن پرچم مجاهدت اسلامی و 
فروپاشی پرچم استکبار بوده و این معیار حیات سیاسی مسلمانان 

در عصر انقلاب اسلامی است.
سردار سرتیپ حسین سلامی در اولین کنگره شهدای کارگری 
استان مرکزی گفت: بی شک امام راحل بعد از ائمه اطهار)ع( 
بزرگ ترین، نافذترین، نام آورترین و شجاع ترین شخصیت روحانی 
تاریخ اسلام و ایران است که با بیرق داری یک انقلاب شکوهمند 
شیرازه نظام کفر و استکبار جهانی را در هم شکست. وی افزود: 
امام )ره( مسلمانان را با هویت حقیقی خود آشنا کرد و خورشید 
نورانی اسلام را بر صفحه قلب ها و دل های مسلمانان عالم طلوع 
داد. برای مسلمانان و بخصوص ملت ایران اعتبار، عزت، آبرو و 
شرف آفرید.سلامی تصریح کرد: استان مرکزی محل ظهور مراجع 
عالیقدر و درخشش کسانی همچون آیت الله حائری، آیت الله اراکی 
و بسیاری آیات عظام و... و سرزمین تبلور هفت هزار شهید است 
که کهکشانی از ستاره های پرفروغ را بر آستان افتخارات این دیار 

نگاشته اند.
وی ادامه داد: شهدا حجت های خداوند بر ما هستند و راه را به ما 
نشان دادند. 280 شهید این استان از قشر کارگران زحمتکش و از 
کسانی هستند که حلال ترین لقمه های نان را می خورند. این شهدا 
از مردان و زنانی هستند که هر پیشرفتی در این جامعه صورت 
می گیرد حاصل دستان پرتوان و عشق و انگیزه بالا و روح ایمان و 
تعبد آنهاست.جانشین فرماندهی کل سپاه پاسداران افزود: شهدا 
اجازه ندادند خاک این سرزمین در اشغال بیگانگان قرار گیرد. 
طبق فرمایشات امام علی)ع( اگر بیگانه ای در سرزمینی قدم بگذارد 
آن کشور ذلیل می شود. شهدا مظاهر عزت ما هستند و خانه  هر 
شهید بابی از ابواب جنت است که به روی بندگان خاص خدا 

باز می شود.
سلامی با یادآوری هفته وحدت و میلاد با سعادت حضرت 
رسول الله)ص( و امام جعفرصادق)ع(، گفت: یقین داشته باشیم 
آنچه که امروز به نام عزت، اقتدار، منزلت، شکوه، سربلندی، 
پیشرفت، عظمت و رشد در این جامعه می بینید همه محصول 
فداکاری شهیدان والامقام و صبر و شکیبایی خانواده های آنهاست. 
شهدا به آرزوی خود دست یافتند در حالیکه خانواده های آنها 

آرزوهای خود را تقدیم خدا کردند.
سلامی ادامه داد: اینکه ما در دوره ای که در نازل ترین سطح 

قدرت ظاهری نظامی بودیم توانستیم در مقابل صف فشرده همه 
قدرت های تاریخ بشر هشت سال ایستادگی کنیم، سرزمینمان را 
از اشغال خارج کرده و استقلالمان را به جهان اثبات کنیم و نشان 
دهیم که می توانیم در پرتو اسلام و ولی فقیه یک کشور در اوج 
محاصره و تحریم را در مقابل هجوم همه قدرت های جهان حفظ 

کنیم، حاصل جانفشانی شهیدان بود.
وی افزود: امروز مشاهده می کنیم که کشورهایی هستند که 60 
سال در اشغال دشمن هستند، اما چون در آن سرزمین ها مردان 
و زنان شهادت طلب و پیکارگر و مجاهد وجود ندارد که برای نبرد 
با دشمنان از یکدیگر سبقت بجویند، این کشورها همچنان زیر 
سلطه دشمنان اشغالگر عزت خویش را ذبح و قربانی می کنند، 
اما ملت ایران زمانی که دشمن می خواست آنان را تسلیم کند، 
با شجاعت به میدان آمد و پرچم پر افتخار اسلام و ایران را به 
اهتزاز درآورد.وی افزود: روزگاری دشمن در کنار رود کارون و 
کرخه کیلومترها تا عمق کشور پیشروی کرده بود و گلوله های 
استعمار بر سر مردان و زنان ما فرو می ریخت. جوانانی که به یاد 
ندارند، بخوانند و بشنوند که چه ماه ها و سال های سختی بر این 
ملت گذشت اما ما امروز حلب را آزاد می کنیم این بدین معناست 
که امروز آمریکا، اروپا، عربستان، قطر ترکیه و فریب خوردگان 
تکفیری همه در یاس و عجز و شکست هستند.وی اضافه کرد: این 
موفقیت حاصل شهادت فرزندان این امت است که به ما ادبیات 
مقاومت و روش ایستادگی و غیرت و جوانمردی، جهاد، ایمان و 
ثبات قلم را آموزش دادند، خداوند آنها را بر کفار مسلط کرد و این 

یک حقیقت است.
سلامی تصریح کرد: خداوند در میدان نبرد به ما نصرتی آشکار 
داد، ما فتح مبین را امروز دوباره دیدیم. این ابتدای راه است، موصل 
نیز آزاد خواهد شد، یمن خواهد درخشید، بحرین به آرزوی خود 
از سرزمین مسلمانان خواهند  خواهد رسید و دشمنان خدا 

گریخت. اینها واقعیات بزرگی است.
این مقام مسئول با بیان اینکه ما در دل تحریم های دشمن 
رشد کردیم، افزود: در حالیکه دانشمندان ما را در خیابان ها ترور 
می کردند، ما به انرژی هسته ای دست یافتیم و با مدرن ترین 
کشورهای جهان همتراز شدیم. در حالیکه می خواستند ما ضعیف 
بمانیم موشک هایمان سینه آسمان را شکافت، نیروگاه ها را احداث 
کردیم، ماهواره ها را در فضا قرار دادیم، پلایشگاه ها فعال شدند 
و پهبادهایمان سه هزار کیلومتر عمق آسمان را در نوردیدند و 
رادارهایمان ماهواره های دشمن را کشف کرد.وی اضافه کرد: 

ما بزرگ شدیم، اینها همه برکات مجاهدت مردان و زنان این 
سرزمین و کلید فرج هستند. خداوند گشایش  حاصل کرد به 
گونه ای که امروز از هیچ چیز نمی ترسیم، از دیوارهای تحریم 

دشمن عبور کرده ایم و او دیگر در اقتصاد ما موثر نیست.
سلامی ادامه داد: ما به دشمن اعتماد و امید نداریم و بر انرژی 
درونی ملت خود تکیه می کنیم. اینجا محل نزول نصرت های الهی 
است، وقتی به قدرت خداوند تکیه داریم نباید از شکوه ظاهری 
سپاه  کل  فرماندهی  باشیم.جانشین  نگران  بزرگ  قدرت های 
پاسداران با اشاره به مثل هایی در قرآن گفت: در مکتب اسلام و 
دیدگاه قرآن و ائمه اطهار)ع( و رهبران دین ما این حقیقت وجود 
دارد که اگر همه این قدرت ها جمع شوند، نمی توانند یک مگس 
بیافرینند و از آن مهم تر اگر پشه ای چیزی از آنها برباید نمی توانند 

از او پس بگیرند، این تمام حجم قدرت قدرت های بزرگ است.
وی بیان کرد: کبریایی از آن خداست و ما امروز پیروز هستیم 
چون به قدرت خدا تکیه داریم. به اذن خدا با ایمان و صبر و 
شکیبایی بر مشکلات غلبه خواهیم کرد و عزتمان را با هیچ 
کشوری معاوضه نمی کنیم. زیرپای هیچ دشمنی فرش قرمز پهن 
نمی کنیم، از تهدید هیچ قدرتی نمی هراسیم چراکه از شکستن 
قدرت هیچ قدرتی ترسی نداریم، ما از رهبری بزرگ با روحی 

نیرومند و حکمت و تدبیری الهی برخورداریم.
سلامی ادامه داد: زندگی در ایران بهتر از هر نقطه ای از عالم 
جریان دارد. دشمنان اگرچه در ظاهر قدرتمند و ثروتمند هستند، 
اما در بحرانی عظیم زندگی می کنند. آمریکا که بزرگ ترین تولید 
کننده ثروت جهانی است بزرگترین بدهکار جهان محسوب 
می شود. بدهی ملی او از مجموع ثروت تولید شده او گذشته 

است. 70 میلیون انسان زیرخط فقر در آمریکا زندگی می کنند 
و 43 میلیون نفر در آمریکا فاقد مسکن هستند. وی افزود: بحران 
اخلاقی در آمریکا به حدی عمیق است که سالانه 38هزار جوان 
آمریکایی دست به خودکشی می زنند. این آمارها برگرفته از 
گزارشات رسمی آمریکاست. نرخ طلاق در امریکا رکورد زده و 

60درصد کودکان بدون پدران یا مادران خود زندگی می کنند.
سلامی گفت: اکثر زیرساخت های کشور آمریکا متعلق به 60 
سال گذشته است؛ چراکه ظرف این چندسال 6هزار میلیارد 
دلار فقط در عراق هزینه کرده است که معادل حدود 30 سال 
دلارهای نفتی عراق است.این مقام مسئول بیان کرد: اگر فکر 
می کنید در مملکت ما سختی زیاد است، در این ممالک چندین 
برابر سختی وجود دارد، اما شما به خدا امید دارید در حالیکه آنها 
به خدا امید ندارند و از سوی دیگر با اینکه ایران بیشترین دشمنان 

عالم را دارد، امن ترین نقطه جهان است.
سلامی اظهار کرد: اینها نتیجه شهادت، فداکاری و مجاهدت 
است و به این حقایق افتخار می کنیم. راز این سربلندی در همان 
کلامی است که امام این امت در دانشگاه مطرح کردند مبنی بر 
اینکه اگر می خواهید عقب نمانید از کفار تبعیت نکنید.وی ادامه 
داد: هرچند کفار از جنگ با ما دست بر نمی دارند تا ما از دینمان 
دست برداریم اما این را بدانند هرگز از دینمان دست نخواهیم 
کشید و این روش ماست. راز این موفقیت ها در همدلی و تبعیت 
از اماممان است.وی خاطرنشان کرد: امامت سازوکاری الهی برای 
سعادت مسلمانان است، هر قومی تبعیت کرد سعادتمند شد و هر 
کس فاصله گرفت به ذلت گرفتار شد. این منطق ما و تجربه واقعی 

چهار دهه در این کشور است.

رییس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی 
با تاکید بر این که اصولگرایان قطعاً با یک نامزد وارد انتخابات 
می شوند، جریان اصولگرایی را تنها جزئی از جریان ارزشی دانست 
و با اشاره به آغاز تلاش ها برای معرفی نامزدی فراتر از جریان 
اصولگرایی، گفت: تجربه تلخ و اشتباه فاحش ائتلاف 2+1 تکرار 

نخواهد شد.
برای  اصولگرایان  رویکرد  توضیح  در  زاهدی  محمدمهدی 
دستیابی به اجماع در انتخابات ریاست جمهوری سال آینده که 
باتوجه به مطرح شدن گزینه های متعدد دور از دسترس به نظر 
می رسد، اعلام کرد: وضعیت اصولگرایان خوب است و به توافق 

کلی میان نامزدها و جریان های اصولگرا رسیده ایم.
او گفت: مطمئناً درنهایت اصولگرایان با یک نامزد در عرصه 
انتخابات ریاست جمهوری حاضر خواهند شد. اما دلیل ندارد که 

بخواهیم از هم اکنون این نامزد را مشخص و معرفی کنیم.
اصولگرایان فقط جزئی از جریان ارزشی هستند

نماینده اصولگرای کرمان در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
کرد: مطمئن باشید، جریان ارزشی، طرفدار نظام و انقلاب و 
برخاسته از مردم، حتماً در نهایت به یک نامزد برای انتخابات 

خواهند رسید.
او در پاسخ به این سوال که آیا منظور از جریان ارزشی طرفدار 
نظام و برخاسته از مردم، جریان اصولگرایی است، گفت: اصولگرایان 

نیز جزئی از این جریان هستند.
با اصلاح طلبان اختلاف نظر جدی داریم

زاهدی همچنین در پاسخ به سوال دیگری درباره احتمال معرفی 
یک نامزد مشترک با اصلاح طلبان که آن ها نیز جریان سیاسی 
ارزشی، طرفدار نظام و برخاسته از مردم هستند، گفت: به هیچ 
وجه! قطعاً ما با آن ها یک کاندیدای مشترک معرفی نمی کنیم 
و حتماً با آن ها اختلاف نظر جدی داریم که شکی در این رابطه 

نیست.
تلاش برای معرفی نامزدی فراتر از محدوده اصولگرایی

وزیر علوم دولت نخست احمدی نژاد تصریح کرد: هنگامی که از 
واژه اصولگرایی استفاده می کنیم، ممکن است منظورمان محدود 
به طیف خاصی از جریان های سیاسی باشد، درحالی که بسیاری 
از مردم متدین، ارزشی و حتی ولایتمدار کشورمان در جریان های 
سیاسی معروف حضور نداشته باشند؛ بنابر این سعی ما این است 
که نظر این طیف از مردم که شاید به لحاظ عددی بسیار بیشتر 

از افراد عضو در تشکل های سیاسی را دربرگیرند، تامین کنیم.
عضو شورای مرکزی جامعه اسلامی مهندسین گفت: با این 
حساب، سعی خواهیم کرد در نهایت برای کلیه افراد و جریان های 

سیاسی همسو با نظام، انقلاب و رهبری به یک کاندیدا برسیم.
زاهدی در پاسخ به این سوال که آیا موتلفه را که اخیراً اعلام 
کرده قطعاً نامزد مستقلی در انتخابات خواهد داشت، جزء این 
جریان ها می دانید، گفت: موتلفه نیز جزء این جریان ها است و فعلًا 

بنا بر این است که به یک نامزد مشترک برسیم.
عضو جبهه یکتا در پاسخ به این سوال که آیا جبهه پیروان خط 
امام و رهبری محور ائتلاف اصولگرایان خواهند بود یا مراجع این 
نقش را ایفا خواهند کرد، یادآور شد: این مسائل مربوط به آینده 

است و مسائلی است که بعدها باید درباره آن اظهارنظر کرد.
ما جزئی از جامعتین هستیم

وزیر علوم دولت احمدی نژاد ادامه داد: با این حال مطمئن 
باشید، حتماً به جریان روحانیت مبارز کشور تحت عنوان جامعه 
روحانیت مبارز یا جامعه مدرسین احترام خواهیم گذاشت و 
نظرشان را دریافت خواهیم کرد و اساساً خودمان را جدای از 

آن ها نمی دانیم.

واکنش زاهدی به نامزدی قالیباف، جلیلی و ضرغامی
او همچنین در پاسخ به این سوال که ورود قالیباف، جلیلی، 
ضرغامی و بسیاری دیگر از اصولگرایان به رقابت های انتخاباتی 
با هدف اصولگرایان در راستای معرفی یک نامزد منافات ندارد، 
گفت: به هیچ عنوان. احتمال دارد در مراحل ابتدایی تعداد بسیاری 
مطرح شوند و حتی در زمان نام نویسی نیز تعداد زیادی خود را 
معرفی کنند و در عرصه حاضر شوند اما در نهایت قطعاً به یک 

نامزد دست خواهیم یافت.
تجربه تلخ و اشتباه فاحش ائتلاف 1+2 

تکرار نخواهد شد
نماینده اصولگرای کرمان در پاسخ به این که با چه پشتوانه ای فکر 
می کنید اتفاقی را که در جریان ائتلاف 2+1 در انتخابات ریاست 
جمهوری پیشین شاهد بودیم، تکرار نمی شود، گفت: دور قبل 
عزیزان ما مرتکب اشتباهی فاحش شدند و امیدواریم و باور داریم 

تجربه تلخ دوره گذشته، هرگز تکرار نخواهد شد.
زاهدی در پایان در واکنش به موضع گیری احمدی نژاد مبنی بر 
عدم حمایت از هیچکدام از نامزدهای انتخاباتی، گفت: این سوال را 

باید از آقای احمدی نژاد بپرسید.

سردار سلامی:

  آزادی حلب به معنای شکست 
همه قدرت استکبار است 

واکنش زاهدی به نامزدی قالیباف، جلیلی و ضرغامی 

 اصولگرایان قطعا با یک نامزد وارد انتخابات می شوند
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ایران و اندونزی به عنوان 2 کشور مهم و تاثیرگذار در غرب و شرق قاره کهن، دیدگاه 
ها و منافع مشترکی در زمینه های گوناگون از جمله وحدت اسلامی، مبارزه با افراط 
گرایی و همکاری های اقتصادی به ویژه در بخش انرژی دارند که سبب ساز تلاش های 
متقابل برای بهبود و گسترش مناسبات در فضای پسابرجامی روابط تهران- جاکارتا 

شده است. 
»جوکو ویدودو« رییس جمهوری اندونزی، تازه ترین میهمان پسابرجامی ایران 
است که عصر سه شنبه در صدر هیاتی بلندپایه وارد تهران شد تا در پیوند با 
بررسی ظرفیت های همکاری و مسائل مشترک و منطقه ای با مقام های کشورمان 
دیدار و گفت وگو کند. بنابر اعلام »بیی ماسمودین« دبیر اطلاعات و رسانه رییس 
جمهوری اندونزی، دیدار با رهبر انقلاب، »حسن روحانی« رییس جمهوری و »علی 
لاریجانی« رییس مجلس شورای اسلامی از جمله برنامه های سفر ویدودو در 

ایران خواهد بود. 
سفر رییس جمهوری اندونزی به ایران به همراه وزیر ارشد هماهنگی امور اقتصادی، 
دبیر دولت، رییس شورای هماهنگی سرمایه گذاری اندونزی )بی.کی.پی.ام( و چند 
وزیر و مقام بلندپایه دیگر حاکی از اهمیت زمینه سازی توسعه روابط با ایران برای 

جارکارتا است. 
 پویش دیپلماتیک تهران و جاکارتا در پسابرجام  

ایران و اندونزی از آغاز روابط دیپلماتیک خود در 1950، روابط بدون تنشی را تجربه 
کرده اند. احترام متقابل و تلاش برای گسترش همکاری ها ویژگی بارز مناسبات این 2 
کشور مسلمان بوده است اما طی سال های گذشته تحریم های غرب به تدریج روابط 
ایران و اندونزی را زیر تاثیر خود قرار داد. مبادلات این 2 کشور بزرگ آسیایی که پیش 
از تحریم های هسته ای به 2 میلیارد دلار می رسید در سال های تحریم به شدت 
کاهش یافت به طوری که در سال های 2013 و 2014 میلادی به ترتیب 568 و 430 
میلیون دلار برآورد شد. این رقم ها نیز بیشتر به دلیل محصولات و کالاهای صادراتی 

اندونزی به ایران بود تا صادرات به این کشور. 
با توجه به رکود و رخوت روابط خارجی ایران در سال های نخستین این دهه، تلاش 
های زیادی برای توسعه مناسبات ایران و جهان در دوره دولت یازدهم صورت گرفت که 
پس موفقیت ایران در حل و فصل اختلافات هسته ای، این تلاش ها ثمرات بیشتری 
به بار آورد. در روابط ایران و اندونزی نخستین گام برای بهبود روابط در اردیبهشت ماه 
پارسال با سفر روحانی به اندونزی با هدف شرکت در اجلاس گرامیداشت شصتمین 
سال تاسیس کنفرانس آسیا- آفریقا برداشته شد. تنها چند روز پس از سفر روحانی 
به اندونزی، این کشور مهم آسیای جنوب شرقی میزبان »محمدباقر نوبخت« معاون 
رییس جمهوری و رییس سازمان برنامه و بودجه بود که به منظور شرکت در نشست 
»کمیسیون اجتماعی و اقتصادی سازمان ملل برای آسیا - اقیانوسیه« موسوم به 
»اسکاپ« به اندونزی سفر کرد؛ کمیسیونی که ظرفیت سازی در مورد توسعه پایدار، 
سیاست های اقتصادی کلان، تجارت، سرمایه گذاری، حمل ونقل، توسعه اجتماعی، 
محیط زیست، فناوری اطلاعات، ارتباطات و کاهش بلایای طبیعی از جمله هدف های 

آن به شمار می رود. 
حدود سه ماه از توافق هسته ای بین ایران و 1+5 می گذشت )مهرماه پارسال( که 
»رتنو مرسودی« و »سودیرمان سعید« وزیران امور خارجه و انرژی اندونزی با هدف 
توسعه مناسبات تجاری و اقتصادی وارد تهران شدند و با همتایان خود به گفت وگو 
پرداختند؛ مذاکراتی دوروزه که بیشتر گرد محور انرژی و برق می چرخید. در ادامه 
رفت وآمدهای دیپلماتیک، دی ماه سال گذشته مرسودی به عنوان نماینده ویژه رییس 
جمهوری اندونزی با پیام صلح از ایران و عربستان دیدار کرد. وی در این سفر تلاش کرد 
تا نقش میانجی را برای حل اختلاف های بین این 2 کشور بازی کند. دیدار مرسودی 

با روحانی نیز بیشتر به همین موضوع اختصاص یافت. مقام های ایران و اندونزی با 
هدف توسعه همکاری در زمینه های مختلف از هر فرصتی برای رایزنی و تبادل نظر 
سود جسته اند که نمونه آن، دیدار مهرماه امسال »محمدجواد ظریف« و مرسودی در 

حاشیه هفتاد ویکمین نشست مجمع عمومی سازمان  ملل متحد بود. 
ایران و اندونزی؛ همگام در مسیر وحدت اسلامی و مقابله با افراط گری 

رایزنی های دیپلماتیک سال های اخیر به ویژه پس از برجام بین ایران و اندونزی 
تاکنون به شناخت مسوولان 2 کشور از دیدگاه ها و ظرفیت های مشترک همکاری 
کمک قابل توجهی کرده است؛ ظرفیت هایی که برخی از آنها پیشتر مشخص بودند اما 
به خاطر تنگناهای جهانی علیه ایران، امکان بهره برداری نمی یافتند. اشتراکات تاریخی 
و فرهنگی و همچنین دغدغه های مشترک در خصوص معضلات جهان اسلام پیوند 
این 2 کشور مسلمان را تقویت کرده است. در همین ارتباط بود که در دیدار هفته 
گذشته روحانی با »ذولفیکی حسن« رییس شورای مشورتی خلق اندونزی، 2 طرف بر 

لزوم وحدت مسلمانان تاکید کردند. 
در جریان این دیدار رییس جمهوری کشورمان همکاری 2 کشور را در راستای 
حل مسائل و معضلات جهان اسلام حائز اهمیت و بسترساز قدرت یابی جهان اسلام 
دانست. رییس شورای مشورتی خلق اندونزی نیز با اشاره به ضرورت معرفی اسلام 
معتدل و دعوت مسلمانان به کنار گذاشتن اختلافات و تقویت اشتراکات، اظهار کرد: 
ایران و اندونزی به عنوان کشورهایی که بیشترین جمعیت مسلمان را دارند، می توانند 
با همکاری یکدیگر گام  های مؤثری در این راستا بردارند. تروریسم و افراط گرایی دینی 

امروز چهره اسلام و مسلمانان را تحریف کرده است. مقابله با این پدیده شوم و نمایش 
چهره واقعی اسلام، همکاری فزاینده کشورهای مسلمان همچون ایران و اندونزی را 

می طلبد. 
مبارزه با قاچاق مواد مخدر و انسان، توسعه گردشگری، صنعت، کشاورزی، همکاری 
های قضایی و امنیتی از دیگر بسترهای مشترکی است که ایران و اندونزی می توانند 

در این ارتباط همکاری نزدیکی داشته باشند. 
اقتصادِ انرژی؛ نقطه عطف همکاری های ایران و اندونزی 

مناسبات اقتصادی در حوزه انرژی شامل نفت، گاز و پتروشیمی از اهمیت بالایی 
نزد مقام های ایران و اندونزی برخوردار است و انتظار می رود در سفر ویدودو به تهران 

مورد توجه ویژه و محور بخش مهمی از رایزنی ها قرار گیرد.
در اهمیت این موضوع، دبیر اطلاعات و رسانه رییس جمهوری اندونزی قبل از سفر 
به ایران اعلام کرد: تلاش برای افزایش همکاری در بخش نفت و گاز از جمله همکاری 
مدیریت میدان های نفتی و سرمایه گذاری ایران در بخش پالایشگاه های نفتی اندونزی 

از هدف های اصلی این سفر است. 
همچنین تارنمای اندونزیایی »مترو تی.وی« در آستانه این سفر به اهمیت سرمایه 
گذاری در بخش انرژی ایران پرداخت و نوشت که ایران کشوری با ذخایر انرژی بالا 
است و تنوع شریکان تجاری اندونزی در بخش انرژی برای امنیت این کشور بسیار 

اهمیت دارد. 
بر پایه این گزارش، سفر رییس جمهوری اندونزی به ایران با هدف همکاری در 
زمینه انرژی صورت می گیرد که این همکاری های پس از تصویب طرح جامع اقدام 

مشترک )برجام( در حال گسترش است. 
تاکنون پیشرفت هایی در همکاری های ایران و اندونزی در حوزه انرژی صورت 
گرفته که نمونه آن توافق خردادماه پارسال است. بر اساس این توافق ایران پذیرفت که 
پالایشگاه های نفت مقیاس کوچک با ظرفیت های 20 تا سقف 300 هزار بشکه نفت 
و میعانات گازی در اندونزی بنا کند. ارزش مالی این سرمایه گذاری مشترک حدود 

سه میلیارد دلار برآورد شده که با سودی 30 درصدی برای کشورمان همراه است. 
»کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و اندونزی« یکی از سازوکارهایی 
است که به شناسایی زمینه های مشترک و تسهیل مبادلات تجاری و اقتصادی 
کمک خواهد کرد؛ کمیسیونی که پس از هفت سال تعطیلی، تازه ترین اجلاس آن 
)دوازدهمین دور( اوایل آذرماه امسال در قالب چهار کمیته مالی و بانکی، صنعت، 
تجارت و سرمایه گذاری، انرژی و سایر همکاری ها برگزار شد تا نقشه راه تعاملات 2 

کشور را در فضای پسابرجام ترسیم کند. 
در جریان این نشست مشخص شد که طی نیمسال نخست سال 1395، ایران و 
اندونزی رونقی نسبی و رشدی چشمگیر را در روابط دوجانبه خود شاهد بوده اند زیرا 
صادرات غیرنفتی ایران به اندونزی در این بازه زمانی مشخص در همسنجی با سال 
قبل افزایشی 39 درصدی داشت و آمار واردات کشورمان از اندونزی هم رشدی 25 

درصدی را نشان می داد. 
موضوع حایز اهمیت در این برهه، تعاملات گسترده مالی و بانکی بین 2 کشور است 
که نقش چشمگیری در رونق و شکوفایی مناسبات بین تهران و جاکارتا دارد. بر مبنای 
این تعاملات می توان انتظار گسترش سطح روابط تجاری و اقتصادی ایران و اندونزی 
را به 2 میلیارد دلار داشت؛ رقمی که دولتمردان 2 کشور در شرایط کنونی هدفگذاری 
کرده اند. ایران و اندونزی به ترتیب با جمعیت 80 و 250 میلیون نفری می توانند 
بازارهای مناسبی برای یکدیگر باشند، ضمن آن که همکاری های ایران و اندونزی به 
عنوان 2 کشور مهم و تاثیرگذار در مناطقی با جغرافیای اقتصادی ویژه می تواند منافعی 

گسترده تر از روابط تجاری دوجانبه را نصیب 2 طرف سازد.

اراده تهران و جاكارتا برای گسترش همکاری ها در دو سوی آسیا 

تدبیر جدید »السابقون«

نامزدپنهانموتلفهبرایانتخابات۹6
در دایره پرسابقه های سیاست اصولگرایانه تعریف می شوند،حتی همین روزهایی 
که حبیب الله موتلفه در قید حیات نیست اما مردان دیگر این تشکل نیم قرنی 
در تکاپو هستند تا در انتخابات ریاست جمهوری پیش رو از تاثیرگذاران صحنه 

انتخابات باشند نه فقط نظاره گر.
کسی چه می داند شاید یکی از همین موتلفه ای ها که این روزها نامشان در 
رسانه ها مطرح است در نهایت نامزد انتخابات شده و از افراد حاضر در رقابت 
اردیبهشت باشد. سیاست است دیگر، تا کنون که این گونه بوده است؛ صحنه 
تحولات و رخدادهای پیش بینی ناپذیر. اما اینکه موتلفه اعلام کرده برای انتخابات 
نامزد معرفی خواهد کرد آیا یک اتفاق غیرمترقبه و غیر منتظره است؟ آیا این 
رخدادی است که برای اولین بار تجربه خواهد شد؟ نیازی نیست راه دوری برویم 
آن ها همین دور پیش هم وقتی فهمیدند اعضای ائتلاف سه گانه در اتاق های 
سری و محرمانه برای خود طرح انتخاباتی ریخته اند همین تصمیم حالا را گرفتند . 
پس بنا را براین می گذاریم که به تحلیل رفتار انتخاباتی موتلفه با مولفه هایی چون 
مصداق شناسی و گفتار شناسی این روزهای آن ها بپردازیم، شاید که در نهایت 
به تصویر روشن تری از آنچه در ذهن سیاسی این پرسابقه های سیاست ایران می 

گذرد دست یابیم.
نامزدی نیمه کاره؛ ره آورد انتخابات 92

 زیاد به عقب باز نمی گردیم؛ در روزهایی که همه برای خداحافظی با محمود 
احمدی نژاد آماده می شدند ، موتلفه با اصولگرایان سنتی همراه شد تا پس از 
معرفی یحیی آل اسحاق مهیای ورود به انتخابات شود. معتقد بودند نامزد آنها می 
تواند خروجی ائتلافی باشد که با نام ائتلاف بزرگ اصولگرایان ،مقابل توافق سه 
گانه حدادعادل ، قالیباف و ولایتی ایجاد شده بود. نامزد آنها در کنار 4چهره دیگر 
از سنتی های اصولگرا پیمان بست تا فقط یک نفر راهی رقابت انتخابات ریاست 

جمهوری شود . 
روز موعود فرا رسید نتیجه ائتلاف مشخص شد و محمد حسن ابوترابی فرد از 
صندوق بیرون آمد؛ اما منوچهر متکی به اجماع تمکین نکرد و در انتخابات یازدهم 
ثبت نام کرد. محمدرضا باهنر سکوت دیپلماتیکی داشت ، پورمحمدی هم اعلام 
کرد ثبت نام نمی کند.در این میان، نامزد حزب موتلفه هم سکوت پیشه کرد؛ 
سکوتی که در زمان خودش معنی خاصی داشت. در همین رابطه منوچهر متکی 
اعلام کرد: »طبق نظرسنجی ای که در بین مردم انجام گرفته بنده از بین ائتلاف 
پنج نفره اصولگرایان در صحنه انتخابات حضور خواهم داشت.تصمیم ائتلاف اکثریت 
اصولگرایان درباره انتخاب نامزد نهایی این ائتلاف برای انتخابات ریاست جمهوری، 

»حادثه اتفاقیه« است.«
اما محمدحسن ابوترابی فرد پس از ثبت نام در انتخابات در پاسخ به سوالی که 
شما خروجی ائتلاف پنج گانه شده اید اما بعضی اعضا می گویند می خواهیم 
ثبت نام کنیم، درباره ائتلاف پنج گانه اصولگرایان گفته بود: »دبیر ائتلاف و بعضی 
از اعضای آن اظهار داشتند که بنده از آن جمع به عنوان نامزد یازدهمین دوره 
ریاست جمهوری برای ثبت نام حاضر شوم.از طرفی دیگر، کانون فارغ التحصیلان 
هند که در واقع منوچهر متکی از آنجا فارغ التحصیل شده است در نامه ای به آیات 
عظام مهدوی کنی و یزدی خواستند تا روند خروجی ائتلاف اکثریت را بار دیگر 

بررسی کند.«
هر چه بود هیچ کدام از این 5 نفر به انتخابات نرسیدند . غیبت در انتخابات هزینه 
بزرگ موتلفه در پی حضور در ائتلاف بود. موتلفه ای ها انتظار دیگری از شرایط 

دوران داشتند ؛ آنها فرصت دوران پسا احمدی نژاد را از دست دادند.
بازگشت به انتخابات با نسخه نامزد حزبی

 موتلفه از 92 تا امروز روزهای پرفراز و نشیبی داشته است .مواجهه با دولت حسن 
روحانی و نسبتی که میان آنها و دولت جدید می بایست تعریف می شد شرایط 
بسیار متفاوتی را برای موتلفه ای در مقایسه با دیگر احزاب اصولگرا پدید آورد. 
حساب آنها با دیگرانی مثل پایداری ها، رهپویانی ها و ایثارگرانی ها تفاوت داشت. 
رهبر معنوی آنها یعنی مرحوم حبیب الله عسگراولادی معتقد بود» حسن روحانی 
خیرالموجودینی بود که مردم به او رای دادند،ضمن آنکه همکاری ما با او صمیمانه 
است.« اما تفکرات دیگری هم در موتلفه وجود داشت که نسبت سیاسی با حسن 
روحانی را به گونه ای دیگر در ذهن داشت. این وضعیت البته همچنان پابرجاست 

و همه نگاه مساوی به وضعیت دوران ندارند. 
اکنون اما هر چه هست همه در موتلفه در یک مورد اتفاق نظر دارند ؛»حضور در 
انتخابات با معرفی نامزد حزبی«. به همین دلیل هم هست که موتلفه مورد توجه 
قرار گرفت و کنش های سیاسی اش رصد می شود . این ماجرا از سخنان اسدالله 
بادامچیان کلید خورد. آنجا که او گفته بود»همه می پرسند موتلفه در انتخابات 
ریاست جمهوری آینده چه کار می کند؟ آیا دوباره جمع می شود و یك عده را دور 
یك میز می نشاند و می گوید آقای فلان و فلان و گروه فلان و فلان بیایید و از بین 
آنها یکی را انتخاب کنید؟ نه اینگونه نیست. الان مصوبه قطعی شورای مرکزی ما 
این است که موتلفه در انتخابات ریاست جمهوری یك نامزد موتلفه ای مستقل را به 

جامعه معرفی کند. این سیاست جدید حزب است.«
همزمان با همین اظهار نظرهای اسدالله بادامچیان بود که دیگر موتلفه ای های نام 
دار هم سخنانی درباره نسخه جدید موتلفه مطرح کردند تا دیگر کسی شک نداشته 
باشد که در موتلفه همه در معرفی نامزد حزبی در انتخابات هم نظر هستند . چه 
اینکه حمیدرضا ترقی در این مورد گفته بود» هشت نامزد حزب مؤتلفه مشخص 
شدند و اسامی اعلام شده نیز مطرح هستند که پس از طی مرحله رد و تأیید یک 

نفر از میان آنها مشخص می شود.« 
حالا یهترین فرصت برای گمانه زنی در مورد مصادیق موتلفه برای رسانه ها 
پدید آمده بود. موتلفه ای های نام آشنا یکی به یک در صف نامزد های احتمالی 
قرار می گرفتند. در خبری در این مورد حتی خبرگزاری فارس از افرادی همچون 
میرسلیم، آل اسحاق و بادامچیان به عنوان نامزدهای احتمالی حزب مؤتلفه نام برد.« 
این گمانه زنی ها ادامه دشت تا اینکه در جدید ترین تحول یک رسانه اصلاح طلب 
یک خبر مهم در این مورد مخابره کرد. اعتماد در این مورد نوشت » با وجود اینکه 
شنیده های خبری حاکی از آن بود که اسدالله بادامچیان کاندیدای نهایی حزب 
موتلفه برای انتخابات 96 خواهد بود اما به نظر می رسد به احتمال زیاد مصطفی 
میرسلیم از سوی حزب موتلفه اسلامی به عنوان کاندیدای این حزب به اصولگرایان 
معرفی خواهد شد. هرچند به گفته بادامچیان باید صبر کرد و دید از فینال میرسلیم 

و بادامچیان کدام یك به عنوان کاندیدای نهایی این حزب خواهند بود.«
نامزد پنهان کیست؟

اما آیا این تصمیم نهایی موتلفه بود؛یا یک نفر از داخل حزب این خبر را در اختیار 
رسانه ها قرار داده تا بازخورهای رسانه ای آن ستجیده شود؟ سوال هایی از این 
جنس در فضای تحلیل و گمانه ، زیاد مطرح شده اما موتلفه ای ها به صورت رسمی 

واکنش دیگری داشته اند . 
محمدنبی حبیبی دبیر کل حزب در اظهار نظری خبر انتخاب نهایی نامزد موتلفه 
را شایعه دانسته و گفته» علاوه بر آقای بادامچیان و آقای میرسلیم اشخاص دیگری 
نیز مطرح هستند ولی نامزد نهایی حزب موتلفه اسلامی در آینده  نزدیک معرفی 

خواهد شد.«
واقعیت این است که موتلفه ای ها اکنون سازمان مدار تر از سایر تشکل های 
اصولگرا و البته پیش رو تر از اکثر آنها وارد رقات ریاست جمهوری شده است 
. آنها روزهای شلوغی را در دفتر مرکزی اشان پشت سر می گذارند. هر روز بر 
تعداد گعده ها و جلسات محرمانه در این ساختمان افزوده می شود و آنچنان که 
منابع درونی این حزب روایت می کنند همین روزها باید منتظر معرفی نامزد 

نهایی آن ها باشیم. 
به گزارش خبر آنلاین؛ این وسط اما یک نکته مهم و تعیین کننده وجود دارد . 
برخی می گویند مطرح شدن نام هایی همچون بادامچیان و میرسلیم تنها یک 
تاکتیک حزبی برای نسوختن نام نامزد اصلی این حزب این است. امری که به کنایه 
و شوخی از سوی برخی چهره های این تشکل هم مطرح شده است. می گویند 
موتلفه ای ها بنا دارند یک چهره تازه و جوان تر را راهی انتخابات کنند . استناد آنها 
برای این ادعا سخنانی است که هم در بیانیه و هم در برخی اظهارات چهره های 

موتلفه در مورد جوانگرایی مطرح می شود . 
می گویند موتلفه ای ها این بار آمده اند تا در انتخابات بمانند نه اینکه باز با 
همان مدل سال 92 مواجه شوند. شاید این سخنان اسدالله بادامچیان نشانه 
ای باشد بر درستی این مدعا : »پس از تعیین کاندیدای حزب موتلفه اسلامی، 
با دیگر اصولگرایان در معرض کاندیداتوری برای انتخابات ریاست جمهوری 
مذاکراتی خواهیم داشت مبنی بر این که آیا شما با توجه به شرایط، ضوابط 
و ارزش های اسلامی خودتان را ارجح، افضل و اصلح از نامزد موتلفه اسلامی 
می دانید یا خیر. اگر دیگر کاندیداهای اصولگرا به این نتیجه رسیدند که نامزد 
موتلفه اسلامی با توجه به سوابق و تجربیات یک حزب نیم قرنی رجحان ویژه 
ای را دارد، از آن ها خواهش می کنیم که بنفع او کنار بروند و برای حمایت از 

او فعال بشوند.« 
همین جاست که باید بپرسیم :»آیا نامزد موتلفه کسی غیر از افرادی است که تا 
کنون نامشان مطرح شده است ؟ یا اینکه واقعا باید ار میان میرسلیم و بادامچیان 
منتظر معرفی مصداق نهایی باشیم.« هر چه هست به نظر می رسد برای رسیدن 
به پاسخ این سوال زمان زیادی در انتظار نخواهیم ماند ؛ همین روزها نام کاندیدای 

نهایی را خواهیم شنید ؛ شاید که شگفت زده شویم.
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آیت الله مکارم شیرازی

در مقابل تحریم های آمریکا عجولانه اقدام نکنیم

ماجرای کارتخوان در اتاق عمل چه بود؟ 
مدیر کل نظارت و اعتبار بخشی امور درمان وزارت بهداشت متذکر شد: در رابطه با گزارش  سه شنبه 
شب اخبار 20:30 باید گفت شود این مرکز جز مراکز غیر درمانی و غیر مجازی قرار دارد و هیچ گونه 
ارتباطی با بیمارستان و اتاق عمل ندارد و اصولا در این مراکز غیر مجاز زیبایی فردی که اقدام به انجام 
عمل زیبایی دارد را بیهوش نمی کنند لازم به ذکر است شخصی که در این خبر معترض بود برای انجام 
کاشت مو به این کلینیک غیر مجاز مراجعه کرده است.محمد حسین میر دهقان اظهار کرد: لازم به ذکر 
است وزارت بهداشت یکبار این مرکز غیر مجاز زیبایی را به دلیل فعالیت های غیرمجاز ، تعرفه های غیر 
معمول و غیر مصوب پلمپ کرده بود و همچنین در حال حاضر در صدد آن هستیم تا ظهر امروز از مقام 
قضایی دستور حکم پلمپ این مرکز را مجدد بگیریموی در پایان خاطرنشان کرد: تقاضای وزارت بهداشت 
از رسانه ها این است که این گونه گزارشات که ناقص پخش می شوند باعث سلب اعتماد مردم نسبت به 
حوزه سلامت می شود. وزارت بهداشت بسیار مصمم است که با این گونه مراکز غیر مجاز برخورد کند و با 
هماهنگی تعزیرات و مقام قضایی از فعالیتشان خودداری کنند کما اینکه تا به امروز چندین مرکز غیر مجاز 
زیبایی در سطح شهر پلمپ شده است و علاوه بر آن یک مرکز دیگر هست که در حال رایزنی با مقامات 
قضایی هستیم تا دستور پلمپ آن را دریافت کنیم. باز هم تاکید می کنم وزارت بهداشت بسیار در تلاش 

است تا دستور حکم پلمپ این مرکز غیر درمانی که در اخبار 20:30 اعلام شد را بگیرد.

اعلام نتیجه پرونده کیارستمی در فرانسه 
دادستان انتظامی کل سازمان نظام پزشکی با اشاره به بررسی پرونده فرانسه مرحوم کیارستمی گفت: 
هیچ ارتباطی بین اقدامات درمانی در ایران و عامل مرگ ایشان در فرانسه وجود ندارد. علی فتاحی با اشاره 
به اینکه پرونده به صورت کامل براساس قوانین کشور فرانسه تنها به خانواده کیارستمی و یا مراجع قضایی 
کشور فرانسه داده می شود، افزود: سازمان نظام پزشکی ایران سه بار با بیمارستان مرحوم کیارستمی در 
فرانسه مکاتبه داشته ولی نتیجه ای حاصل نشده است.دادستان انتظامی کل سازمان نظام پزشکی ادامه  
داد: ما این مساله را به خانواده مرحوم کیارستمی اطلاع داده و از آنها درخواست کرده ایم که نسبت به 
دریافت پرونده به صورت کامل اقدام کنند. ولی با این وجود همین خلاصه پرونده توسط کارشناسان 
مربوطه نمایندگان وزارت بهداشت و مجلس بررسی شد و نتیجه آن عدم ارتباط بین اقدامات درمانی 
ایران و مرگ ایشان در فرانسه بود.فتاحی عنوان کرد: در فرانسه پزشکان مشکوک به آمبولی ریه در 
مرحوم کیارستمی شده و بر اساس آن دارو تجویز کردند و درنهایت این مساله منجر به خونریزی مغزی 
کیارستمی شده است. حال باید دید آیا این تشخیص قطعی بوده که برای آن داروی مورد نظر تجویز شده 
است؟ دادستان انتظامی کل سازمان نظام پزشکی گفت: در نتیجه در ارتباط با پرونده ایشان در فرانسه  
ابهام وجود دارد و ما این مساله را با خانواده مرحوم کیارستمی مطرح کرده  ایم و مساله ای که در حال حاضر 

محرز شده این بوده که هیچ ارتباطی با بستری ایشان در ایران نداشته است.

اختلاس 700 میلیونی یک دهیار در آمل 
دادستان عمومی و انقلاب شهرستان آمل گفت: با همکاری تیم اداره اطلاعات شهرستان آمل و 
مازندران، دهیار منطقه کلاکسر آمل و 5 تن از اعضای شورای این منطقه به اتهام اختلاس 660 میلیون 
تومانی دستگیرشدند.علی طالبی بیان کرد: با همکاری تیم اداره اطلاعات شهرستان آمل و مازندران، 
دهیار منطقه کلاکسر آمل و 5 تن از اعضای شورای این منطقه به اتهام اختلاس 660 میلیون تومانی 
دستگیرشدند .وی گفت: این افراد 700 میلیون تومان وجوه دولتی که از سوی استانداری به منظور عمران 
و آبادی این محل اختصاص یافته بود را اختلاس کرده اند و ردپای برخی از مدیران دولتی به این پرونده 
بازخواهد شد.دادستان عمومی و انقلاب شهرستان آمل افزود: متهمان این پرونده همچنین به تضییع 
حقوق بیت المال به مبلغ یک میلیارد و 200 میلیون تومان و اخذ رشوه به مبلغ 60 میلیون تومان اقدام 
کرده اند. وی در ادامه بیان کرد: پرونده در شعبه 3 بازپرسی در حال بررسی است؛ سه نفر از متهمان با قرار 

بازداشت موقت روانه زندان شده اند  و پرونده دو نفر از آنان در مرحله تحقیقات است. 

واکنش پزشکیان به شعار برخی هواداران تراکتورسازی
نایب رئیس مجلس در واکنش به رفتارها و شعارهای خلاف مصلحت کشور از سوی برخی هواداران 
تراکتورسازی، آن را اقدامی »خلاف قانون« و »غیرقابل قبول« و از سوی افراد وابسته توصیف کرد. مسعود 
پزشکیان در واکنش به رفتارها و شعارهای خلاف مصلحت کشور از سوی برخی هواداران تراکتورسازی 
اظهار داشت: کسانی که بخواهند تمامیت و عزت این مملکت را نادیده بگیرند، فارغ از اینکه در چه سمت، 
لباس، جایگاه، مقام و زبان باشند، کار اشتباهی می کنند و آنها که چنین حرف هایی زده اند، قطعاً افراد 
وابسته ای هستند و این ها در زمره مردم آذربایجان جای نمی گیرند.نماینده مردم تبریز در مجلس شورای 
اسلامی افزود: ما این مملکت، این قانون و این جامعه را می خواهیم و اگر آذربایجان برای این کشور بیشتر 
از استان های دیگر فداکاری نکرده باشد، کمتر نکرده است. پزشکیان ادامه داد: هیچ کس حق ندارد در یک 

جمع عمومی، تمامیت یا سیاست های یک کشور را زیرسؤال ببرد و کار غلطی است.

»یتیم خانه ایران« میلیاردی شد 
 فروش فیلم سینمایی »یتیم خانه ایران« تازه ترین ساخته ابوالقاسم طالبی با وجود سالن های نمایش 
کمی که در اختیار دارد، از مرز یک میلیارد تومان گذشت.اکران این فیلم سینمایی از 5 آبان 95 در 15 
سینما آغاز شد و هم اکنون با 29 سالن سینما ادامه دارد. با گذشت 7 هفته از آغاز نمایش عمومی »یتیم 
خانه ایران«، به تازگی اکران این فیلم سینمایی در شهرهای قزوین، رفسنجان، همدان، سنندج، گرگان، 
گنبدکاووس، شهرکرد، گناباد و ارومیه آغاز شده است و هنوز بسیاری از شهرها امکان نمایش این فیلم 
تاریخی را نیافته اند. »یتیم خانه ایران« قطعه ای حذف شده از تاریخ معاصر ایران و داستان قحطی و 
خشکسالی عظیم ایران را در سال های 1295 تا 1297 در کوران جنگ اول جهانی و در زمان اشغال ایران 

به دست قوای بیگانه روس و انگلیس روایت می کند.

واکنش علم الهدی به »خودمختار« نامیدن مشهد
نماینده ولی فقیه در استان خراسان رضوی تصریح کرد:در حریم مقدس رضوی قطعا نباید اجازه بدهیم 
که فسق و فجور شود و مخالفت من با کنسرت ها به همین دلیل است.آیت الله علم الهدی بیان کرد: 
برخی رسانه ها عنوان کرده اند که مشهد خودمختار است اما میخواهم بگویم که یک مشهدی پذیرفته 
که در حریم رضوی زندگی کند پس حرمت این حریم را هم حفظ می کند.وی خاطرنشان کرد: موضوع 
دیگراینکه باید روی فرهنگ میزبانی از زائر کار کرد و بدانیم که ما میهماندار میهمانان امام رضا )ع( هستیم.

تشکیل ستاد انتخابات کشور از اوایل دی ماه 
 قائم مقام وزیر کشور از تشکیل ستاد انتخابات کشور از اوایل دی ماه خبر داد.محمدحسین مقیمی در 
برنامه گفت وگوی ویژه خبری شبکه باران گیلان حضور یافته بود، با بیان اینکه تا امروز تمام موضوعات 
طبق برنامه زمان بندی، انجام شده و در هیچ موضوعی عقب نیستیم، اظهار کرد: برای برگزاری انتخابات 
ریاست جمهوری، شوراهای شهر و روستا و میان دوره ای مجلس شورای اسلامی براساس برنامه زمان بندی، 

هرجا نیاز به هماهنگی با شورای نگهبان یا مجلس بوده، اقدامات لازم انجام شده است. 

قاچاق دختران توسط برخی آرایشگاه ها 
علیرضا جمشیدی رئیس سازمان تعزیرات حکومتی گفت: طبق تحقیقی که صورت گرفته است 
ده هزار تا ارایشگاه غیر مجاز در حال فعالیت هستند که در این آرایشگاه ها هم کالاهای ارایشی توزیع 
میشود و بعضا باندهای فسادی که با رهبریت آرایشگاه ها دنبال میشود و حتی دختران را به خارج 
از ایران می فرستند در تهران به وفور گزارش داریم که مردان کارهای آرایشی را برای زنان انجام 

می دهند.

سهم هر ایرانی از بودجه سال آینده چقدر است؟ 
سهم هر ایرانی از بودجه عمومی دولت مشخص شد. به گزارش خبرآنلاین، بررسی ها نشان می دهد 
سهم هر ایرانی از بودجه عمومی دولت در سال آینده برابر با چهار میلیون و ششصد و پنجاه هزار تومان 
است. این عدد توسط مرکز پژوهش های مجلس که بازوی کارشناسی نهاد قانونگذاری کشور محسوب 
می شود استخراج شده است. بر اساس این گزارش بالاترین هزینه ای که دولت برای اتباع ایرانی در سال 

آینده در نظر گرفته است به سرفصل های "رفاه اجتماعی" و "آموزش و پژوهش" ارتباط دارد.

شهادت سردار حسن اکبری در سوریه
 سردار حسن اکبری از جانبازان سرافراز دفاع مقدس که برای دفاع از حرم حضرت زینب)س( عازم 
سوریه شده بود سرانجام در حالی که فرماندهی گردان تخریب را در »تدمر« بر عهده داشت حین مبارزه 
با تروریست های تکفیری به شهادت رسید.به گزارش فارس، سردار حسن اکبری از جانبازان سرافراز دفاع 
مقدس بود که برای دفاع از حرم حضرت زینب)س( عازم سوریه شد و سرانجام در حالی که فرماندهی 
گردان تخریب را در »تدمر« بر عهده داشت حین مبارزه با تروریست های تکفیری به شهادت رسید. هنوز 

پیکر پاک این شهید به آغوش خانواده بازنگشته است.

قرائتی تا کی بستری خواهد بود؟
مدیر بیمارستان خاتم الانبیا)ص( از ادامه بستری حجت الاسلام قرائتی تا اوایل هفته آینده خبر داد.

پیرحسین کولیوند درباره وضعیت جسمانی حجت الاسلام قرائتی اظهار داشت: حاج آقا قرائتی تا اوایل 
هفته آینده و تا روز شنبه 27 آذر در بیمارستان تحت مراقبت و بستری خواهند بودوی با ابیان اینکه 
حجت الاسلام قرائتی در بیمارستان خاتم الانبیاء )ص( به دلیل مشکلات گوارشی بستری شدهبودند  که 
تحت عمل جراحی نیز قرار گرفتند، هم اکنون نیز حال عمومی وی مساعد است و درمان وی نیز تحت 

نظر گروه متخصص ادامه دارد.

شعار 9 دی امسال مشخص شد
 علی محمد نائینی رئیس ستاد مرکزی بزرگداشت حماسه نهم دی در خصوص شعار امسال گفت: 
نهم دی، روز بصیرت عاشورایی مردم و بازگشت امنیت به جامعه و بیانگر اقتدار ایران اسلامی بود که با 
روحیه انقلابی گری مردم، به حماسه ای بی بدیل تبدیل شد و نفوذناپذیری و اتحاد ملت ایران را به دشمن 
اثبات کرد. بنابراین می توان این شعار " نهم دی مظهر بصیرت و نفوذناپذیری مردم ایران " را برای سالگرد 

نهم دی در سال جاری مناسب دانست. 

مدیرکل دامپزشکی استان قم :

آنفلوانزایپرندگاندرقمکنترلشدهاست
مدیرکل دامپزشکی استان قم گفت: بیماری آنفلوانزای پرندگان در این 
استان کنترل شده است و تمامی مرغداری های گوشتی و تخم گذار به 

طور مرتب توسط کارشناسان پایش می شود. 
مهدی رفیعی افزود: پس از نمونه برداری از یک واحد مرغ تخم گذار 
واقع در جاده قم- تهران، مشخص شد که این واحد درگیر بیماری آنفولانزا 
شده است.وی با بیان این که این واحد تخم گذار به مرحله تولید نرسیده 
بود، اضافه کرد: بلافاصله عملیات ضد عفونی، پایش، قرنطینه و معدوم 
سازی در این واحد انجام شد و در حال حاضر مشکلی در این زمینه 

وجود ندارد. 
بیماری آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان از طریق ورود پرندگان مهاجر به 
تالاب ها و آب های ایران شیوع می یابد به نحوی که با آلوده شدن طیور 

بومی، زمینه ابتلای طیور صنعتی نیز فراهم می شود.

غُربَتی

آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید با اشاره به 
پیمان شکنی آمریکا گفت: اگر این کشور با نامردی تحریم ها را 
تمدید و اجرایی کند ، مقابل آنها می ایستیم ولی نباید عجولانه 

اقدام کنیم تا آنها ما را متهم به پیمان شکنی نکنند. 
وی روز چهارشنبه در درس خارج فقه در مسجد اعظم 
افزود: باید در مقابل این قلدرها بایستیم و هر اندازه که آن 
ها عهدشکنی کردند، ما هم از تعهداتمان فاصله بگیریم.آیت 
الله مکارم شیرازی به سخنان ترامپ درخصوص برجام اشاره 
و اضافه کرد: باید ببینیم تحریم ها عملی می شود یا نه و در 
صورت عملی شدن با برنامه اقدام کنیم. وی با تاکید بر این که 
مسئولان باید برنامه جامعی برای مقابله با عهدشکنی آمریکا 
داشته باشند، گفت: از هم اکنون دولتمردان باید آمادگی داشته 
باشند و برنامه و مسیر راه را روشن و مشخص کنند. وی تاکید 
کرد: به هر میزان که آن ها عهدشکنی کردند ما هم امتیازاتی 
را که در برجام داده ایم باید بگیریم و مسئولان دراین زمینه 
با حساب و کتاب اقدام کنند.آیت الله مکارم شیرازی دربخش 
دیگری ازسخنان خود به پیمان شکنی انگلیس اشاره کرد و 
گفت: رئیس آنها )نخست وزیر انگلیس( به جلسه شیوخ عرب 
می رود تا با غارت اموال، آن ها را سرکیسه کند،این شخص 
باید از ایران بدگویی کند تا آنها را بترساند و اموالشان را غارت 
کند.وی ادامه داد: این شخص به شیوخ عرب وعده حمایت 
می دهد و در ازای آن پول می خواهد و از طرفی به آن ها 
می گوید که باید در مقابل ایران مسلح شوید و برای این کار 

نیز از ما سلاح بخرید.این مرجع تقلید با اشاره به این که اگر 
نخست وزیر انگلیس از ایران بدگویی نکند نمی تواند اموال آنها 
را غارت کند، تصریح کرد: چقدر شیوخ عرب ساده هستند 
که فریب آن ها را می خورند! انگلستان قول حمایت می دهد 
و در موعد مقررش هم حمایت نمی کند.وی ادامه داد: این 
شخص برای گدایی محترمانه از شیوخ عرب به منطقه آمده 
است و باید از ایران موجودی خطرناک بسازد تا بتواند پول آن 
ها را جمع کند و ببرد.  وی گفت: چقدر این رقم درآمد کسب 
کردن زشت است! برویم کسی را متهم کنیم و غول بسازیم 
و کیسه های آن ها را خالی کنیم! این بدترین نوع تجارت 
است.آیت الله مکارم شیرازی بیان کرد: باید در دنیای امروز 
با شناخت دشمن، متحد، قوی، بیدار، آگاه و هوشیار باشیم تا 
کلاهی سرمان نرود و درعین حال کار شتابزده هم نکنیم.به 
گزارش ایرنا وی در ادامه به حدیثی از پیامبر اسلام)ص( اشاره 
و بیان کرد: بر اساس این حدیث آبروی سه گروه شامل کسی 
که آشکارا مرتکب گناهان می شود، پیشوای ظالم وکسانی که 
در جوامع اسلامی بدعت می گذارد، محترم نیست. وی افزود: 
درباره این سه گروه می شود افشاگری و آن ها را در جامعه 
معرفی کرد و بر همین اساس نیز انقلاب ما شکل گرفت که 
جائری که در گذشته بود و ما افشاگری کردیم و در مقابل 
آن ها ایستادیم.  آیت الله مکارم شیرازی افزود: از طرف دیگر 
اسلام سه چیز هر انسان مسلمان یا غیر مسلمان را شامل جان، 
مال و آبرو را به عنوان اصل ابتدایی محترم شمرده است. وی 

اضافه کرد: بر این اساس اگر سارقی به مال، جان و آبروی انسان 
حمله کند و انسان برای دفع او راهی جز به قتل رساندن سارق 
نداشته باشد، قتل مهاجم جایز است و خون سارق از نظر اسلام 
مباح می باشد.  آیت الله مکارم شیرازی با بیان این که دفاع 
از جان، مال و آبروی انسان از مسلمات اسلام است، ادامه داد: 
حتی افرادی که به عنوان زائر و گردشگر وارد کشور می شوند، 
در صورتی که کار خلاف شرع انجام نمی دهند، آن ها هم 
جانشان، مالشان و آبرویشان محفوظ است و این قاعده کلی 
در اسلام است.این مرجع تقلید با اشاره به این که افشاگری و 
آبروریزی افراد غیر از سه مورد ذکر شده، جایز نیست، گفت: 
متاسفانه در جامعه ما عده ای رعایت این اصول را نمی کنند 
و با احتمالات آبروی اشخاص را می برند.  وی افزود: کسانی 
که با پخش شایعات حیثیت اشخاص را لکه دار می کنند بر 
خلاف شریعت اسلام عمل می کنند.  وی تصریح کرد: متاسفم 
که چرا آبروی اشخاص در نظر بعضی اهمیت ندارد، بی تفاوت 
هستند و زود شایعات را پخش می کنند و افراد را در مقابل 
اتهام واقع شده گناهکار می شمارند؟ آیت الله مکارم شیرازی 
افزود: تا زمانی که جرم افراد ثابت نشود کسی نمی تواند درباره 
آن ها افشاگری کند که متاسفانه می کنند. وی با بیان این که 
مبانی اسلام حساب شده است، گفت: در جامعه جاهلیت که نه 
جان، نه مال و نه آبروی افراد محفوظ و مورد احترام بود، اسلام 
چنین قانون انسانی به تمام معنایی وضع کرد، چیزی که در 

دنیای امروز از سوی زورمندان رعایت نمی شود. 

در ششمین نمایشگاه جشنواره اختراعات و ابتکارات رویش کوهرنگ  در قم عرضه شد

ابتکارات  و  اختراعات  جشنواره  ششمین  افتتاح  آیین 
رویش کوهرنگ و نخستین نمایشگاه فناوری های نرم، روز 
چهارشنبه با پیام آیت الله جعفر سبحانی از مراجع تقلید 
با حضور سید مهدی صادقی استاندار قم، مسئولان مراکز 
آموزش عالی و جمعی از مسئولان استان قم در سالن بعثت 

فرهنگسرای جوان قم برگزار شد.
محمد محمدرضایی رئیس بنیاد نخبگان استان قم در این 
مراسم  با اشاره به عرضه 184 اختراع در این نمایشگاه گفت: 
استان های تهران با 42، اصفهان با 36، قم با 23، مرکزی با 
11، چهارمحال و بختیاری با 10 و البرز با 9 اختراع حضور 
دارند و بقیه اختراع ها به سایر استان ها تعلق دارد که مربوط 
به رشته هایی نظیر برق، شیمی، مهندسی مواد، کشاورزی، 
پزشکی و علوم دارویی است. سید حسین اخوان علوی 
رئیس پارک علم و فناوری استان قم نیز در این مراسم گفت 
: 44 طرح از 8 استان کشور در این جشنواره عرضه شد که 
پس از ارزیابی با در نظر گرفتن معیارهایی مانند نوآوری، 
خلاقیت، ارزش اقتصادی و داشتن نمونه عَمَلی، در نهایت 
29 طرح از 23 شخصیت حقوقی و هفت شخصیت حقیقی 
در محورهایی مانند سبک زندگی، روانشناسی، جواهرات و 

گوهر، چاپ و نشر، نجوم و نرم افزار انتخاب شد.
 گفتنی است ششمین جشنواره منطقه ای ابداعات و 
اختراعات رویش کوهرنگ و نخستین نمایشگاه فناوری های 
نرم به مدت 2 روز ) چهارشنبه و پنجشنبه ( با شرکت 
فناوران، مخترعان و مبتکران استان های قم، البرز، اصفهان، 
تهران، چهارمحال و بختیاری و مرکزی در محل دائمی 
نمایشگاه قم واقع در بلوار امام موسی صدر با بیش از 220 

غرفه برای بازدید عموم دایر است.
 خاطر نشان می شود :استاندار قم پس از مراسم افتتاح 
به همراه رئیس بنیاد نخبگان استان قم، رئیس پارک علم 
و فناوری استان قم از غرفه های این نمایشگاه بازدید و با  
مخترعین و فناوران  گفتگو کردند. یکی از غرفه های که 
مورد بازدید استاندارقم و هیات همراه قرار گرفت  غرفه  گروه 

صنعتی  نور از استان اصفهان بود که با اختراع  خود یعنی 
اکسترود رابر دستی"دستگاهی که در دمای قابل تنظیم 
،لاستیک را گرم و خمیری و به شکل نوار خارج می نماید 

در این نمایشگاه حضور پررنگی دارد.
 عبدالرحیم صابری یکی از مخترعین دستگاه اکسترود رابر 
دستی در حایشه بازدید استاندارقم از غرفه آنها در گفتگو 
با خبرنگار روزنامه ایمان اظهارداشت:اکسترود رابر دستی 
دستگاهی  است که در دمای قابل تنظیم ،لاستیک را گرم 
و خمیری و به شکل نوار خارج می نمایدواز آنجایی که این 
دستگاه حجم و وزن کمی دارد و به صورت دستی کارمی 

کند.
وی ادامه داد : اکسترود رابر دستی از توانایی بالایی برخوردار 
است و می توان به کمک آن سطح داخلی، خارجی قطعاتی 
که نیاز است لاستیک گذاری شود و یا سطح لاستیکی آنها 

آسیب دیده و نیاز به بازسازی دارد را آماده نماید.
صابری  ادامه داد : طرز استفاده آسان از دیگر مزایای این 
دستگاه می باشد که برای استفاده نیاز به مهارتهای دوره ای 

و کلاسهای آموزشی مستمر و پرهزینه نمی باشد.
مشخصات دستگاه:

مدل دستگاه: پنوماتیکی
 220V AC برق مورد نیاز

  W 250 :قدرت گرما
 6bar سیستم عملکرد: پنوماتیک با ظرفیت

وزن دستگاه:4کیلو و نیم 
 cm50 ابعاد: طول

 8kg/h   :ظرفیت دستگاه
  110c-30 :قابلیت تنظیم درجه حرارت

دارای سیستم ارت
موارد کاربرد:

1-لاستیک گذاری برای اولین بار و یا بازسازی قسمتهایی 
از لاستیک که دچار آسیب شده و...

2-قابل استفاده برای آب بندی، درزگیری و...
3-آپارات گرم نوار نقاله ها

4-ترمیم و بازسازی لاستیک تایر ماشین های سنگین، 

نیمه سنگین، ماشین های راهسازی، معدنی و...
5-مشاوره در خصوص سطح مقطع لاستیک خروجی در 

ابعاد کوچک
6-از آنجایی که این دستگاه سبک و قابل حمل می باشد 

می توان در هر محلی مورد استفاده قرار گیرد.
مزایای دستگاه:

قیمت مناسب و گارانتی خدمات پس از فروش 
رعایت نکات ایمنی در طراحی محصول و بالا بردن ضریب 

امنیت آن
کاربرد آسان، عدم نیاز به مهارتهای آموزشی های دوره ای 
سبک، کم حجم بودن، قابلیت حمل و نقل آسان دستگاه

دارای گواهی ثبت اختراع به شماره 71366 
دارای تایید علمی از دانشگاه صنعتی اصفهان

 وی بیان داشت : تاکنون  20دستگاه اکسترود رابر دستی 
به  فروش رفته است که بیشتر مشتریان ما  صاحبان کار 
گاهای ماشین های سنگین و تریلر  و ماشین های معدنی 

و حفاری بوده اند.
 صابری در بخش  دیگری  از سخنان خود  گفت :گروه 
فنی مهندسی نور کار خود را از سال 1386 در زمینه 
ساخت قالبهای لاستیک، پلاستیک و... شروع  کرده است  
، این مجموعه با استفاده از تکنولوژی روز و در اختیار 
داشتن کادر متخصص و با تجربه که در زمینه تخصصی از 
آموزشهای لازم برخوردار می باشند. وی اضافه کرد : گروه 
فنی مهندسی نور با در اختیار داشتن  پرسنل  متخصص 
می تواند شرکت ها و موسسات را در زمینه رسیدن به 

اهدافشان یاری نماید.
وی خاطر نشان کرد : گروه فنی مهندسی نور توانایی ساخت 
قالبهای لاستیک ، پلاستیک، سمبه ماتریس،ارائه خدمات 
طراحی صنعتی )قالبهای صنعتی، نقشه کشی صنعتی(،تولید 
قطعات صنعتی شامل)لاستیک، پلاستیک و...(،ارائه خدمات 
مشاوره در خصوص صنعت لاستیک،ساخت دستگاههای 

خاص طبق سفارش  دارا می باشد.

اکسترود رابر دستی، دستگاهی که لاستیک را 
گرم و خمیری و به شکل نوار خارج می نماید

کابوسجدیداوماما!

آزادیشهرحلب،تماممعادلات
آمریکاوحامیانمنطقهایو

اروپاییرابههمزد!

محمدعلی خلچی

خوش اومدی جونم


